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İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ 

2023 YILI EKİM AYI TOPLANTISI III. BİRLEŞİMİ 
MECLİS GÜNDEMİNE İLİŞKİN TOPLANTI TUTANAĞI 

 
                                                               1. BÖLÜM 
                                                      MECLİS GÜNDEMİ 

 
 
Gündem No   : 97509404-301.03-10/3                                              Toplantı Tarihi   : 13/10/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                           Toplantı Saati     : 18.00            
                          Konak/İZMİR 
                          (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 

 
 I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 

 
 II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 

 
 1. İklim değişikliği, akıllı şehirler, dijital dönüşüm, kent demokrasisi, göç ve ekonomik iş birliği 

konularında faaliyet gösteren, üyesi bulunduğumuz B40 Balkan Şehirleri Ağı'nın Çalışma Grupları 
Toplantısı 01-03 Kasım 2023 tarihlerinde Atina'da gerçekleşeceği bildirilmiş olup, Arge ve İnovasyon 
Şube Müdürlüğüne bağlı Girişimcilik Merkezi İzmir'de görev yapmakta olan B40 Balkan Şehirleri 
Çalışma Grupları yetkilisi İZENERJİ personeli Selen TRAK DURAK'ın bahse konu toplantıya 
katılması, belirtilen tarihlerde görevli-izinli sayılması, personelin uçakla gidiş-dönüş ulaşım 
masraflarının, şehir içi ulaşım ve diğer tüm giderlerin (yurt dışı seyahat sigortası, yurt dışı geçerli PCR 
test ücreti, yurt dışı çıkış harcı vb.) Arge ve İnovasyon Şube Müdürlüğünün Yurtdışı Geçici Görev 
Yollukları Harcama Kaleminden karşılanması hususlarının görüşülmesi. (Strateji Geliştirme 
Dai.Bşk.E.1586857) 
 

 2. İzmir Fuar Kültürpark 9 Eylül Kapısı (Basmane Meydanı) üstünde bulunan sosyal tesisin işletme 
hakkının Belediye Meclisimizce belirlenecek süre ve bedel ile İZTARIM A.Ş'ye devredilmesine yönelik 
hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüşülmesi. (Emlak Yönetimi Dai.Bşk.E.1586260) 
 

 3. Bornova ilçesi, Kazımdirik Mahallesi Ankara Caddesi üzerindeki Bornova Metro İstasyonu çıkışında 
yer alan büfenin işletme hakkının Belediye Meclisimizce belirlenecek süre ve bedel ile İZTARIM A.Ş'ye 
devredilmesine yönelik hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüşülmesi. (Emlak Yönetimi 
Dai.Bşk.E.1586380)  
 

 4. Cumhuriyetimizin 100. Yılı kutlamaları kapsamında, Kent Arşivi, Müzeler ve Kütüphaneler Şube 
Müdürlüğü tarafından 100. Yılın anısına kalıcı eserler bırakmak adına, ulusal katılımlı "100. Yılında 
Cumhuriyetin Değerleri" ana başlıklı, "Cumhuriyet ve Özgürlük" temalı Şiir Yarışması, "Cumhuriyet ve 
Kadın" temalı Öykü Yarışması düzenlenmesi planlanmakta olup, söz konusu şiir ve öykü yarışmalarının 
düzenlenebilmesi ve yarışmaların sonucunda dereceye giren ve ödül almaya hak kazanan eser 
sahiplerine, önergede belirtilen ödüllerin verilebilmesi, giderlerinin İzmir Büyükşehir Belediyesi Kent 
Arşivi, Müzeler ve Kütüphaneler Şube Müdürlüğü Bütçesinin Ödül, İkramiye ve Benzeri Ödemeler 
tertibinden karşılanması, jüri üyelerinin ücretlerinin Etüt-Proje Bilirkişi Ekspertiz Giderleri tertibinden 
ödenmesi hususlarının görüşülmesi. (Kent Arşivi, Müzeler ve Kütüphaneler Şube Md.E.1589188) 
 

 5. Belediye Meclisimizin 14/08/2023 tarihli ve 05.804 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek 
onanan, 04/09/2023- 03/10/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Karşıyaka ilçesi, Cumhuriyet, İnönü 
ve Örnekköy Mahallelerinin bir kısmını kapsayan, 1. ve 2. Etap plan sınırları dışında kalan 108 hektarlık 
alana yönelik, 1/5000 ölçekli Revizyon Nazım İmar Planına; önerge eki listede yer alan 67 adet dilekçe 
ile yapılan itirazların incelenmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1587812) 
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 6. Belediye Meclisimizin 14/08/2023 tarihli ve 05.804 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek 
onanan, 04/09/2023- 03/10/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan,  Karşıyaka ilçesi, Cumhuriyet, İnönü 
ve Örnekköy Mahallelerinin bir kısmını kapsayan, 1. ve 2. Etap plan sınırları dışında kalan 108 hektarlık 
alana yönelik, 1/5000 ölçekli Revizyon Nazım İmar Planına; sahip olunan taşınmaza ilişkin bilgi, belge 
ibrazı yapılmadan önerge eki listede yer alan 29 adet dilekçe ile yapılan itirazların incelenmesi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1587842) 
 

 7. Belediye Meclisimizin 14/08/2023 tarihli ve 05.804 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek 
onanan, 04/09/2023- 03/10/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Karşıyaka ilçesi, Cumhuriyet, İnönü 
ve Örnekköy Mahallelerinin bir kısmını kapsayan, 1. ve 2. Etap plan sınırları dışında kalan 108 hektarlık 
alana yönelik, 1/5000 ölçekli Revizyon Nazım İmar Planına; İl Milli Eğitim Müdürlüğünün ile Çevre, 
Şehircilik ve İklim Değişikliği İl Müdürlüğü tarafından yapılan itirazların incelenmesi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1587862) 
 

 8. Belediye Meclisimizin 14/08/2023 tarihli ve 05.804 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek 
onanan, 04/09/2023-03/10/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Karşıyaka ilçesi, Cumhuriyet, İnönü 
ve Örnekköy Mahallelerinin bir kısmını kapsayan, 1. ve 2. Etap plan sınırları dışında kalan 108 hektarlık 
alana yönelik, 1/5000 ölçekli Revizyon Nazım İmar Planına; yapılaşma koşullarının, kullanım 
kararlarının ve uygulama modelinin yeniden değerlendirilmesi talebiyle önerge eki listede yer alan 2 
adet dilekçe ile yapılan itirazların incelenmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1587879) 
 

 9. Belediye Meclisimizin 14/08/2023 tarihli ve 05.804 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek 
onanan, 04/09/2023-03/10/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Karşıyaka ilçesi,  Cumhuriyet, İnönü 
ve Örnekköy Mahallelerinin bir kısmını kapsayan, 1. ve 2. Etap plan sınırları dışında kalan 108 hektarlık 
alana yönelik, 1/5000 ölçekli Revizyon Nazım İmar Planına; TMMOB Şehir Plancıları Odası İzmir 
Şubesi tarafından yapılan itirazın incelenmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1587901) 
 

 10. Mezarlıklar Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; Menemen ilçesi, Göktepe Mahallesi 
kapsamında fiili durumda mezarlık olan Belediyemiz mülkiyetindeki 169 ada, 4 no’lu parsel ile Maliye 
Hazinesi mülkiyetindeki 169 ada, 3 no’lu parselin bir kısmının, "Mezarlık Alanı" olarak belirlenmesine 
yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı önerisi ile 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1585588) 
 

 11. Bornova Belediye Meclisinin 01/09/2023 tarihli ve 183 sayılı Kararı ile uygun görülen; Doğanlar 
Mahallesi, 19184 ada, 8 no’lu parselin batısında yer alan "Park Alanı"nda 7.45 m x 4.00 m ebatlarında 1 
adet "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişiklik 
önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1587471) 
 

 12. Menderes Belediye Meclisinin 04/08/2023 tarihli ve 97 sayılı Kararı ile uygun görülen; Görece 
Mahallesinde yürürlükteki 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı doğrultusunda hazırlanan, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1586421) 
 

 13. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.764 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek, 
31/08/2023-29/09/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Balçova ilçesi, Çetin Emeç ve Eğitim 
Mahallelerinde bulunan 1/5000 ölçekli Çamlıkküme Nazım İmar Planı Revizyonu değişikliğine; 
Mustafa Sami ERBAY, Duygu ÇELEBİ, Ahmet ÖZDEMİR, Refik CUŞİNSA, Sevil TEKİNÖZKER, 
Sinem KAYHAN GARİP, Ayşe ÇELİKER, Melek DOĞAN vekili Mustafa Kemal TURAN tarafından 
yapılan itirazların incelenmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1585709) 
 

 14.  Aliağa ilçesi, Bozköy Mahallesinde 1030 ada 5, 1032 ada 3 ve 4, 1034 ada 1 numaralı parseller ve 
çevresindeki "Sanayi Alanı, Belediye Hizmet Alanı, Spor Alanı, Genel Otopark, Park ve Yeşil Alan" 
kullanım kararlarının ve imar hatlarının yeniden düzenlenmesine yönelik parsel malikince hazırlanan, 
1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1589411) 
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 15. Beydağ Belediye Meclisinin; 2023 Mali Yılında uygulanacak olan harç ve ücret tarifelerinin önerge 
ekinde yer alan tabloda belirtildiği şekilde uygulanmasına yönelik, 06/10/2023 tarihli ve 36 sayılı 
Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1589746) 
 

 16. Torbalı Belediye Meclisinin; Torbalı Belediyesinin 2023 Mali Yılı içinde ortaya çıkan ilave 
ihtiyaçları nedeniyle önerge ekindeki tablolarda belirtildiği şekilde toplam 406.360.000,00-TL Ek 
Ödenek verilmesine yönelik, 06/10/2023 tarihli ve 93 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve 
Kararlar Dai.Bşk.E.1590277) 
 

 17. Güzelbahçe İlçesi, Çamlı Mahallesi, 2599 ada 1 parselin "Ticaret Konut Alanı", "Park ve Yeşil 
Alanlar", "Belediye Hizmet Alanı", "Sosyal Tesis Alanı" ve "Gelişme Konut Alanı" olarak kullanım 
kararlarının yeniden belirlenmesine yönelik, parsel maliki vekilince hazırlanarak Belediye 
Başkanlığımıza iletilen 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1590804) 
 

 18. Torbalı Belediye Meclisinin 01/09/2023 tarih ve 87 sayılı Kararı ile uygun görülen; Pancar 
Mahallesi, 276 ada 4 numaralı parselin batısındaki kamuya terkli park alanında 4.00 m x 4.00 m 
ebatlarında Regülatör Alanı ayrılmasına ilişkin 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. 
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1583333) 
 

 19. İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç SOYER'in Bölgeler Meclisi Başkan Yardımcısı ve Kongre 
üyesi olduğu Avrupa Konseyi Yerel ve Bölgesel Yönetimler Kongresi'nin (YBYK) 45. Genel Kurul 
Oturumları 23-26 Ekim 2023 tarihlerinde Fransa'nın Strazburg kentinde gerçekleştirilecek olduğundan 
YBYK 45. Genel Kurulu kapsamında yeni dönem Başkanlık seçimleri de yapılacak olup, bu çerçevede, 
Kongre ve seçimlere katılacak Başkanımız Sayın Tunç SOYER'e eşlik etmek üzere Dış İlişkiler ve 
Turizm Dairesi Başkanı Hatice Gökçe BAŞKAYA, Dış İlişkiler Şube Müdürlüğünde görevli Mühendis 
Nazmi Mert TÜRKBEN ve Büro Sorumlusu Erhan AYAZ'ın görevlendirilmeleri; Hatice Gökçe 
BAŞKAYA'nın 22-27 Ekim 2023 tarihlerinde, Nazmi Mert TÜRKBEN ve Erhan AYAZ'ın 20-27 Ekim 
2023 tarihlerinde görevli-izinli sayılmaları; ulaşım (hava yolu ile direkt/aktarmalı), konaklama ve şehir 
içi ulaşım giderleri, günlük harcırah giderleri ve diğer yasal giderlerin (pasaport harcı, yurt dışı çıkış 
harcı, alan vergisi, seyahat sigortası, vize ücretleri, Covid-19 PCR testleri, vb.) 6245 sayılı Harcırah 
Kanunu kapsamında "Dış İlişkiler Şube Müdürlüğü Bütçesi Yurtdışı Geçici Görev Yollukları 
Kalemi"nden karşılanması hususlarının görüşülmesi. (Dış İlişkiler ve Turizm Dai.Bşk.E.1588795) 
 

 III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. İZBETON A.Ş’nin 05/09/2023 tarihli Olağanüstü Genel Kurul Toplantısında şirket sermayesinin 
986.550.000,00-TL’den 200.000.000,00-TL artırılarak; 1.186.550.000,00-TL’ye çıkarılması kararı 
doğrultusunda Belediyemizin, İZBETON A.Ş içerisindeki sermaye payının korunabilmesi için, payına 
düşen (%98,792'sine tekabül eden) 197.584.000,00-TL’lik rüçhan hakkının kullanılarak sermaye artışına 
iştirak edilmesinin oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Şirketler Komisyonları 
Raporu. (Destek Hizmetleri Dai.Bşk.E.1526686) 
 

 2. Belediyemiz ile İZBETON A.Ş arasında 16/12/2022 tarihli ve 1550 sayılı Meclis Kararı ile kabul 
edilen Protokol kapsamında; mülkiyeti Orman Bölge Müdürlüğüne ait olan ancak Belediyemize tahsis 
edilen hafriyat toprağı depolama sahaları ve inşaat/yıkıntı atıkları geri kazanım tesisleri İZBETON 
A.Ş'ye devredildiğinden, İnşaat Atıkları Şube Müdürlüğü tarafından geliştirilen “Hafriyat Yönetim 
Sistemi”ne uygun olarak mevcut Protokolün revize edilmesine yönelik 16/06/2023 tarihli ve 655 sayılı 
Meclis Kararına ilişkin İzmir Büyükşehir Belediyesi ile İZBETON A.Ş arasında imzalanmak üzere 
yeniden hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün imzalanması 
için Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususlarının oyçokluğu ile uygun bulunduğuna 
ilişkin Hukuk - Plan ve Bütçe - Şirketler Komisyonları Raporu. (İklim Değişikliği ve Sıfır Atık 
Dai.Bşk.E.1563340) 
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 3. 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı doğrultusunda, Kemalpaşa ilçesi, 
Yukarı Kızılca Mahallesi, 289 ada 2, 3 ve 4 no’lu parselleri kapsayan alanda; 1/5000 ölçekli Nazım İmar 
Planı önerisinin oyçokluğu ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. 
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1533209) 
 

 4. 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı doğrultusunda, Seferihisar ilçesi, 
Camikebir Mahallesi, 3392 ada, 1 parselde (eski 105 ada 55 parsel) hazırlanan, 1/5000 ölçekli 
Seferihisar Merkez Planlama Bölgesi 1. Etap İlave Nazım İmar Planı önerisinin oyçokluğu ile uygun 
bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1483389) 
 

 5. Buca ilçesi, Dumlupınar Mahallesi, 10184 ada, 1 parselde Belediye Hizmet Alanı (BHA) 
belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği ve Buca Belediye 
Meclisinin 05/10/2023 tarihli ve 90 sayılı Kararı ile uygun görülen 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerilerinin oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1579185) 
 

 6. Bayraklı Belediye Meclisinin 01/08/2023 tarihli ve 94 sayılı Kararı ile uygun görülen; Fuat Edip 
Baksı Mahallesi, 37890 ada, 1 no’lu parselin batısında yer alan "Park Alanı"nda 1 adet 4.00 m x 5.00 m 
ebatlarında "Trafo Alanı" belirlenmesine ilişkin hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişiklik önerisinin değişiklikle oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1529206) 
 

 7. Urla Belediye Başkanlığının 04/08/2023 tarihli ve E.108250 sayılı yazısı ekinde Belediye 
Başkanlığımıza iletilen; İçmeler Mahallesi, 2849 ada, 9 parselin batısında kalan kamuya terkli Park 
Alanı içerisinde 8.00 m × 5.00 m ebatlarında "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişiklik önerisinin değişiklikle oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar 
ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1519393) 
 

 8. Foça Belediye Meclisinin 02/06/2023 tarihli ve 114 sayılı Kararı ile uygun görülen; Yenifoça Mustafa 
Kemal Atatürk Mahallesi, 10507 ada, 2 parselin güneyinde yer alan Park Alanında 8.00 m x 5.00 m 
ebatlarında Trafo Alanı belirlenmesine ilişkin hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişiklik 
önerisinin değişiklikle oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1525145) 
 

 9. Güzelbahçe Belediye Meclisinin 03/07/2023 tarihli ve 45 sayılı Kararı ile uygun görülen;  Mustafa 
Kemal Paşa Mahallesi 1713 ada, 13 numaralı parselin kuzeyindeki "Park Alanı"nda mevcut Uygulama 
İmar Planında yer alan 2.60 m x 4.50 m ölçülerindeki trafo alanının büyütülerek 5.00 m x 8.00 m 
ebatlarında "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik, hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişiklik önerisinin değişiklikle oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1539963) 
 

 10. Güzelbahçe Belediye Meclisinin 03/07/2023 tarihli ve 44 sayılı Kararı ile uygun görülen; Siteler 
Mahallesi 1329 ada, 3 numaralı parselin güneyindeki "Park Alanı"nda mevcut Uygulama İmar Planında 
yer alan 3.00 m x 4.00 m ölçülerindeki trafo alanının kaldırılarak 5.00 m x 8.00 m ebatlarında "Trafo 
Alanı" belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişiklik önerisinin                            
değişiklikle oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar 
ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1539945) 
 

 11. Buca Belediye Meclisinin 02/08/2023 tarihli ve 77 sayılı Kararı ile uygun görülen; Adatepe 
Mahallesi, 5073 ada, 3 numaralı parselin kuzeyinde bulunan Park Alanında 8.00 m x 5.00 m ölçülerinde 
Trafo Alanı belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin 
değişiklikle oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu.  (İmar 
ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1583299) 
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 12. Torbalı Belediye Meclisinin 04/08/2023 tarihli ve 70 sayılı Kararı ile uygun görülen; Muratbey 
Mahallesi, 194 ada, 32 no’lu parselde yer alan "Rekreasyon Alanı"nda 11.23 x 10.91 x 11.29 x 11.03 m 
ebatlarında "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişiklik önerisinin değişiklikle oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu.   (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1579261) 
 

 13. İzmir Büyükşehir Belediyesi ile BASTET Sokak Hayvan Hakları Koruma Derneği arasında 
imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün 
imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanına yetkisi verilmesi hususlarının; Plan ve Bütçe – Sokak 
Hayvanlarını Koruma Komisyonlarımızca oybirliği ile uygun bulunduğuna, Hukuk Komisyonumuzca 
“Önergeye ekli Protokol’ün 6.2.d maddesine ‘…kullanılmak üzere ilgili yasal mevzuata göre mama 
tedarikinde…’ şeklinde ekleme yapılmak suretiyle” şeklindeki görüş doğrultusunda değişiklikle oybirliği 
ile uygun bulunduğuna ilişkin Rapor. (Çevre Koruma ve Kontrol Dai.Bşk.E.1585520) 
 

 14. Öğrencilerin Geçici Bakımevleri İşleyişi ve Yönetimi İle Yapılan Uygulamalar Kapsamında Mesleki 
Tecrübe Kazanmalarına Yönelik İş Birliği Protokolü yapılması planlanmakta olup, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi ile Aydın Adnan Menderes Üniversitesi Veteriner Fakültesi arasında imzalanmak üzere 
hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu protokolün imzalanması için 
Büyükşehir Belediye Başkanına yetkisi verilmesi hususlarının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin 
Hukuk - Plan ve Bütçe Komisyonları Raporu. (Çevre Koruma ve Kontrol Dai.Bşk.E.1577240) 
 

 15. Gençlik ve Spor Hizmetleri Dairesi Başkanlığı Gençlik ve Spor Şube Müdürlüğümüzce 28 Ekim 
2023 günü İzmir ili, Güzelbahçe ilçesi, Mithatpaşa Caddesinde 100. Yıl Açık Su Yüzme Cumhuriyet 
Kupası Yarışı gerçekleşecek olup; söz konusu yarışta dereceye giren sporculara, önerge ekinde yer alan 
çizelgede detayları bulunan para ödüllerinin Gençlik ve Spor Şube Müdürlüğünün Ödül, İkramiye ve 
Benzerleri Ödemeler bütçesinden karşılanmasının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve 
Bütçe – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. (Gençlik ve Spor Hizmetleri 
Dai.Bşk.E.1566158) 
 

 16. İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dairesi Başkanlığına bağlı Kent Temizliği Şube Müdürlüğünün talebi 
olan 15 adet 4000-6000 litre kapasiteli Basınçlı Yol Yıkama Aracı satın alınması ile söz konusu araçların 
Makine İkmal Şube Müdürlüğünün Kara Taşıtı Alımları Bütçe kodundan karşılanması ve 2023 Yılı T-
Cetveline eklenmesi hususlarının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu 
Raporu. (Makine İkmal Bakım ve Onarım Dai.Bşk.E.1582937) 
 

 17. Karabağlar Belediye Meclisinin; Karabağlar Belediyesi Müdürlüklerinin 2023 Mali Yılı Bütçelerinde 
yer alan ve önerge eki listede belirtilen bütçe tertiplerine, yine önerge eki listede yer alan ve yıl sonuna 
kadar kullanılmayacağı anlaşılan bütçe tertiplerinden toplam 71.000.000,00-TL aktarmanın yapılmasına 
yönelik, 06/10/2023 tarihli ve 122 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve 
Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1584933) 
 

 18. Kınık Belediye Meclisinin; 2023 Mali Yılı Çok Yıllı Gelir ve Gider Bütçesine artan ekonomik 
nedenlerden dolayı Önerge ekinde yer alan tablolarda belirtildiği şekilde 125.700.000,00-TL Ek Bütçe 
verilmesine yönelik 06/09/2023 tarihli ve 8/52 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin 
Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1569885) 
 

 19. Mezarlıklar Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; Dikili ilçesi, Deliktaş Mahallesi, Dikili 
(İzmir) Termal Kültür ve Turizm Koruma ve Gelişim Bölgesi sınırları içerisinde yer alan fiilen Mezarlık 
olarak kullanılan 111 ada, 26 parsel ile bazı mezar alanlarının isabet ettiği 111 ada, 24 parselin bir 
kısmının planlarda "Mezarlık Alanı" olarak belirlenmesine ilişkin Kültür ve Turizm Bakanlığına 
sunulmak üzere hazırlanan Dikili (İzmir) Termal Kültür ve Turizm Koruma ve Gelişim Bölgesi 1/100000 
ölçekli Çevre Düzeni Planı Değişikliği ve 1/25000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerilerinin 
2634 sayılı Turizmi Teşvik Kanunun kapsamında işlem yapılmak üzere oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1538433) 
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 20. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.639 sayılı Kararı ile uygun görülerek 04/08/2023 – 
04/09/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Çiğli ilçe sınırları içinde yer alan 1. Bölge 1/5000 ölçekli 
Nazım İmar Planına; önerge eki listede yer alan 13 adet dilekçe ile yapılan itirazların oybirliği ile uygun 
bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1528643) 
 

 21. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.639 sayılı Kararı ile uygun görülerek 04/08/2023 – 
04/09/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Çiğli ilçe sınırları içinde yer alan 1. Bölge 1/5000 ölçekli 
Nazım İmar Planına; TMMOB Şehir Plancıları Odası İzmir Şubesi tarafından yapılan itirazın oybirliği 
ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1528577) 
 

 22. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.639 sayılı Kararı ile uygun görülerek 04/08/2023 – 
04/09/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Çiğli ilçe sınırları içinde yer alan 1. Bölge 1/5000 ölçekli 
Nazım İmar Planına; imar planında belirlenen kullanım kararlarının ve yapılaşma koşullarının imar planı 
uygulama araçları ile birlikte yeniden değerlendirilmesi talebiyle Ali ALBAZ tarafından yapılan itirazın 
oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1528669) 
 

 23. Belediye Meclisimizin 16/06/2023 tarihli ve 05.668 sayılı Kararı ile uygun görülerek 12/07/2023 - 
10/08/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Gaziemir ilçesi sınırları içinde yer alan Sarnıç Mevkii, 
Atatürk, Hürriyet ve Menderes Mahallelerinin bir kısmını kapsayan 1.Etap 1/5000 ölçekli Nazım İmar 
Planına; Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği İl Müdürlüğünün 10/08/2023 tarihli ve E.7110573 sayılı 
yazısı ile Belediye Başkanlığımıza iletilen itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1494273) 
 

 24. Bornova ilçesi, Ergene Mahallesinde, mülkiyeti Belediyemize ait olan; 143 ada, 21 parsele ilişkin, 
İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun kararları doğrultusunda koordinatlı 
haritada gösterilen kısmının "1. Derece Arkeolojik Sit Alanı" olarak tesciline yönelik hazırlanan 1/5000 
ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma 
Kanunu kapsamında Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin 
İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1569624) 
 

 25. Fen İşleri Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; Bornova ilçesi, Altındağ Mahallesinde yapımı 
devam eden Buca Onat Tüneli kapsamında, ulaşım bağlantıları ile imar hatlarının düzenlenmesine 
yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1568461) 
 

 26. Kültür ve Turizm Bakanlığı Kültür Varlıkları ve Müzeler Genel Müdürlüğü 2019 Yılı Yatırım 
Programı kapsamında yürütülen "Ödemiş Lübbey Köyü Koruma Amaçlı İmar Planı Yapımı İşi"nin 4. 
Aşaması kapsamında kalan ve işin özel teknik şartnamesinde, "Koruma Amaçlı Nazım ve Uygulama 
İmar Planları ile Plan Kararları, Koruma Amaçlı İmar Planının Uygulanmasına Yönelik Yönetim Modeli 
Üretimi" olarak tanımlanan dokümanlar kapsamında, Ödemiş-Lübbey 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı 
Nazım İmar Planı önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu ve eki 
yönetmelikleri kapsamında Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1087418) 
 

 27. Narlıdere ilçesi, Sahilevleri Mahallesi, 8142 ada, 2 parselin “Özel Eğitim Alanı” olarak 
belirlenmesine yönelik, Parsel malikleri tarafından hazırlatılan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı 
Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. 
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1543742) 
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 28. Konak ve Bayraklı ilçelerinde, İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Ana Planı Revizyonu İşi 
kapsamında, proje çalışmaları Fen İşleri Dairesi Başkanlığımızca yürütülen Mürselpaşa Caddesi ile 
Zafer Payzın Köprülü Kavşağı Arası Karayolu, Bağlantı Yolları ve Büyük Sanat Yapıları Uygulama ve 
Güçlendirme Projeleri"nin imar planlarına aktarılmasına yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım İmar 
Planı Değişikliği önerisi ile 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1532675) 
 

 29. Konak ve Bayraklı ilçelerinde, İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Ana Planı Revizyonu İşi 
kapsamında, proje çalışmaları Fen İşleri Dairesi Başkanlığımızca yürütülen Mürselpaşa Caddesi ile 
Zafer Payzın Köprülü Kavşağı Arası Karayolu, Bağlantı Yolları ve Büyük Sanat Yapıları Uygulama ve 
Güçlendirme Projeleri"nin Kıyı Kenar Çizgisinin deniz tarafında kalan kıyı kesiminin imar planlarına 
aktarılmasına yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisi ile 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin, Cumhurbaşkanlığı Teşkilatı Hakkında Cumhurbaşkanlığı 1 
No'lu Kararnamesi kapsamında işlem yapılmak üzere Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığına 
iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar 
ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1532755) 
 

 30. Mezarlıklar Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; İzmir İli, Urla İlçesi, İskele Mahallesinde, 
mevcut durumda mezarlık alanı olarak kullanılan 4484 ada 8 parsel ile 4484 ada 1 parselin bir kısmı ve 
çevresindeki tescil harici alanlara ilişkin, Belediyemiz adına tahsisinin yapılabilmesi amacıyla "Mezarlık 
Alanı" olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı İmar Planı ve 1/1000 
ölçekli Koruma Amaçlı İmar Planı önerileri İzmir Büyükşehir Belediye Meclisinin 14.10.2022 tarih ve 
05.1264 sayılı kararı ile uygun bulunmuş olup; İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge 
Kurulunun 31.05.2023 tarihli ve 15948 sayılı Kararında "… "Mezarlık Alanında defin yapılabilir. Ancak 
1. Maddede belirtilen yapılardan herhangi birinin yapılmak istenmesi halinde ilke kararı gereği Koruma 
Kurulu izni alınması zorunludur." şeklindeki 5. Maddesinin eklenmesi şartıyla tadilen uygun 
olduğuna…" denilmiş olup; anılan Kurul Kararı doğrultusunda hazırlanan Koruma Amaçlı Nazım İmar 
Planı önerisinin Urla-İskele 1/5000 ölçekli  Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı çalışmaları kapsamında 
değerlendirilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna, anılan Koruma Bölge Kurulu Kararı 
doğrultusunda yeniden düzenlenen 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama Planı önerisinin ise  
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1572753) 

 
 31. Mezarlıklar Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; Dikili ilçesi, Deliktaş Mahallesi, Dikili 

Termal Kültür ve Turizm Koruma ve Gelişim Bölgesi sınırları içerisinde yer alan fiilen Mezarlık olarak 
kullanılan 111 ada, 26 parsel ile bazı mezar alanlarının isabet ettiği 111 ada, 24 parselin bir kısmının 
planlarda "Mezarlık Alanı" olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı ve 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı önerilerinin, 2634 sayılı Turizmi Teşvik Kanunun kapsamında 
işlem yapılmak üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. 
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1538484) 
 

 32.  İZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda; Güzelbahçe ilçesi, Atatürk Mahallesi 2454 ada, 1 
parsel ile Kahramandere Mahallesi 1659 ada, 3 parselde hazırlanan, parsellerin bir kısmının Belediye 
Hizmet Alanı olarak belirlenmesine ilişkin, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Plan Değişikliği ile Belediye 
Hizmet Alanı (Su Deposu) olarak belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerilerinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu.  (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1528593) 
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 33. Mezarlıklar Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; Çeşme ilçesi, Alaçatı Mahallesi, 
“Sürdürülebilir Koruma ve Kontrollü Kullanım Alanı” ile “İzmir Çeşme Kültür ve Turizm Koruma ve 
Gelişim Bölgesi” sınırları içerisinde yer alan 341 ada, 3, 4, 5, 6, 13, 14, 16, 17 ve 22 (eski 15 parsel) 
parsellerin “Mezarlık Alanı” olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı 
Nazım İmar Planı ve 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı önerilerinin, 7334 sayılı 
Kanununun 5. maddesi - 2634 sayılı Turizmi Teşvik Kanununun 7. maddesi - 1 sayılı Cumhurbaşkanlığı 
Teşkilatı Hakkında Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi kapsamında Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığına iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1565568) 
 

 34. Karabağlar Belediye Meclisinin 01/08/2023 tarihli ve 101 sayılı Kararı ile uygun görülen; 
yürürlükteki 1/1000 ölçekli uygulama imar planında, Bozyaka Mahallesi,6868 ada, 4 parsel ile 2885 ada, 
278, 280, 282, 284, 286, 288, 290, 292, 294 ve 300 parsellerde yer alan "Hastane Alanı" kullanımının 
yapılaşma koşullarının yeniden düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişiklik 
önerisinin değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1537413) 
 

 35. Bornova ilçesi, Ergene Mahallesinde, mülkiyeti Belediyemize ait olan; 143 ada, 21 parsele ilişkin, 
İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararları doğrultusunda koordinatlı 
haritada gösterilen kısmının "1. Derece Arkeolojik Sit Alanı" olarak tesciline yönelik hazırlanan 1/1000 
ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 
Koruma Kanunu kapsamında Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1569596) 
 

 36. Fen İşleri Dairesi Başkanlığınca yürütülen; Bornova ilçesi, Altındağ Mahallesinde Buca Onat Tüneli 
Elektromekanik Uygulama Projelerinin Yaptırılması İşi kapsamında, yol güzergâhı çevresindeki pasif 
yeşil alanlarda “Teknik Altyapı Alanı” belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu.  (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1531605) 
 

 37. Konak ilçesi, Umurbey Mahallesi, 3535 ada 1, 5, 6 ve 7 parsellere ilişkin Belediye Meclisimizin 
14/06/2023 tarihli ve 05.645 sayılı Kararı ile uygun bulunarak 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 
Koruma Kanunu kapsamında değerlendirilmek üzere 18/01/2021 tarihli ve E68197758-310.01.02-14062 
sayılı yazımızla İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulu Müdürlüğüne gönderilen ve 
Koruma Bölge Kurulunun 24/08/2023 tarihli ve 16441 sayılı Kararı doğrultusunda yeniden düzenlenen 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği ve Plan Raporu önerisinin, 1 sayılı Cumhurbaşkanlığı 
Teşkilatı Hakkında Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi doğrultusunda işlem yapılmak üzere oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1552919) 
 

 38.  Fen İşleri Dairesi Başkanlığınca yürütülen; Konak ilçesi, Gürçeşme Mahallesinde, Buca Onat Tüneli 
Elektromekanik Uygulama Projelerinin Yaptırılması İşi kapsamında, yol güzergâhı çevresindeki pasif 
yeşil alanlarda “Teknik Altyapı Alanları” belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1530954) 
 

 39. Karşıyaka Belediye Meclisinin 05/09/2023 tarihli ve 150 sayılı Kararı ile uygun görülen; Atakent 
Mahallesi, 9533 ada, 59 no’lu parselde kayıtlı taşınmazın, uygulama imar planındaki yapılaşma 
koşullarının ve yapı yaklaşma mesafesinin yeniden düzenlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Değişikliği önerisinin değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1578371) 
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 40. Belediye Meclisimizin 16/06/2023 tarihli ve 05.669 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek 
12/07/2023-14/08/2023 tarihleri arasında Gaziemir Belediyesi tarafından askıya çıkarılan, Gaziemir 
ilçesi, Sarnıç Mevkii Atatürk, Hürriyet ve Menderes Mahallelerinin Bir Kısmına ait 1.Etap 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar içerisinden Gaziemir 
Belediye Meclisi’nin 07.09.2023 tarih ve 56/2023 sayılı kararı, 07.09.2023 tarih ve 57/2023 sayılı kararı, 
07.09.2023 tarih ve 58/2023 sayılı kararı, 07.09.2023 tarih ve 59/2023 sayılı kararı, 07.09.2023 tarih ve 
60/2023 sayılı kararı, 07.09.2023 tarih ve 61/2023 sayılı kararı, 07.09.2023 tarih ve 62/2023 sayılı 
kararı, 07.09.2023 tarih ve 63/2023 sayılı kararı ile uygun bulunan hususlar kapsamında hazırlanan, 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonu Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun 
bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1542764) 
 

 41. Seferihisar Belediye Meclisinin 07/03/2023 tarihli ve 38 sayılı Kararı ile uygun görülen; 
Çolakibrahim Mahallesi, 3301 ada, 70 parselin "Öğrenci Yurdu" olarak kullanılmak üzere "TAKS:0,30 
KAKS:1,20 Yapılaşma Koşullu Sosyal Tesis Alanı" belirlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1523647) 
 

 42. İzmir 2 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 31/05/2023 tarihli ve 18236 sayılı 
Kararı ile; "..düzeltildiği şekliyle 2863 sayılı yasa kapsamında sakınca olmadığına.." kararı verildiğinden 
söz konusu Kurul Kararı doğrultusunda hazırlanarak Foça Belediye Meclisinin 02/06/2022 tarihli ve 148 
sayılı Kararı ile uygun görülen 1/1000 ölçekli İlave Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı önerisinin 
önergede sehven yazılan; “Foça Belediye Meclisinin 08.09.2023 tarih ve 150 sayılı Kararı” olarak 
düzeltilmesi ile birlikte oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1426319) 
 

 43. Ödemiş Belediye Meclisinin 07/09/2023 tarihli ve 101 sayılı Kararı ile uygun görülen; 
Ödemiş/Lübbey 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı, 1/500 ölçekli Koruma Amaçlı 
İmar Planı, Plan Hükümleri ve Plan Açıklama Raporunun; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 
Koruma Kanunu ve eki yönetmelikleri kapsamında Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1569721) 
 

 44. Urla Belediye Başkanlığının 11/07/2023 tarihli ve E-104625 sayılı Yazısı ve ekleri ile Belediyemize 
iletilen; İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararları doğrultusunda; Yeni 
Mahalle, 166 ada, 12 parsel, 173 ada, 7, 8 parseller, 174 ada, 5, 19, 30 parseller, 175 ada, 20, 21, 22 
parsellerin "Tescilli Parsel" olarak işlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli ve 1/500 ölçekli Urla Merkez 
Kentsel Sit ve Etkileme Geçiş Alanı Koruma Amaçlı İmar Planı Değişikliği önerilerinin; oybirliği ile 
uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1533789) 
 

 45. Aliağa Belediye Meclisinin; Atatürk Mahallesi, 415 Sokağın Planlı Alanlar İmar Yönetmeliğinin 
ilgili maddeleri kapsamında Yönetmelikte belirtilen ticari kullanımların zemin katlarda yer alabilmesine 
yönelik 05/09/2023 tarihli ve 140 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1562901) 
 

 46. Dikili Belediye Meclisinin 07/06/2023 tarihli ve 92 sayılı Kararı ile uygun görülen; Salihler 
Mahallesinde, 7 metrelik yolun bir kısmının Park alanına dahil edilerek Park alanı içerisinde 2.70 m x 
2.60 m ebatlarında "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişiklik önerisinin oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1567032) 
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 IV. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 V. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 

 VI. TOPLANTI GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
 

    
 

2. BÖLÜM 
2023 YILI EKİM AYI III. BİRLEŞİMİ TOPLANTI TUTANAĞI 

 
Tutanak No   : 97509404-301.04-10/3                                        Toplantı Tarihi   : 13/10/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                    Toplantı Saati    : 18.00             
                          Konak/İZMİR 
                          (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 
TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan KALMAZ, 
Mustafa Şafak BARAN, Mümtaz RODOS, İbrahim Ulaş POLAT, Bahar GÜRSUL, Yahya YILDIZ, Ali 
Emrah KARAMUSTAFAOĞLU, Şamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Asker GÜNEŞ, Birgül SURAL 
ÜNER, Murat AYDIN, İsmail SARI, Yeşim TEKOĞLU, İrfan ÖNAL, Ali Rıza KÖÇER, Ali GÜL, 
Deniz BEKTAŞ, Ömer ŞENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla İLGİ AKKAŞ, Sultan İPEKLİ AKSOY, Ali 
YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, Necati KIRMAZ, İzel ZENGİNOBUZ, İlhan ÖZKÖSE, Emin 
AKSOY, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Rıdvan 
KARAKAYALI, Mehmet TÜRKMEN, Musa ÖZCAN, Halil ÇULHAOĞLU, Mehmet Onur Başar 
ÜÇKAN, Şerif SÜRÜCÜ, Murat CİHAN, Bülent KÖKLÜ, Ertan CERTEL, Dolunay BAYER, İbrahim 
Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Fikriye ARSLAN, Ayhan KAYA, Hüsniye YILDIRIM, Berkhan 
PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka ÖNER, Hasan UYSAL, Alp ATAY, Özan 
PARLAR, Zeynep Ferda DEMİRBAŞ, Kazım ÇAM, Ahmet İNANLI, Refik SÜREN, Raife 
KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVİL, İsa NEZİR, Mustafa Alper GÜLDALI, Fırat 
EROĞLU, Selma KISA, Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKİN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür HIZAL, 
Osman SAĞLAM, Hüsnü BOZTEPE, Göksel DİNÇER, Ali GÖNEN, Şevket HASIRCI, Murat 
ÖNCEL, Galip ATAR, Okan BİLDİRİCİ, Çile ÖZKUL, Ayşegül DURAN TÜRKER, Ali AYYILDIZ, 
Mehmet PINAR, Erhan ÇALIŞKAN, Barış BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit 
CİNGÖZ, İsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN,  Hakan ERTANE, Fikret MISIRLI, Kemal SEVİNÇ, 
Halil AKBULUT, Sedat SARI, Salih Atakan DURAN, Halil Doğukan EROĞLU, Cüneyt UMUTLU, 
Nezih ÖZUYAR, İbrahim ÖZKARA, Alpaslan KOPARAL 

 
TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, İlhan DAL, Fikret 
AKTAŞ, Muhittin SELVİTOPU, Ceyhan KAYHAN, Mustafa İDUĞ, Hüseyin ÜNAL, Abdül BATUR, 
Cenap BÖRÜHAN, Cemil TUGAY, Saadet ÇAĞLIN, Mehmet Atilla BAYSAK, Nilüfer BAKOĞLU 
AŞIK, Serdar SANDAL, Gamze Gül ÇAMUR, Cindi Can POLAT, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, 
Sabahattin UÇAR, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Mithat TEKİN, Mehmet ERİŞ, Muharrem 
BAYRAKTAR, Ali BOR, Oğuzhan ÖZŞAHİN, Erkan ÖZKAN (Menderes Belediye Başkan Vekili), 
Mustafa KAYALAR, Fatma EKİCİOĞLU, Gürsel RÜZGAR, Fatma ÇALKAYA, Ufuk YÖRÜK, Seda 
ÖZTÜRE, İsmet ORHAN, Ali ENGİN, Onur YİĞİT, Adil KIRGÖZ, Hasan KORKMAZ, İsmail 
YETİŞKİN, Muammer Ekrem ORAN, Şükrü SÜREROĞLU, Filiz CERİTOĞLU SENGEL, Nuri 
CAFEROĞLU, Fatih GÜRBÜZ, Raşit DİRİM, Hakan BARÇIN, Özdem Mustafa İNCE, Feridun 
YILMAZLAR, Sevgi KANDEMİR, İlkay GİRGİN ERDOĞAN, Fatih TAŞTAN, Özgür Erman 
ÇAĞLAR, Aydın PEHLİVAN (Menemen Belediye Başkan Vekili), Yusuf DEMİRCİOĞLU, Metin 
YAŞAR, Hakan KOŞTU, Aşkın UYAR, Orçun ERSEZGİN, Ayşegül ALTUĞ, Mümin BAYRAM, 
Saliha ÖZÇINAR, Uğur DEMİREZEN, Sema YEŞİLÇİMEN, Sadık DOĞRUER, İlhan AVCI, Tarkan 
Fikret ÇALIK, Serkan ACAR, Hakan ŞİMŞEK, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Turgut PINAR, Serdar 
AKSOY, Hasan ÜNAL, Alpaslan BİLEN, Mustafa GÖZLET (Urla Belediye Başkan Vekili) 
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I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Meclis Üyeleri, İzmir Büyükşehir Belediyesi 2023 Yılı Ekim 
Ayı Olağan Toplantısının III. Birleşimini açıyorum. Toplantı yeter sayımız mevcuttur. Değerli 
Arkadaşlar bugün Meclisimizi DEVA Partisinin İzmir İl Başkanı Sayın Serap KARAOSMANOĞLU 
şereflendirdiler. Sayın İl Başkan’ım, hoş geldiniz, teşekkür ediyoruz Meclisimizde olduğunuz için. 
SERAP KARAOSMANOĞLU (DEVA PARTİSİ İZMİR İl BAŞKANI): Teşekkür ederim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Nezih Bey Sayın İl Başkanımızı lütfen öne alabilir miyiz? 
NEZİH ÖZUYAR: Alalım… 
 
II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet Değerli Arkadaşlar, şimdi Meclisimiz açıldığına göre                  
II. Başlığımıza geçebiliriz. Önergelerin görüşüleceği başlık, II. başlık. 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: Gündem Meclis Üyelerimize dağıtıldı Başkan’ım, Gündem Maddelerinin 
madde başlıklarıyla görüşülüp, oylanmasını öneriyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Başkaca bir görüş 
var mıdır arkadaşlar? İlgili görüşü, yani Gündem Maddelerinin madde başlıklarıyla görüşülüp 
oylanmasını oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 1? 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 1. madde doğrudan oylansın. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?                       
Değerli Arkadaşlar 1 no’lu Önergenin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 2?  
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 2 ve 3. madde Bütçe – Şirketler Komisyonuna havale edilsin. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?                       
Değerli Arkadaşlar 2 ve 3 no’lu Önergelerimizin Plan ve Bütçe – Şirketler Komisyonlarımıza havale 
edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 4?  
SULTAN İPEKLİ AKSOY: Bütçe Komisyonuna havale edilmesini öneriyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli 
Arkadaşlar 4 no’lu Önergemizin… 
HAKAN YILDIZ: 4’le ilgili Aile ve Çocuk ve Sosyal Hizmetleri de talep ediyoruz, mümkünatı varsa 
Sayın Başkan. 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 4. madde Bütçe – Aile Komisyonuna havale edilsin. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: Aile – Sosyal Hizmetler Komisyonuna… 
HAKAN YILDIZ: Sosyal Hizmetler, evet.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, 4 no’lu Önergemizin Plan ve Bütçe – Aile ve Çocuk – Sosyal 
Hizmetler Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir, 5?  
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 5 dâhil 14. maddeye kadar, 14. madde de dâhil İmar Komisyonuna havale 
edilmesini öneriyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli 
Arkadaşlar 5 no’lu Önerge dâhil, 14 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir, 15?  
SULTAN İPEKLİ AKSOY: Bütçe – Tüketici.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 15 no’lu 
Önergemizin Plan ve Bütçe – Tüketiciyi Koruma Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 16?  
SULTAN İPEKLİ AKSOY: Bütçe Komisyonu. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?                             
16 no’lu Önergemizin Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 17?  
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 17 ve 18. maddeler İmar Komisyonuna havale edilsin. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ?                                
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17 ve 18 no’lu Önergelerimizin İmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 19?  
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 19. maddemiz doğrudan oylansın Başkan’ım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Meclis 
Üyeleri 19 no’lu Önergemizin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
 
III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gündem’in II. Başlığındaki Önergeler bölümünü bitirdik Değerli 
Arkadaşlar, III. Başlığa geçiyorum. Komisyon Raporlarının Görüşülmesi başlığı, 1? 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: Komisyonlarından oyçokluğuyla gelmiş, oyçokluğuyla Komisyonlarından 
geldiği şekliyle oylanmasını öneriyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? 
HAKAN YILDIZ: Komisyon Üyemiz Erhan Bey konuyla ilgili görüşümüzü bildirecek. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: AK Parti Grubu adına Komisyon Üyesi Erhan ÇALIŞKAN söz alıyor, 
buyurun Erhan Bey. 
ERHAN ÇALIŞKAN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım. Şimdi artık şirketlerimizin 
sermaye artışları durmak bilmiyor, zararları da durmak bilmiyor. Şimdi tabii İZBETON’un şöyle bir 
durumu var; Komisyonda, değerli mali işlerden sorumlu arkadaşımız geldi, sorduk, o da şunu söyledi; 
geçen 200 milyon lira arttırmıştık zaten sermayeyi. Sermayenin, ödenmesi gereken sermayenin sadece 
150 milyonu ödenmiş, 50 milyonluk kısmı ödenememiş. Bu sermaye artışıyla da ödenemeyen kısmın 
kalan kısmı ödenecek, geri kalanıyla da işte diğer işlerde kullanacaklar. Şimdi spesifik olarak 
sorduğumuz zaman bir cevap alamıyoruz. Yani şöyle bir madde önümüze konmuyor; işçilik şu kadar 
arttı, şu kadar yük gelecek. Böyle bir rakamsal önümüze bir şey gelmedi. Genel anlamda bilgi verdiler. 
Şimdi İZBETON’un hak edişleri, müteahhit arkadaşlarımızın hak edişleri… Şu anda 5 aydır hak ediş 
alamayan arkadaşlarımız var. Soruyoruz, işte milyar lirayı geçmiş borcunuz dediğimizde, ödenmesi 
gereken şöyle bir cevap verdi… Yani mutlaka şimdi arkadaşlarımız cevap verecektir. “Bizim de İzmir 
Büyükşehir Belediyesinden 400 milyon lirayı aşkın alacağımız var.” dedi. İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin de gerçekleşmiş ödemesi gereken tutar, bundan 2 ay önce 2 milyar 300 milyon liraya 
yakın, ödemesi gereken para vardı. Şimdi son durumda bunun rakamı nedir? Nereye kadar indi? Ne 
kadar oldu? Bu konuyu bilmiyoruz tabii. Herhalde bilgi verir CHP’li Arkadaşlarımız. Şimdi bu taşıma 
suyla değirmenin dönmeyeceği ve her işi yapmaya çalışanın hiçbir işi mükemmel yapamayacağı bir 
gerçektir. Şirketlerinizin uzmanlaşmadığını söyledik. Şimdi İZBETON niçin kuruldu? Asfalt üretmek 
için ve asfalt dökmek için kuruldu. Ama bugün İZBETON ne yapıyor? Her işi yapıyor, asfalt dökecek, 
kaldırım onaracak, parke taşı üretecek, parke taşı döşeyecek. İzmir Büyükşehir Belediyesinin 
yapılmayan her ihalesine girecek. Şimdi bu sefer ne oluyor? Mesela, basına yansıdı. Ya bu konuda da 
herhalde açıklama yaparsınız. Yani bulunmayan arabaların ihalesi yapılmış herhalde Büyükşehir’e. Ben 
de basından okudum. Ondan sonra bu arabaların olmadığını fark edip kiralamışlar herhalde. 
Kiraladıkları arabalarla… Belediyenin ödediği… Yani Belediyeden 10 liraya kiraladılarsa, ihaleye 
aldılarsa, 15 liraya arabayı dışarıdan kiraladıkları söyleniyor, basında yazanlar bunlar. Bu konuda mesela 
açıklama yapmayı düşünür müsünüz? Bu konuyu anlatmak ister misiniz? Bunları öğrenmek ister misiniz 
Belediye Meclis Üyeleri olarak? Takdirinize bırakıyorum, teşekkür ediyorum. (3 dakika 30 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Erhan Bey çok teşekkür ederim. Başkaca söz almak isteyen 
arkadaşımız var mı? Sayın HIZAL buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet Erhan Bey’in… Sayın Başkan, Çok Kıymetli Meclis Heyeti hepinizi saygıyla 
selamlıyorum. Erhan Bey’in sorularına anlaşılan cevap vermeyecek Meclis Üyesi Arkadaşlarımız, 
Cumhuriyet Halk Partisi Meclis Üyesi Arkadaşlarımız ama… Şimdi Erhan Bey esasında durumu 
özetledi ve biz bu konuyu çok uzun süredir Meclis Salonunda sizlerle de paylaşıyoruz. Şimdi elbette ki 
İzmir Büyükşehir Belediyesinin iştirakleri olan şirketlerin uzaya mekik göndermesini falan 
beklemiyoruz kimseden. Asgari Belediyecilik hizmetleri ya da uhdesinde olan hizmetleri yerine 
getirmesini bekliyoruz. Şimdi Erhan Bey az önce çok güzel bir ifade söyledi; her şeyi yapmaya 
çalışırsanız, hiçbir şeyi yapamazsınız. İZBETON’un temel görevi nedir? İZBETON işte şehrin, asfalt, 
kaldırım, yol ve benzeri ihtiyaçlarını gidermek için İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından kurulmuş bir 
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iştirak. Ama özellikle son dönemlerde İZBETON o kadar dallanıp budaklandı ki, müteahhitçilik 
oynamaya başladı, başka noktalara girmeye başladı. Bizim bilmediğimiz birtakım arsa devirleri oldu, 
birtakım kat karşılığı inşaat sözleşmeleriyle İzmir Büyükşehir Belediyesine ait gayrimenkuller birilerine 
devredildi, taşıma işine girdi. Taşıma işiyle İzmir Büyükşehir Belediyesinden çok yüklü miktarlarda, 
milyarı bulan miktarlarda ihaleler aldı. Ama geldiğimiz noktada hâlâ İzmir Büyükşehir Belediyesi 
tarafından İZBETON’a ciddi bir şekilde finansman desteği vermek durumunda kalıyoruz. Şimdi çok 
özetle şunu söylememiz mümkün Sayın Başkan. Bir şirketin ne kadar kötü yönetilebileceğinin örneğini 
biz bu şirkette görebiliyoruz, çok net bir şekilde görebiliyoruz. Ama anlamsız ve inanılmaz bir şekilde 
koruma kalkanının olduğunu da görüyoruz, koruma kalkanının olduğunu görüyoruz. Yıllar önce İYİ 
Parti Grup Başkan Vekilimiz Sayın Kemal Bey, Kemal Ağabey geçmişten bahsederken… Biliyorsunuz 
eski bir bürokrattır, Belediye Bürokratı… Geçmişten bahsederken sahil yolunda Göztepe’deki köprüyü 
gösterip, bu köprünün yapım hikâyesini, o köprünün yapım hikâyesini anlattığında ben şaşkınlıkla 
dinlemiştim. Bir Belediye Şirketinin, bir Belediye Şirketinin, o dönemde Belediye Şirketinin, kârından 
elde edilen gelir ile yapılmış bir köprüyü gösterdi bize. Şimdi bırakın İzmir’de bir iştirakin, başta 
İZBETON olmak üzere, bırakın bir kârı, artık nasıl zarar ettiğini, ne miktarda zarar ettiğini dahi 
bilemeyecek noktaya geldik, o kadar kötü bir noktaya geldik. Şimdi, veriyoruz veriyoruz, veriyoruz 
veriyoruz. Bir kuyu misali, karanlık kuyu misali atıyoruz, nereye gittiğini bilmiyoruz. Önümüze o kadar 
basitçe, o kadar dalga geçercesine bir rapor koymuşlar ki… İşte ne kadar sermaye artırımı yapılacak? 
200 milyon. Daha önce ne kadar yapılmış? 200 küsur milyon. Bu 200 küsur milyonun 150 milyonu 
sermaye artırımına aktarılmış, 57 milyonu hiç edilmiş, ne olduğu belli değil, yok. Ya daha önce 
verdiğimiz paranın sermaye aktarımı için verdiğimiz parayı, sermaye arıtırımı için verdiğimiz parayı 
kullanmamışsınız. Nereye kullandınız? Uzaya mekik mi gönderdiniz? Asfalt mı yaptınız? Yol mu 
yaptınız? Burada birçok Belediye Başkanı Cumhuriyet Halk Partili Belediye Başkanları bas bas 
bağırıyor, yollarımız yapılmıyor diye. Bornova Belediye Başkanı kendi asfalt tesisini yapıyor, başka bir 
Belediye Başkanı başka bir yerden asfalt tedarik ediyor, kendi işini kendisi görüyor. İZBETON ne 
yapıyor? İZBETON sadece Büyükşehir Belediyesinden alsın da alsın, alsın da alsın. Sonuç; sıfır. Şimdi 
tabii okul hikâyesi vardı. İZBETON’un geldiği noktayı Gündem Dışı Konuşmalarda Grup Sözcümüz 
Hakan Bey çok daha net gösterecek Sayın Başkan. Siz İZBETON’un başına yönetici olarak, yönetici 
olarak bu işleri bilmeyen, bu işlerden anlamayan, bu işlerle meşgul olmayan kişileri atarsanız, şirketin 
geleceği nokta bu olur. Siyasi saiklerle, siyasi nedenlerle iştiraklerin başına yönetici atarsanız gelecek 
nokta bu olur Sayın Başkan. Bugün İzmir Büyükşehir Belediyesinin şirketlerinin neredeyse tamamında, 
neredeyse tamamında siyasi gerekçelerle, siyasi nedenlerle yöneticiler atandı. Ve ciddi şekilde zarar 
eden şirketler haline geldi. İlk İZBETON konusunu burada açtığımızda CHP Meclis Üyesi 
Arkadaşlarımız çıkıp, İZBETON kâr eden bir Belediye Şirketi diye övünerek söylemişlerdi. Tamam, 
güzel, kâr ediyordu evet ama bugün geldiğimiz noktada ciddi zararlar ediyor. Ve ben hatırlarsanız bir 
Bütçe konuşmasında, Bütçe görüşmesinde geçen yıl ya da ondan önceki yıl yapılan bütçe görüşmesinde 
Aziz Bey döneminde İZBETON’un cirosuyla, sizin döneminizdeki İZBETON’un cirosu arasındaki farkı 
söylemiştim. Aziz Bey’in son döneminde İZBETON’un cirosu yaklaşık 1 milyar 100 milyon iken, bakın 
cirodan bahsediyorum, bugün geldiğimiz noktada İZBETON’un cirosu, bu son yılı bilmiyorum ama 
geçen yıl 200 milyonlar civarındaydı, 300 milyonlar civarındaydı. Bunlar resmi rakamlar. Peki, 
İZBETON ne yapar? İZBETON sadece İzmir siyasetini mi dizayn eder? İZBETON İzmir siyasetini 
dizayn etmek için personel mi alır? Ya da İZBETON İzmir siyasetini dizayn etmek için kaynak mı 
harcar? Ya da İZBETON Genel Müdürü elinde kamerayla Tunç SOYER’i övün deyip, kamera 
görüntüleriyle fotoğraf mı çeker? İZBETON Genel Müdürü, asfalt nerede yapılmadı? Şantiyede nerede 
sorun var? Nerede problem var deyip bu şehri karış karış gezmesi gerekirken, şehri dizayn etme 
problemiyle uğraşıyor. Geldiğimiz noktada da yaklaşık 6 ayda 400 milyon İzmir’den, İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin bütçesinden kaynak ayrılacak. Böyle bir şey olabilir mi? Bazı arkadaşlar için çok önemsiz 
herhalde Sayın Başkan, çok önemsiz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Duyuyorlar. 
ÖZGÜR HIZAL: Ama önümüzdeki ay Bütçe’yi konuştuğumuzda, çıkacaksınız diyeceksiniz ki; şu 
kadar arttı, maliyetler bu kadar arttı. İşte maliyet artışı diye önümüze koydukları rakamları da buldum. 
Bu kadar gülünç ve bu kadar komik, bu kadar umursamaz bir çalışma olabilir mi? Meclis Heyetine, 
Komisyona şunu koydular, Erhan Ağabey… Ne demişler? 2022 sene başında çimentonun tonu 380 
TL’ymiş, şimdi 2200 lira olmuş. Evet arttı. 380 TL’ye mi alıyorlarmış o zaman?  



 14 

İRFAN ÖNAL: Kaç kat arttı? 
ÖZGÜR HIZAL: 2022 yılının başında bir kumun tonu 4000 TL’ymiş, şu anda şu kadar olmuş.  
İRFAN ÖNAL: Ne kadar olmuş? 
ÖZGÜR HIZAL: Söyleyeyim 7800 liradan, 7800 liradan %30 artmış arkadaşlar, %30 artmış. 
“Artmadı.” demiyoruz ama insanla dalga geçer gibi… Meclis Üyesiyiz biz arkadaşlar, Meclis Üyesi. 
Okuma yazmamız da var, araştırmamız da var. Ama birileri sizi kandırıyor olabilir. Telefon açıp, 
“İnşaatın seviyesi şu kadar.” diyebilirler ama böyle bir tabloyla gelip, İzmir Büyükşehir Belediyesinden 
200 milyon sermaye artırımı yapılmaz. Bu 200 milyonla sermaye artırımı falan yapmayacak İZBETON. 
Bu 200 milyonla yine şehrin siyasetini dizayn etme peşine gidecek. Onu oraya aday yapacak, onu oraya 
bilmem ne yapacak, onun peşinde koşacaklar. “Haydi oradan” derler. Sayın Erhan Bey çok güzel bir 
konuya değindi. İZBETON, Büyükşehir Belediyesinin girdiği ihaleye başka hiçbir firma girmiyor 
arkadaşlar. Giriyor mu? İZBETON’un girdiği ihaleye başka hiçbir firma giriyor mu, girmiyor mu? Sayın 
Başkan girmiyor. Büyükşehir Belediyesi bir ihale açıyor, İZBETON geliyor orada istediği rakama 
alabiliyor, istediği rakama alabiliyor. Sonuç; olmayan araçların ihalesini yaptılar. 149 ya da 159 aracın 
yaklaşık 529 milyonluk ihalesi yapıldı. Kim tarafından? İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından. Sonuç, 
İZBETON aldı. Peki, İZBETON’un elinde bu araçlar var mıydı? Yoktu. Ne yaptı İZBETON? 90 gün 
sonra, bakın 90 gün sonra, araçları teslim etmeden 90 gün sonra gidip ihale yapıp, o araçları tedarik 
edip, İzmir Büyükşehir Belediyesine verdi. Peki, o 90 günün ödemesini yaptı mı? Hayır. İZBETON’un 
İzmir Büyükşehir Belediyesinden milyonlarca liralık hak ediş alacağı varmış. Önümüzdeki günlerde 
İzmir Büyükşehir Belediyesinden İZBETON hak ediş de alamayacak. Onun sebebini de açıklayayım 
arkadaşlar… O, kurtarıcı diye kentsel dönüşüme soktuğunuz İZBETON var ya… “Kurtarıcı” dediğiniz, 
“Gizli kahraman” dediğiniz, pelerinli kahramanınız var ya, çok yakın zamanda bu inşaatları bitiremediği 
için… 
ERHAN ÇALIŞKAN: Yasaklı hale… 
ÖZGÜR HIZAL: Yasaklı hale gelecek, ceza ödemek zorunda kalacak ve İzmir Büyükşehir 
Belediyesinde hiçbir bürokrat da onun altına bu cezayı silmek için imza atmayacak. Siz bu yüzden Daire 
Başkanlığını kapattınız, İZBETON istedi diye Daire Başkanlığını kapattınız. Şimdi de İZBETON’a 200 
milyon sermaye artırımı yapacağız. Niye? Çünkü seçimler yaklaşıyor İzmir siyasetini dizayn etsin, 
“Haydi oradan” derler, teşekkür ediyorum Sayın Başkan. (10 dakika 23 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Sayın KÖKLÜ buyurun. 
BÜLENT KÖKLÜ: Değerli Başkan, Değerli Meclis Heyetim. Konuşmaların sonunda birkaç düzeltme 
yapayım isterseniz. Az önce Özgür Bey rakamlar konusunda, “%30 artış var” dedi ama 380 lira olan 
çimento 2200 liraya çıktı.  
ÖZGÜR HIZAL: Yanlış rakam vermişlerdi... 
BÜLENT KÖKLÜ: Tamam, yanlış rakam vermişti, tamam. O zaman düzeltmeleri kaldıralım.                   
“150 milyon nereye gitti?” diyorsanız… Biliyorsunuz İZBETON’un diğer iştirakleri de var, 6 iştiraki 
var. Onlar da sermaye artırımı yaptığı için kendi payları oranında paraları yatırmak zorunda. Bu 
taahhütleri de zaten 2023 Temmuz ayına kadar bitirmiş, Ağustos ayına kadar. Yani çöpe atılan dışarıya 
giden bir para yok. Ama biliyoruz ki İZBETON konu olduğunda maalesef Özgür Bey’in bu konuda artık 
bir sevdası mı var bilemiyorum ama… İZBETON takıntısı mı var? Beni sakın yanlış anlamasın. 
Konuşmalar başka boyutlara geliyor. Konumuz 200 milyon TL sermaye artışı. Bakın, bu Meclis’te bütün 
Belediyelerin hepsi de ek bütçe yaptı. Devlet ek bütçe yapa yapa devam ediyor. Yani eğer bir yönetimsel 
eksiklik varsa, para iyi kullanılmıyorsa bu devletin de mi iyi kullanamadığı anlamına geliyor? O konuyu 
da konuşup tartışabiliriz. Bir gereklilikten sermaye artışı yapılmış, lafları değiştirip çarpıtmanın bir 
anlamı yok. Yönetimde eksiklikler olabilir, personel giderleri fazla olabilir. Türkiye’de işsizliğin olduğu 
bu ortamda, Belediyelerimizin çalıştırdığı personellerle işsizliğe, işsizlik oranına yukarılarda tutmaya ve 
sağladığı istihdam kaçınılmaz bir durum. Ama altını çiziyorum; “150 milyon gitti, 200 milyon da seçime 
kullanılacak.” Bunlar çok yanlış cümleler. Bu ülkenin, bu şehrin yollarını kim asfaltlıyor? Kaldırımlarını 
kim yapıyor? Bunları yaparken bu maliyetleri arttıran İZBETON yönetimi mi? Yani 5 bin liralık bir 
asfaltı yanlış bir uygulamayla 15 bin liraya çıkartıp öyle mi döküyor? Ülkenin gerekliliklerine göre 
gelmiş. Ne yapacağız? Hatırlayın 2 ay öncesinde ek bütçe yapmak zorunda kaldı devlet. Ne dedi? 
Mevcut… Allah rahmet eylesin, kötü bir şey yaşadık Şubat ayında. “Deprem bölgesindeki eksiklikler ve 
onarım için ek bütçe yapma zorunluluğu hissettik, bir defaya mahsus.” dedi. Hazırlıklı değil miydi 
devlet, koca devlet? “Yıllardır deprem vergisi toplanıyor nereye gitti?” dedik, “Yol yaptık.” denildi. 
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Hani bir kuruş para harcamayacaktık arkadaşlar yollara, köprülere. O yüzden kişiselleştirerek bu 
noktaya getirmeyelim. Başkan’ım, sermaye artışı olarak geldi, oyçokluğuyla. Ben geldiği şekilde 
oylanmasını istiyorum. Teşekkür ederim. (2 dakika 45 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederim. Başkaca bir görüş var mıdır? Başkaca bir görüş 
olmadığına göre… 1 no’lu Komisyon Raporunu Komisyondan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Komisyonlarından geldiği şekilde oyçokluğu ile kabul 
edilmiştir, 2? 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: Komisyondan geldiği şekliyle oylansın Başkan’ım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? 
SALONDAN: Var Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun Burçin Hanım. 
BURÇİN KEVSER SEVİL: Sayın Başkan, Sayın Meclis. Öncelikle Bülent Bey’e ufak birkaç bir şey 
söylemek istiyorum. Çünkü burada uzun bir süredir İZBETON’la ilgili bazı şeyler konuşuluyor ve ben 
gerçekten şaşkınlıkla izliyorum. Dönüp dolaşıp Cumhuriyet… Bülent Bey özelinde de değil, 
Cumhuriyet Halk Partili Meclis Üyelerinin gelebildiği tek yer; “Beşli çeteler, deprem vergileri ve 
engellenmek” argümanları. Ama şunun altını çizmek istiyorum. Biz birazdan Önergeye oyçokluğu 
neden verdiğimizi açıkladığımda umarım bu sefer daha iyi anlarsınız, farklı bir bakış açısı geliştirirsiniz 
ve meselenin bir takıntı olmadığını, meselenin bizim aramızdan herhangi birinin kişisel bir takıntısından 
çok daha fazla hukuka, Yasaya aykırı işlerin döndüğünü umarım anlayabilirsiniz. Ve arkasına 
sığındığınız argümanlarınız bence artık sizin siyasetinizi yürütmüyor. Bunu bence anlamanız lazım. 
Eğer bugün hâlâ anlamayacaksanız da çok az bir süre kaldı. Ben İzmir Halkının, İzmirli vatandaşların 
bu durumu sandıkta size açıklayacağına inanıyorum. Şimdi 2. Önerge, 2. maddeyle ilgili olarak söz 
aldım. Burada bir ilgili Daire Başkanlığı ve Müdürlükler bazında biz geçtiğimiz günlerde bir Hafriyat 
Yönetim Sistemi getirmiştik. Bu sistemden 1 yıl önce de geçen yıl Aralık ayında da yine İZBETON’la 
bir protokol yapmıştık. Ve bu protokolde İzmir’de bulunan Büyükşehir uhdesindeki Güzelbahçe, Kınık, 
Menderes, Ataköy ve Küner olmak üzere 4 tane Depolama Alanının işletmesini biz “Oyçokluğuyla”, 
altını çiziyorum, “Oyçokluğuyla” 5 tane Komisyonun görüşüyle birlikte burada İZBETON’a işletmesini 
devretmiştik. Sonrasında bir Yönetmelik değişikliği yaptık ve bir sistem getirdik. Hâliyle yapmış 
olduğumuz Protokolün de revize edilmesi gerekti. Ancak Komisyonda bizim önümüze gelen revize, 
yapmış olduğumuz Hafriyat Yönetim Sistemi revizesinin çok dışında, hiç alakası olmayan 2 madde 
şeklinde geldi. Bizim burada muhalefet ettiğimiz tek değişiklik ve en önemli değişiklik şuydu; 
Protokolün 6. maddesi ve 21. başlık; “İdare personelinin yapacağı çalışmalara İdarenin talep ettiği 
hususlarda yardım ve destek verilmesi” Şimdi ben bu maddeyi okuduğumda size “Burada ne var ki? Ne 
olabilir ki?” diye düşünebilirsiniz. Ama az önce Özgür Bey’in de söylediği gibi lütfen bizimle dalga 
geçmeyin, Meclis Üyesiyiz, hepimiz ortalama bir zekâ seviyesine sahip olduğumuzu kabul edersek bile, 
okuma-yazmayı ve neden-sonuç ilişkisi kurmayı becerebiliyoruz. Dolayısıyla biz bu maddenin ne 
anlama geldiğini sorguladığımızda şöyle bir şeyle karşılaşıyoruz; İZBETON’a devretmiş olduğumuz, 
işletmesini devretmiş olduğumuz yerlerin 1 yıl önce yapmış olduğumuz protokolde denetimi bizdeyken, 
biz şimdi bu denetimi de, denetim yetkimizi de İZBETON eline veriyoruz. Nasıl mı oluyor? Ben şimdi 
onu açıklayacağım. Birincisi; devretmiş olduğumuz yerlerle ilgili çok önemli bir mülkiyet problemi var. 
Mülkiyeti Orman Bölge Müdürlüğüne ait olan yerler var. Yasaya ve hukuka ve Yönetmeliğe göre zaten 
buranın denetimini mülkiyet Orman Bölge’de olduğundan ve tahsisi Büyükşehire yapılmış olduğundan 
dolayı Büyükşehir Belediyesi tarafından yapılmak zorunda. Bu birinci kısım. İkincisi; geçen yıl 
devrettiğimiz işletmelerin denetim yetkisini elimizde tutarken, bugün biz diyoruz ki; “Bu denetimle 
ilgili bizim iş yükümüz arttı Büyükşehir olarak ve biz bu iş yükünü 150 küsur yıllık Büyükşehir 
Belediyesi olarak istihdam sağlayarak yapamayacak, yapamayacağız. İZBETON’un bize sağlayacağı 
istihdamla, bize sağlayacağı ilgili amir, memur, mühendisle biz bu denetimi yapalım.” diyoruz. Biri 
bana bunun mantığını lütfen açıklasın. Ben artık işin Yasaya, hukuka, Yönetmeliğe aykırı olması kısmını 
geçtim. Sürekli bunu tartışıyoruz zaten. Birisi bana bu işin mantığını gerçekten açıklasın. Biz 
İZBETON’a işletmesini devrettiğimiz, kanunen denetim yükümlülüğü bizde olan bir işin, bugün 
denetimini de İZBETON’a veriyoruz. Şuraya komik, basit bir cümle yazarak… Ve diyoruz ki; “Biz 
yönetmeliğe göre revize yapıyoruz.” Gerçek mi bu ya? Gerçekten dalga geçiyorsunuz bence bizimle. 
Biz bunu asla kabul etmiyoruz, hiçbir zaman da kabul etmediğimizi söylüyoruz. Şimdi ben, gelebilecek 
olan şeyleri de biliyorum, “Bizi engelliyorsunuz” falan gibi şeyler duyacağız. Evet, sizi engelliyoruz. 
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Yasaya aykırı iş yapmanızı engelliyoruz, engellemeye çalışıyoruz ama anlamıyorsunuz, anlatamıyoruz. 
Şöyle bir tarafı da var; biz ne bekliyoruz, yani ne bekliyoruz ki. Aylarca, günlerce konuşuyoruz. Belki 
bu kendi denetlememiz gereken yeri, denetlememiz gereken yer tarafından onların eliyle denetlememiz 
çok komik, çok basit bir şey kalabilir; ama aylardır, günlerdir konuştuğumuz durumlarda yönetim 
anlayışı ne ki burada nasıl farklı bir yönetim anlayışı oluşmuş olsun, günübirlik olmayan, sistemli ve 
bütüncül olmuş olsun. Bence ben çok zor noktaları sorguluyorum burada. Biz bu sebeplerle                   
“2 no’lu Önergeye oyçokluğu verdik.” diyorum ve teşekkür ediyorum. (6 dakika 12 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki çok teşekkür ederiz. Sayın KÖKLÜ buyurun. 
BÜLENT KÖKLÜ: Değerli Meclis, ben yanlış hatırlamıyorsam, kayıtlara bakalım 16 Aralık 2022 
tarihinde, 1150 sayılı Meclis Kararında oybirliğiyle geldi, oyçokluğuyla değil. Yani bu konu 
başlığında… 
BURÇİN KEVSER SEVİL: Yönetmelik oybirliğiyle geçer, çünkü Protokol de geçmiş… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam, devam edelim. Arkadaşlar…  
BÜLENT KÖKLÜ: Yanlış cümle kullanıyorsam düzeltme yapayım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Doğru, siz doğru kullanıyorsunuz, doğru kullanıyorsunuz. 
BÜLENT KÖKLÜ: Oybirliğiyle gelmiş.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Oybirliğiyle. 
BÜLENT KÖKLÜ: Denetim yetkisi veriliyor diye bir algı… Bilmiyorum Hukuk Komisyonundaki 
arkadaşlarımız da konuşur herhalde. Biz de bu konuyu oybirliğiyle geçirmiştik ilk etapta. Daha sonra 
tartışmalar ve Özgür Bey’in talebi üzerine, daha doğrusu çekinceleri üzerine bunu… 
BURÇİN KEVSER SEVİL: Ya kusura bakmayın Özgür Bey’in talebi…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır hayır hayır bir dakika… 
BURÇİN KEVSER SEVİL: Kaç tane Komisyon çalışması… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır… Sayın, Sayın Burçin Hanım lütfen… 
BÜLENT KÖKLÜ: Bakın ben kırıcı bir cümle kullanmıyorum, çok da net söylüyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bülent Bey devam eder misiniz? Devam edin… 
BÜLENT KÖKLÜ: Nasıl geliştiğini söylüyorum. (Ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.)  
BURÇİN KEVSER SEVİL:  Soruyorum size… (Ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) İZBETON’dan gelen adam denetleyecek. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Burçin Hanım…  
BÜLENT KÖKLÜ: Estağfurullah öyle bir, öyle bir cümle kullanmadım… (Ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Burçin Hanım… (Ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Burçin Hanım… (Ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Burçin Hanım müsaade eder misiniz? Bülent Bey devam edin lütfen, lütfen, lütfen. 
BÜLENT KÖKLÜ: Yani ben sözleşmeyi okuduğumda, benim gibi birkaç arkadaşım okuduğunda… 
Belki eksiklikler olabilir, hatta revize edelim talebinde de bulunduk. Ama burada tamamen yetkinin 
verildiği diye bir şey yok, ilk yaptığımız protokolde de yok. Denetim yetkisi yine İklim Daire 
Başkanlığının kurmuş olduğu Hafriyat Yönetim Sistemiyle ilgili. Şurada şöyle bir madde var. 
Bilmiyorum belki oradan esinlenmiş olabilir. İddia etmiyorum ama düzeltme yapmak istiyorum. 6.21; 
“İdare personelinin yapacağı çalışmalara (denetim, ölçüm ve benzeri) İdarenin talep ettiği hususlarda 
yardım ve destek olacaktır.” diyor. 7.1’de de; “Dolgu projesi sunulan rekreasyon alanı mezarlık, park, 
yol, inşaat, baraj, spor alanları, doğal yapısı bozulmuş ve benzeri alanlarda dolgu talebi İklim 
Değişikliği ve Sıfır Atık Daire Başkanlığının kontrol ve onayıyla dolguya yönelik çalışmalar yüklenici 
tarafından 5. madde ve alt maddelerinde belirlenen hususlar dâhilinde yapılacaktır.” diyor. Orada da 
idarenin ve yüklenicinin yükümlülükleri yazıyor. Ama görüş değişmeyeceğine göre… Ben söz aldım, 
geldiği şekilde oylansın diyorum. (2 dakika 15 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın KÖKLÜ’ye teşekkür ederiz. Şimdi Değerli Arkadaşlar, 
Sayın Meclis Üyeleri herhangi bir Önerge ya da Komisyon Raporu hakkında görüştüğünüz zaman, zaten 
ilgili o Komisyon Raporu hakkında… Yani biraz önceki örnekte olduğu gibi Sayın Burçin Hanım’ın söz 
alıp “Bu protokol bunu içermiyor, bu aslında devir yetkisidir.” diye açık ve net olarak dile getirdiğini 
hepimiz anladık, kayıtlara geçti. Bizi dinleyen İzmirliler de bunu anladılar. Bülent Bey de bunun böyle 
olmadığını söylüyor. Bunun böyle olmadığını tartışarak, burada tartışarak, burada tartışarak çözemeyiz, 
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öyle bir şey yok. Muhalefet eleştirecek, iktidar kendi şeyini söyleyecek, takdir edecek olan kişi 
halkımız, bizi dinleyenler, İzmirliler. Ve yine kendisinin biraz önce beyan ettiği gibi bunun hesabının 
sorulacağı yer de neresidir? 31 Mart’tır yani. Şimdi dolayısıyla, dolayısıyla bir Önerge hakkında farklı 
görüşlerde olabiliriz, bu doğaldır. Bir Komisyon Raporu hakkında farklı görüşlerde olabiliriz, bu 
doğaldır. Görüşümüzü sonuna kadar beyan ederiz, söyleriz,  söz hakkımızı kullanırız; ama diğer bir 
Hatip konuşurken “Hayır, böyle değil” demenin bir anlamı… Çünkü görüş söylendi zaten. Öyle 
olmadığını zaten söylediğiniz için, ikinci kere tekrar etmeye gerek yok, zaman kaybıdır, teşekkür 
ederim. Sayın HIZAL buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet Sayın Başkan, şimdi aslında şunu söylemek istiyorum. Biz tabii burada hiçbir 
konuyu ve hiç kimseyi, meseleyi kişiselleştirerek bir eleştiri ortaya koymuyoruz. Ben Büyükşehir 
Meclis Üyesiyim. İzmir’e dair konuşuyorum, İzmir’in menfaatleri için konuşuyorum. Yoksa onun 
dışında oranın Genel Müdürü şuymuş buymuş, ya da o şirket şuymuş buymuş hiç umurumda değil. 
Yapılan yanlışları konuşmaya devam edeceğim. Tunç SOYER bu şehrin Belediye Başkanı. Tunç 
SOYER’in de bu kadar yıldır, 4,5 yıldır bu konuları konuşuyoruz ve tartışıyoruz, ben Tunç SOYER’le 
meseleyi kişiselleştirdiğim için mi yapıyorum? Ya da sizle kişiselleştiriyor muyum? Ya da arkadaşlarla 
mı kişiselleştiriyorum? Böyle bir şey olabilir mi? Böyle bir bakış açısıyla bir İktidar Partisinin vermiş 
olduğu eleştirilerinize cevap, gerçekten çok gülünç, gerçekten çok gülünç, kabul edilebilir bir şey değil. 
Şimdi bu Önerge özelinde de bu Belediyenin bir Komisyonunun Başkanının verdiği cevaba bakar 
mısınız? “Özgür Bey’in talebi doğrultusunda” diyor. Onu siz yaparsınız arkadaşlar. Özel Kalem 
Müdürlüğünün talebi doğrultusunda plan değişikliği yaparsınız. Öyle acemi işleri siz yaparsınız, biz 
yapmayız. Biz de istişare var, o sizde yok. Danışmanın talebiyle yaparsınız siz bunu. Danışmanın 
talebiyle İzmir’deki o çok kıymetli mülkleri o şirketlere verirsiniz, o bizde yok. Siz protokolü 
okumadığınız için ben geldim orada bir Meclis Üyesi olarak, arkadaşlarımın uyarısı doğrultusunda sizi 
ben uyardım. Protokolü okumadınız siz, protokolü okumadınız. Yapmayın. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, 
Sayın Başkan, burada temel sorun şu, temel sorun şu; biz o alanların İZBETON’a verilmesi, o alanların 
yönetimiyle alakalı oybirliği yaptık, verdik. Şehirde zaten sorun ve problem. Ama İzmir Büyükşehir 
Belediyesi 150 yıllık bir Kuruluş, ciddi bir bürokratik derinliği olan bir Kuruluş. Ve İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin belli yetkileri var, belli görevleri var. Bunların başında denetim görevi var, denetim yetkisi 
var. Şimdi burada “Denetim görevini devrediyor, etmiyor” tartışmasını şundan dolayı söylüyoruz, 
şundan dolayı söylüyoruz; İzmir Büyükşehir Belediyesinin denetim görevi var, denetim ekibi var ama 
denetim ekibi yetersiz, bu denetim ekibini güçlendirmek için İZBETON personel alacak, İzmir 
Büyükşehir Belediyesine verecek. Personel şirketi ya, her şeyi bitirdi bu işe de girdi. İzmir Büyükşehir 
Belediyesine verecek, maaşını İZBETON ödeyecek ama gelecek denetimi yapacak. Hem İZBETON’u 
denetleyecek, hem başka yerleri denetleyecek. Böyle bir şey olabilir mi arkadaşlar yahu? Bir şeyi, bir 
Belediyenin koca devasa bir İzmir Büyükşehir Belediyesinin itibarı bu kadar ayaklar altına alınabilir mi 
yahu? 25 olmaz 50 yaparsınız, kendi uhdemizde personel alırız. Böyle kelime oyunlarıyla, ayak 
oyunlarıyla bu işleri buralara vermenin bir anlamı var mı? O zaman ilgili Daire Başkanlığını kapatalım, 
zaten kapatmaya alışmışsınız. Kapatalım, ilgili Daire Başkanlığı kapansın, öneri sunuyorum; bütün bu 
yetkileri, bütün bu işleri İZBETON’a bırakalım arkadaşlar, İZBETON yapsın. Var mı böyle bir şey? 
Buna çok samimi bir şekilde dedik ki; “Bunu, bu şekilde olmaz, reddedin.” dedik. Ama arkasını, önünü, 
ardına bakmaksızın Başkanlıktan geldi ya, İZBETON’dan da geldi ya… Bu protokolü kim hazırladı? Bu 
protokol hazırladığında, bu protokolü ilgili Hukuk Müşavirliği gördü mü? Görmedi. Görüş aldınız mı? 
Almadınız. Bir günde protokol… Bir günde bir protokol değerlendirilip, okunmadan geçirilir mi? Bu 
Meclis’e saygısızlık değil mi? Haksızlık değil mi? Bize oy veren İzmirlilere haksızlık değil mi? 7. 
maddeyi okuyun arkadaşlar. 7. madde, 5. maddeye atıf yapıyor, 5. madde de Kurumun yani İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin yetkileri var. Bu yetkileri İZBETON’a devrediyorsunuz. Yapmayın arkadaşlar 
böyle bir şeyi, yapmayın. Teşekkür ediyorum Sayın Başkan. (4 dakika 33 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın HIZAL teşekkür ederim. Sayın BOZTEPE buyurun.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, ben konuya bir farklı şekilde yaklaşmak istiyorum. Biraz önce 1. 
maddedeki… Özellikle Erhan bu konuyu çok daha iyi bilir. Bu 2. maddedeki hafriyat toprağı depolama 
sahaları ve inşaat yıkıntı atıkları geri kazanım… Değerli Arkadaşlar, bu korkunç ciddi bir geliri olan bir 
iş ve İzmir’e de İZBETON’un tekelinde sanırım değil mi? Şimdi, demin işte o 200 milyon lira sermaye 
artışını konuşurken Değerli Arkadaşlar,  Sayın Başkan, benim aklıma bu geldi. Korkunç bir şey bakın. 
Bu, gerçekten de çok ciddi rakamlar olan yani sadece İzmir’de değil, Türkiye’nin birçok özellikle büyük 
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kentlerde muhakkak size gelip de onlarca kişi başvuru yapmıştır, alan istemiştir. Çok ciddi bir getirisi 
olan bir iş bu. Yani burada mesela yıllık getirisinin ne kadar olduğunu sormuşsunuzdur muhakkak 
herhalde. Yani çok ciddi bir şey bu. Bence bu iş başlı başına İZBETON’un sermayesini artırabilir yani. 
Bu, bunu… Bu çok ciddi bir rakam arkadaşlar söyleyeyim ben size, çok büyük bir rakam burada 
kazanılıyor. Bunu da, burada bir Meclis’te söyleme gereği duydum, teşekkür ederim. (1 dakika 40 
saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın BOZTEPE teşekkür ederim. Buyurun Sayın ÇALIŞKAN.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Arkadaşlar, ben başka bir konuyu bununla bağlantılı gündeme getirmek 
istiyorum. Şimdi bu tartışılan konuyla ilgili birkaç cümle söyleyip sonra bu tartışmaların sebebini izah 
etmek istiyorum. Şimdi biz Aralık ayında daha önce buranın İZBETON’a verildiğinde “Oybirliğiyle” 
verdik.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Çünkü hepimiz bu kentte yaşıyoruz. Derelerin içindeki ormanlarda boş 
arazilerdeki hafriyatları hepimiz görüyoruz. Ve o zaman da ilgili Daire’deki arkadaşlarımız bunun 
önlenmesi için getirdiler ve uygun da bir, hatta fiyat düzenlemesi yapıldı. Yani o fiyat düzenlemesiyle de 
şu anda mevcut işletilen bazı yerlerde döküm sahaları var, onların fiyatlarını dengeleyecek bir fiyat 
politikası da belirlendi. Bu konularda biz hemfikir olduk. Buranın işletilmesinin elzem olduğunu biz 
zaten kabul ediyoruz ve buna “Oybirliği” verdik. Tartışma konusu bu değil. Şimdi tartışma konusunu 
zaten söylediler. Uzlaşılamayan konu, bunun işletilmesi ve protokolün yazım biçiminde bir sıkıntı var. 
Şimdi daha önce bir Önerge verdim ve “Türkiye’de olmayan bir şeyi gelin hep beraber yapalım.” dedim. 
Neydi Önerge? Türkiye’de Belediye Meclisinin Çalışma Tüzüğü var; ama Komisyonların bir çalışma 
Yönergesi yok. Şimdi ne oluyor? Bürokrat arkadaşlar geliyor. Bizim Komisyonda ayrı bilgi veriyor, 
bizim Komisyondan çıkıyor, ertesi gün Hukuk Komisyonuna gidiyor, orada başka bir bilgi veriyor. 
Oradan çıkıyor, başka bir Komisyona gidiyor, farklı bir bilgi veriyor.  Şimdi verilen bilgiler birbiriyle 
çelişiyor. Şimdi bunu başka bir gündem maddesinde daha dün yaşadık ama oturuldu, sağ olsun, sizin de 
Komisyon Üyesi Arkadaşlarımızla bir uzlaşı sağlandı ve “Oybirliğiyle” geçmesi için bir değişiklik 
yapıldı ve düzeltildi. Şimdi biz sistem gereği İzmir Büyükşehir Belediyesinde şu okuduğunuz Meclis 
Kararları, oyladıklarımız var ya bunlar elektronik sistemde taratılıyor; ama ekindeki hiçbir konu, bu 
maddenin altına taratılmıyor, çünkü sistemde taranmıyor. Aradan 6 ay geçti, 3 sene geçti, 5 sene geçti… 
Bunun altındakini söküp attığınızda ortada hiçbir şey yok. Ben bu Önergeyi verdiğim zaman burada 
“Oybirliğiyle” reddedildi, Önerge Komisyonda… Pardon “Oyçokluğuyla” reddedildi. Düzel… 
Hatırlamıyorum tam. Yani burada bunun biraz da günahı Ufuk Ağabeyindir, buradaysa Ufuk Ağabey, 
gerekçesini anlatsın. “Yahu bu Bürokratları çok sıkıştırır, çok zamanını alır.” dedi. Bir Bürokrat bir şey 
söylüyorsa ve Komisyona bir bilgi veriyorsa, verdiğinin altına imza atması gerekmez mi? Şimdi, burada 
yazıyor, altında soruyorsunuz. Ne kadar zarar ettiniz? İşte çıktı, Bülent Bey burada değil sevdiğimiz bir 
arkadaşımız, şimdi Karabağlar İlçe Başkanınız. Dedi ki; “17 milyon lira İZBETON kâr etti.” dedi. 
Arkadaşlar, İZBETON 17 milyon lira kar ettiğinde doğmuş hak ediş borcu, 30 milyon liranın 
üzerindeydi. Aralık ayındaki, Kasım ayındaki hak edişleri onaylamazsanız, faturayı içeri almazsanız 
şirketi kâr ettirirsiniz. Bunu şimdi de yapabilirsiniz, bunu şimdi de yapabilirsiniz hiçbir sıkıntı yok. 
Faturaları almazsanız, hak ediş doğurmazsanız, şirketin de borcu doğmaz, şirketi kâr ettirebilirsiniz. İşte 
benim önerdiğim de mesela formlar oluşturmuştuk. Kardeşim, bu aldığınız karar, önergeniz kanuna 
uygun mu? Kamu zararı doğuruyor mu? Yani her Komisyonla ilgili, Plan Bütçe’yle ilgili farklı, sermaye 
artırımı için geldiyseniz zararınız, bununla ilgili Yönetim Kurulu Kararınız var mı? Yani bir checklist 
gibi oluşturmuştuk. Altına, bu sorulara cevap verip altına imza atsalardı bugün şu tartışmalar var ya, bu 
tartışmaların birçoğunu engellemiş olurduk. Ama nedense yani hep şuna… Yahu böyle bir şey yok. Evet, 
mevcut kanunlar asgari kuralları belirliyor. Bunun daha iyisini yapmamızı engelleyen bir şey yok ki. 
Ben size öneriyorum; mümkünse Sayın Başkan, personel mi vereceksiniz? Nasıl yapacaksanız? 
Aldığımız bütün kararların eklerini, gelen bütün belgeleri sisteme taratın. Çünkü şunu yaşama 
ihtimalimiz olur mu? Olur mu, olur. Mesela hatırlarsanız sağlıkla ilgili Burhan ÖZFATURA’dan önce 
Sayın Yüksel ÇAKMUR’un Vakfına Güzelbahçe’de bir arazi verdik. Soru Önergesiyle istedim, 
Önergenin altında. Bakın Önergenin ana metni dışında altında bir tane evrak çıkmadı. İşte Daire 
Başkanınız yanınızda, personel orada. Milyonlarca liralık araziyi veriyorsunuz, önünde bir tane 
oylamanın metni, Meclis Kararı, altında ne görüş var, altında ne bir hesap var, ne bir şey var, hiçbir 
altlık yok. Aradan kaç sene geçmiş, 20 küsur sene. Şimdi Komisyonlar bir arada toplanamadığı için, size 
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verilen bilgi Bürokrat diyor ki, soru soruyorsunuz, “Hayır öyle değil, böyle.” diyor.  Yan Komisyona 
geçiyor, yan Komisyonda cevap verdiği şey başka bir şey. Şimdi o Komisyondaki arkadaş arıyor, diyor 
ki; “Siz buna böyle demişsiniz.” “Evet, öyle dedik, çünkü Bürokrat böyle cevap verdi.” “Şimdi Bürokrat 
bunun tam tersini söylüyor.” diyor. Söylesin CHP’li Arkadaşlar. Tam tersini söylüyor, bu sefer “O zaman 
biz buna oybirliği diyemeyiz ki.” Bakın bu tartışmaların yaşanmaması için önleminin alınması lazım. 
Teşekkür ediyorum. (6 dakika 54 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Sayın İrfan Bey… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sonra… İrfan Bey buyurun.  
İRFAN ÖNAL: İmar Komisyonu Başkanıyım ama Başkan’ım, şimdi Belediye işleyişini bilmeyen ve 
bizi izleyenler için ayrı bir açıklama yapma gereği duydum. Şöyle söyleyeyim; önce kârdan geleyim. 
Belediyenin iştiraklerinin kâr etme gibi bir birincil amacı yok. Kâr ederse iyi olur, ancak şöyle bir 
noktada İZBETON hizmet üreten bir firma olduğu için, Belediye şirketimiz olduğu için, öncelediği 
hizmeti, sonrasındaki emekçileri. Şuna geleyim; evet, doğrudur dışarıdaki bir inşaat şirketiyle 
yarışmıyor. Çünkü gidip, çocuk işçi çalıştırmıyor, asgari ücrete eleman tutmuyor, fazla mesai hırsızlığı 
yapmıyor… Nice piyasanın bugün maalesef ekonominin geldiği noktada kendi öncelediği değerleriyle, 
bu hizmetiyle, bu emeğin karşılığını vermesiyle Başkan’ım kâr amacı önceleyen bir şirket değil, bizim 
13 şirketimizden bir tanesi. Şimdi şuna geleceğim; Arkadaşlar, İZBETON’un Belediyenin diğer 
şirketlerinden hiç bir farkı yok. Sadece bana göre de… Bülent Bey az önce söyledi kişiselleştirilmiş bir 
mesele var. Yani biz şu an Belediyede çalışan yaklaşık 30 bin emekçimizin belki 2 bin’i memur, geriye 
kalanı bu az önce bahsettiğim 13 şirketten temin ediliyor. Yani bizim şu an Belediyede çalışan 
arkadaşlarımızın her biri İZENERJİ’den, İZELMAN’dan, İZBETON’dan gibi gibi gibi şirketlerden işe 
giriyorlar. Bu da devletin bu vatandaşı kendi insanını aslında korsan bir yolla şirketler üzerinden yarı 
hakla çalıştırabilme aslında formülü ve bir emek hırsızlığı bu. Eğer biri Kamu Kurumunda çalışıyorsa 
memur olarak almanız lazımdı. Almamak için daha önce taşeronlar eliyle sömürüyordunuz, şimdi de 
şirketler eliyle işe alıyoruz, almak zorundayız çünkü sistem bu. Benim çalıştırabileceğim memur sayısını 
Merkezi Hükümet belirliyor. Ötesinde istesem de zaten alamıyorum. Şimdi, şirketler eliyle 
çalıştırdığımız yaklaşık 28 bin tane emekçimiz, diğer şirketlerden gelip bu denetlemeleri yaparken sorun 
olmuyor. Sorun nerede oluyor biliyor musunuz? İZBETON’a denetlettireceğimiz zaman, oradan işi 
aldığımız noktada bunlar canhıraş karşı çıkıyor. Niye karşı çıkıyorlar biliyor musunuz? Az önce 
arkadaşımızın dediği, kişileştirdiği mesele. Arkadaşlar İZBETON’un aldığı elemanları yine Büyükşehir 
alıyor. İZBETON’a da diğer şirketlerimize de alınan bütün mühendisler de, çalışanlar da Büyükşehir 
çalışanı olarak geçiyor. Yani o sebeple İZBETON’a ne verildi? İZBETON personeline ya da 
mühendisine verilen yetki yine Büyükşehir yetkisi, Büyükşehir adına gidip orada bulunuyor. Hiçbir 
İZBETON çalışanı kendini başka bir Kurumda görmüyor. Yani o sebeple ortalığı velveleye verip “Biz 
neyi verdik? Nasıl büyük kârla, nasıl büyük rantlar, şunlar, bunlar…” dediğiniz noktada zaten geçen 
sene “Oybirliği” ile verilmiş bir alanda denetleme yetkisinin yine İZBETON Mühendisleri tarafından 
yapılması. Ve şuna geliyoruz arkadaşlar; İZBETON ve Belediye Şirketlerinin az önce dediğim gibi 
Sayın Başkan’ım kasarak kâr elde etmeye çalışmıyor. İZBETON bir yere gittiğinde, hizmeti öncelemek 
zorunda ve emekçisini… Herkes asgari ücretle bugün iş bulamazken, en azından açlık sınırının üstünde 
bir maaş vermeye çalışıyor. Şimdi bütün bunları yaparken hani gelip sizin saydığınız ve burada da 
siyasete konu ettiğiniz noktadan yaklaşmıyor ve yaklaşmamasını da olumlu görüyoruz. Teşekkür 
ediyorum Başkan’ım. (3 dakika 27 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın ÖNAL teşekkür ederim. Taner Bey buyurun.  
TANER KAZANOĞLU: Evet, herkese merhabalar. Şimdi tabii ben biraz üslup çok beni rahatsız etti. 
“Anladınız mı?” “Bak, hukuka aykırı bir işlem yapılıyor.” Şimdi benim okuduğum ve gözlemlediğim 
nokta şu; bir döküm sahası var ve bu döküm sahası İZBETON’a verilmiş. Bunun benzerini biz 
İstanbul’da yine biz kurumsal firmalara değil, özel şahıslara veriyordu AK Parti Hükümeti. Şimdi 
burada anlayamadığım bir karmaşa var, bir kaos var. Yani zaten kanunen olan denetim yetkisini 
Yönetmelikle veya Meclis Kararıyla bir başka Kuruma ve şahsa devredemezsin. Yani zaten bir kere 
Büyükşehirin denetim yetkisi var. Burada “Büyükşehir’in destek elamanı olarak İZBETON’a” 
denilen… Benim algıladığım bu. Yani Özgür Başkan bir kere… Hakikatten de üzülüyorum, bu üslupla 
konuşulunca böyle sanki biz, ben geri zekâlıyım ve hiçbir şey anlamıyorum. “Anladınız mı? Anladınız 
mı? Anladınız mı?” üslubu hakikatten beni rahatsız etti. Yani benim anladığım, bir Hukukçu olarak, 30 
yıllık Hukukçu olarak, denetim yetkisiyle ilgili olarak zaten devredemezsin. Kanunen denetim yetkisi 
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Belediyedeyse, hiç istediğin Meclis Kararını… Eğer böyle de bir Meclis Kararı varsa da bu kadüktür 
yani bu Meclis Kararının işlerliği yoktur, bunu en iyi Özgür Başkan bilir. Yani şimdi burada bu kadar 
yani… Kendimi hakikatten aptal gibi hissetmeye başladım. Böyle bir… Yani bu yanlış. Kanunen 
Belediyenin yetkisi hiçbir koşulda, denetlemeyle ilgili yetkisi devredilemez. Yani bu Yasanın verdiği bir 
ayrıcalık. Biz bu yasal ayrıcalığı istediğimiz Meclis Kararını alalım, yine değiştiremeyiz. Ama burada 
tabii İZBETON’un, tabii siyaseten bir getirisi var herhalde bu son artık dönemece gelince daha da 
sertleşecek üslup ama yani üzülüyorum da hakikaten de arkadaşlarımız… Yani bizi bu kadar rencide 
etmeye de gerek yok. Teşekkür ediyorum. (2 dakika 4 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın KAZANOĞLU’na teşekkür ederim. Murat Bey buyurun. 
Siz istemediniz… Peki, buyurun Özgür Bey. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yok buyurun, hayır hayır... 
ÖZGÜR HIZAL: Size bir şey sormayacağım.  
MURAT AYDIN: Bir cümle söyle… 
ÖZGÜR HIZAL: Taner Bey, tabii ben asla kimsenin zekâsıyla, aklıyla falan bir yorum yapmadım ama 
Taner Bey anladığım kadarıyla İzmir’e çok sık gelemediği için, ayda bir falan geldiği için, bu konuları 
çok takip edemiyor. Şimdi elbette ki Yasa… Yasal olarak bir yetkiyi devretmiyoruz.  Yetki devir 
meselesi üzerinden yasal olmayan bir karar almıyoruz biz burada, alamayız da zaten. Ama şöyle bir 
durum var, şimdi arkadaşlar; yani yine şirketin ismini telaffuz edeceğim yine diyeceksiniz ki; 
“Kişiselleştirdiniz”. Yahu Arkadaş, Taner Ağabey, Taner Ağabey diyeceğim, üstat diyeceğim, 
Hukukçusunuz benim üstadımsınız. Biz burada İZBETON’a kentsel dönüşüm alanları için 
“Oybirliğiyle” verdik işi, ihalesiz verdik, 6306 sayılı Yasanın bize vermiş olduğu yetkiye dayanarak 
verdik. İZBETON, hepinizden habersiz, hepimizden habersiz, gitti bu işleri o kooperatife verdi, bu 
kooperatife verdi. Vermedi mi? Verdi. Elimizde sözleşme var mı? Var. İZBETON bu kooperatiflerle kat 
karşılığı inşaat sözleşmesini yaptı mı, yapmadı mı? Yaptı. Peki, sizin Bürokratınız, sizin Genel Sekreter 
Yardımcınız yazı yazdı mı? “Biz kimseye bir şey devretmedik.” dedi mi? Dedi. Size rağmen dedi. Şimdi 
biz bunu tartışıyoruz esasında. Protokolün, protokolün 7. maddesinde diyor ki; “Hafriyat sahalarının 
dışındaki alanlarda kaçak tespiti yapılması noktasında İZBETON’a ben, bendeki birtakım yetkileri 
veriyorum.” diyor. Böyle bir şey olabilir mi ya? Böyle bir şey olabilir mi? Ben hem İZBETON’a iş 
vereceğim, hem İZBETON’u denetleyeceğim, hem de İZBETON’un bana… Kendisinin maaş ödediği 
personelle İZBETON’u denetleyeceğim. Böyle bir mantıksızlık olabilir mi arkadaşlar? 5 tane fazla 
personel alırsınız, 20 tane fazla mühendis alırsınız, İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak, yaparsınız. Ama 
siz her şeyi birbirine soktunuz, her şey birbirine girdi. İZBETON o işi yapmaz, başka işleri yapar, 
İZTARIM o işi yapmaz, başka işleri yapar, İZDOĞA yapması gereken işleri yapmaz, başka işleri yapar. 
Bu işler bu kadar basit olmamalı arkadaşlar. Artık 5. yılın sonuna geliyoruz. Bir gün hepimizin görevleri 
bitecek ama İzmir Büyükşehir Belediyesi ilelebet kalacak. Bizden sonra gelecek olan arkadaşlar iktidar 
ya da muhalefet, bu protokolleri alıp baktığında bize diyecek ki, “Arkadaş ne yapmışlar bunlar? Ne 
yapmışlar bunlar?”. Bunun iktidarı, muhalefeti yok. Ben Hukuk Komisyonu Üyesi değilim, Plan Bütçe 
Komisyonu Üyesi de değilim. Ben İmar Komisyonu Üyesiyim. Teşekkür ederim Sayın Başkan. (3 
dakika 14 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın AYDIN buyurun.  
MURAT AYDIN: İki dakikanızı alacağım sadece. Sayın Başkan, Sayın Meclis Üyeleri. Bir kere Özgür 
Bey’e teşekkür edeyim, en azından şunu söyledi; Yasal olmayan bir şey yapmıyoruz. Tamam, bu konuda 
hem fikiriz. İki; burada tartıştığımız konu ne? İnsanların kaçak olarak yasak bölgelere yaptığı 
dökümlerin denetlenmesinde İZBETON’dan destek alınması. Şimdi bir vatandaş, herhangi bir yere 
kaçak olarak döküm yaptığında, herhangi bir vatandaş da onu tespit edip, bize bildirebilir ve işlem 
yaparız zaten. İkincisi, yasal alanlar dışındaki alanlara döküm yapılmasını denetlemede bir görevli 
Kurum daha var, hiç şey söylemiyorlar ama Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği İl Müdürlüğü. Yani 
bu faaliyet onlarında faaliyetini destekleyecek bir faaliyet. Üçüncüsü; Taner Bey İstanbul için örnek 
verdi, haydi ben de Ankara için vereyim, Ankara ANKET Şirketi de aynı şeyi yapıyor. Yıllardır yapıyor, 
kendi dönemlerinden beri yapıyor, doğru da yapıyor, yanlış bir şey de yaptığını söylemiyorum. 
Dolayısıyla burada tartıştığımız konu; hukuki açıdan değil, siyasi açıdan eleştirilerini dile getirebilirler, 
buna bir sözüm yok, elbette. Tamam, buna bir sözüm yok. Ama şuna bir sözüm var, Sayın Meclis 
Üyesinin söylediği bir şeye sözüm var. Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, bütün Bürokratlarımız 
Komisyonlara gelip, doğru bilgi veriyorlar. Bir Komisyona başka bilgi, öbür Komisyona başka bilgi 
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verip, vermeleri gibi bir durum söz konusu değil, bu arkadaşlara büyük haksızlık olur. Her Komisyonun 
görev alanı farklı olduğu için, doğal olarak o Komisyonda konuşulan konunun ağırlık merkeziyle, diğer 
Komisyonda konuşulan konunun ağırlık merkezi farklı olur. Hukuk, konuyu hukuk açısından irdeler, 
Bütçe, bütçe açısından bakar, işte Çevre, çevre açısından değerlendirir ve yine doğal olarak, Komisyon 
Üyelerinin konuya ilgisi sordukları sorularla konu ve tartışmadan daha fazla açılır, bu sorular nedeniyle 
de Bürokrat Arkadaş bir Komisyonda söylemediği bir hususu başka bir Komisyonda dile getirir. Burada 
“1 lira” dediği şeyi öbür yere gidip “2 lira” demez. Bu onlara haksız olur, bu hakkı teslim etmek adına 
bu eleştiriye karşı cevap vermek istedim, teşekkür ederim. (2 dakika 21 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki teşekkür ederim Değerli Arkadaşlar.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Sayın Başkan’ım, ben bu konuda söz almak istiyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Niye? 
ERHAN ÇALIŞKAN: Şunun için söz almak istiyorum… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ben söz vermedim, Erhan Beyciğim bir dakika, dur bir dakika. Daha 
Başkan olarak ben söz vermedim. Siz benden dediniz ki; “Bu konuyla ilgili söz talep ediyorum.” 
dediniz. Ben de dedim acaba bir sataşma falan mı var size? Yok.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Yani sonuçta Bürokrat… Yani… Sayın Başkan’ım ben yalan da söylemiyorum. 
Biz bunları yaşadığımız için söylüyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
ERHAN ÇALIŞKAN: Yani “1 lira-2 lira” değil, biz bunu bütçede çok yaşadık.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Anladım. 
ERHAN ÇALIŞKAN: Yani bir kez de yaşamadık, defalarca yaşadık.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Anladım. Aynı şeyi tekrar ediyorsunuz, teşekkür ederim. Yani doğru. 
Peki, Değerli Arkadaşlar başkaca söz almak isteyen arkadaş var mıdır? Bu 2 no’lu Komisyon Raporuyla 
ilgili olarak? Olmadığına göre… 2 no’lu Komisyon Raporunu Komisyondan geldiği şekilde kabulünü 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir, 3’e geçiyoruz.  
SULTAN İPEKLİ AKSOY: Komisyonlardan oyçokluğu ile uygun bulunmamış, Komisyonlardan 
geldiği şekliyle oylanmasını öneriyoruz.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca görüş var mıdır?  
HAKAN YILDIZ: Var, Hüsnü Bey… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın BOZTEPE mi söz alacak? 
HÜSNÜ BOZTEPE: Başkan’ım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar bugün 13 madde oyçokluğu hepimize kolay gelsin, 
uzun bir Meclis maratonu olacağı için. Evet, Sayın BOZTEPE buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hepsi bir güne gelmiş yani, hepsi bir güne gelmiş 
yani. Buyurun.   
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, ben o zaman… Ben size bir iyilik yapayım, 3’le 4’ü birleştirerek, 
ikisi de aynı konuda.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederim.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Evet. Biliyorsunuz bütçede de epey faydam oluyor. Şimdi Değerli Arkadaşlar 
evet, 3’le 4 aynı konu. Sayın Başkan, 07/08/2018 tarihli… Biz bunu sanırım 3-4 kez daha konuştuk, 
yapılan bir tutanak var.  Özellikle Grup Sözcümüz Hakan olsun, ben olayım bu konuyla ilgili defalarca 
konuştuk ve “Tutanaktır” diye tutulan evrakı size geçen sefer de yollamıştım. Şimdi bu 3. maddedeki, 
Kemalpaşa’daki biraz sonra Hakan belki resimde de gösterir... Değerli Arkadaşlar, her tarafı yapılaşma 
olmuş, yapılaşması bitmiş ve buradaki gelen bir başvuruyu da değerlendirirken biz her zaman olduğu 
gibi mülkiyet haklarını korumak anlamıyla insanlar orada başvurmuşlar, harç yatırmışlar ve ciddi de 
harçlar yatırılıyor. Ve biz bunlara keyfi olarak diyoruz ki; “İlkesel olarak biz bunları reddediyoruz.” 
Bence, benim kanımca, gerçi hukukçu arkadaşlar burada daha iyi bilgi verirler ama şimdi bir mülkiyetle 
ilgili, bir imarla ilgili, yapılan bir konuya “ilkesel” gibi bakmak biraz farklı gibi geliyor bana. Yani bir 
imarla ilgili “Biz buna ilkesel bakıyoruz” demek, benim kanımca yanlış. Şimdi İzmir’de, İzmir 
Büyükşehir Belediyesinde öyle bir durumlar oldu ki biraz önce Özgür Başkan da söyledi. Bir, 
Büyükşehir Belediye Başkanımızın Danışmanı Sayın Güven EKEN bir zamanlar İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanımız Sayın Tunç SOYER’in… Hani her Bakanlığa soyunmuştu ya, İçişleri Bakanlığı 
oluyordu, Ulaştırma Bakanı oluyordu, Turizm Bakanı oluyordu, işte para basıyordu. Yunanistan’da 
protokoller yapıyordu, bilmem ne… Buna benzer birçok şey. Fakat son 1 yılda, 1 yılda, 1,5 yıldır bu 
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Sayın Güven EKEN’e burada herhalde devretmeğimiz konu yok. Şimdi burada, Değerli Genel Sekreter 
Yardımcımız Suphi ŞAHİN burada. Sanırım Daire Başkanı Yağmur Bey burada ve diğer teknik 
arkadaşlar burada. Şimdi aldığımız konuları yine bunu sokakta duyuyoruz, Ekolojik Tarım, Ekoturizm 
adı altında yapılan planları bir üniversiteyle beraber yapılan çalışmaları… Biz, ben özellikle “Böyle bir 
çalışma varmış.”  Bizim İmar Komisyonu Başkanımıza söyledim, sağ olsun İmar Komisyonu Başkanı 
da “İlgileneyim.” dedi sorunca. “Biz bu konuyla ilgili henüz çalışma yapıyoruz, bu konuyla ilgili bilgi 
veremeyiz.” Fakat bilginin sokaklarda dolaştığı, insanların ellerinde olduğunu da burada belirtmek 
isterim.  Bu söylediğim olay ciddidir. Değerli Arkadaşlar, bu Sayın Güven EKEN Arkadaşımız, şimdi de 
İzmir’in tarımı, ondan sonra çevreyle olsun, körfezin kirliliğiyle ilgili ve diğer konularla zaten 
kendisinin bir önerisiyle İzmir 4 yıl, 4,5 yıl boyunca kokudan çıkılmadı. Son 1 yıldır nispeten de olsa 
sanırım yeni İZSU Genel Müdürü, ya aralarında bir dinlemiyor ya da başka bir şey var kokunun 
azaldığını da görüyoruz, bunu kalkıp da inkâr edecek hâlimiz de yok. Ama 4 yıl boyunca da “Bu kent 
kokmuyor.” dediniz. Size geçen gün de söyledim, her yere billboardlar asarak, kokunun %90 azaldığını 
söylediniz. Şimdi, bu Arkadaşımız şimdi de İmar ve Şehircilik Daire Başkanlığına soyulmuş. Kentin 
imarıyla ilgili yapılan konulara da bu arkadaşımız el atmış. Sayın Başkan, ben buradaki İzmir 
Büyükşehir Belediye Meclis Üyelerinin hepsine söylüyorum, diğer arkadaşlarımızın hepsine. 
Cumhuriyet Halk Partisi olsun, DEVA’sı olsun, MHP'si olsun, İYİ Partisi, bütün arkadaşlara 
söylüyorum. Yapmayalım bunu arkadaşlar. Bakın, Danışmanın yapacağı şeyi Belediye Başkanı bu 
konularla ilgili konuları danışır. Yani imarla ilgili de tabii ki danışabilir. Onu da işle ilgili kişilere 
danışabilir. Ama burada İmar Dairesi Başkanlığı varken bir Genel Sekreter Yardımcısı varken bunlara 
danışmadan bir İzmir’in planlamasını eğer ki bir Danışman yapıyorsa, şimdi de Ekoturizm adı altında 
yapılan çalışmaları bu arkadaşın yaptığını biliyoruz. Bu konudaki… Diğer arkadaşlar hepsi biliyor. 
İZDOĞA artık bu kentin planlamasına da soyulmuştur. Sayın Güven EKEN bu işi de artık yapmaya 
başlamıştır. Şimdi biraz sonra muhakkak İmar Komisyonu Başkanımız kalkacak. “Biz bu konuya ilkesel 
bakıyoruz.” Arkadaşlar yaptığınız protokolün arkasında durun. Ben Cumhuriyet Halk Partili 
Arkadaşlarıma inanıyorum. Bu protokolün arkasında durun bakın. Yapılan protokol var, tutanak var. 
Diyor ki; “Buralardaki planlamaların yapılması.” diyor. Öyle değil mi Hakan? Yapmıyorsunuz 
arkadaşlar, bakın... Yine 4. maddeye gelelim; Seferihisar. Seferihisar’da 1/25000’likler de işli. Ve biz 
bekledik, bekledik ki arkadaşlar burayı geçirecekler diye. Bizim gerçi Komisyonda konuştuğumuz konu 
çok şey değil, gizli değil ama bizim fikrimizi sordukları zaman biz dedik ki, “Sizin fikrinize bir ilk önce 
bakalım.” Ve beklediler,  1 ay karar vermediler.  
SALONDAN: Olur mu öyle şey… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Oldu yani şöyle; tabii ki bir fikriniz vardı ama beklediniz. 1 ay sonra, 1 ay sonra 
yine “ret kararı” verdi. Buranın 1/25000’likleri de var arkadaşlar. Bakın, hem de özellikle Seferihisar, 
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Sayın Tunç SOYER kendi ilçesi. Orada 10 yıl Belediye Başkanlığı 
yaptı. Ben buradan merak ediyorum. Neden? Neden buradaki planlara hem Kemalpaşa'daki, hem şu an 
Seferihisar'daki planlara neden arkadaşlar “Hayır” diyorsunuz? Bırakın, vatandaş başvurusunu yapmış. 
Buradaki, kendisi yapacak ticaretini. Eğer ki yapabilirse, para kazanabilirse ekonomik olarak rantablsa 
tabii ki yapsın. Ama biz bunlara “Hayır yapmayın, biz böyle istemiyoruz.” demek lüksünde değiliz. 
Çünkü etrafı yapılaşmış bunların. Yapılaşma olmasa gerçekten de diyeceğim ki; “Yapmayalım 
arkadaşlar.” Sayın Başkan, bizim burada çok az bir zamanımız kaldı. Ben geçen Mecliste de söyledim, 
sanırım İmar Komisyonu Başkanına da söyledim; “Gelin bu ilkesel olan konudan vazgeçelim. Yeni bir 
İlke Kararı alalım. Hep birlikte AK Parti ve Cumhuriyet Halk Partisi, İYİ Partisi, MHP'si ve diğer siyasi 
partiler hep birlikte burada şu kalan 5 ayı ciddi işler yapalım ve bu kentin önünü açalım.” Hepinizi 
sevgiyle selamlıyorum. Yani demin yine… Sayın Başkan’ım aklıma gelmişken söyleyeyim. Bu kentin, 
bu kentin bu kentin en önemli konusu olan depremden sonraki bu emsal artışlarıyla ilgili yapılan 
önergenin, bu eğer ki bu kentin Özel Kalem Müdürlüğünde hazırlanıp, bu Meclis’e geliyorsa, bu kent 
için gerçekten utançtır. Ve buradaki İzmir'deki ve İzmir Büyükşehir Belediyesinde çalışan tüm teknik 
arkadaşlarımızı da üzmüşüzdür, üzülmüşlerdir muhakkak. Bunu da buradan belirtmek istiyorum. 
Hepinizi sevgiyle selamlıyorum, sanırım yakın zamanda İmar ve Şehircilik Daire Başkanlığını da 
kapatırsınız.  (7 dakika 30 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim Sayın BOZTEPE. Başkaca görüş? Evet. 
Buyurun Hakan Bey, Hakan Bey söz aldı.  
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan… 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 4-5 birlikte mi?  
HAKAN YILDIZ: Sorun değil Başkan’ım. Yani zaten oyçokluklarımızı hızlı değerlendirelim ama zaten 
hepsi aynı hikâyenin birer parçası, değişen bir şey yok. Yani niye yok? Ben Grup Sözcüsü olarak 
Komisyona geldiğimde Grup Toplantısı öncesinde bu raporlar bize geldi. Ben “Oyçoklukları nelerdir?” 
diye bakmaya başladığımda hem Hüsnü Bey'den, hem Komisyon Üyesi Arkadaşlardan da bilgi 
aldığımızda bitmeyen klasik bir filmin devamını izliyoruz. “Sonra bu mülkiyetler neresidir?” diye 
“Parsel Sorgu”dan herkes girer bakar, şöyle girdim baktım. Mesela bir sonraki   5. maddede Buca'da bir 
plan tadilatı yapmışız, parsel bazlı yapıyoruz mesela. Değil mi Hüsnü Bey? Yani Buca'da “İlke Kararı” 
aramamışız. BHZ'yi dönüştürüyoruz. Belediye Hizmet Alanı olmaz... Belediyenin bir mülkünün 
olmasıyla, bir vatandaşın mülkünün olması arasında bence fark olmaması lazım. Eğer bir İlke Kararınız 
varsa, bu Belediye mülkü de olsa, vatandaş mülkü de olsa İlke Kararı, İlke Kararıdır. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi orada, orada, orada Urla'da, 
Urla’da siz, Urla'da bir alanda, şahıs, bir şahsın alanında yapabiliyorsanız İlke Kararı ki biz orada karşı 
çıkışımız SİT'lerle ilgili meselelerde ama siz orada bunu yapabiliyorsanız. Siz Foça'da, Foça'da tarım 
alanında bir vakfa, bir vakfa eğitim amacı altında sunarak yer açabiliyorsanız, siz Torbalı'da İzmir'in 
önemli bir kuruluşunun bağlarında turizm planı yapabiliyorsanız… Yani örnekleri say say bitmez. Şimdi 
o zaman İlke Kararı yok, İlke Kararının bir önemi yok. Ama burada çok, inanın çok… Bakın, benim 
işim bu, mesleğim bu. Ben bu anlamda o kadar baktım ve o kadar üzüldüm ki. Yani şöyle görüntüyle bir 
gösterebilirse arkadaşlar, rica edeceğim bir zoomlar mısın? Ben, inanın bu vatandaşlar nasıl yapacak bu 
planları? Ben şaşıyorum. Yani 1/100.000’liğe uygun, 1/25000’liğe uygun bir 1/5000’lik yapmak istiyor 
bir vatandaş, planlama bu Belediyenin en temel görevi, değil mi Kemal Ağabey? En temel görevi, 
kuruluş amacının en temel görevi olan sen planlamayı… Bir vatandaş nasıl yapacak? Lütfen şuna bir 
zoomlayın. Bakınız görüyor musunuz? Şurası orman, burası orman, burada da 400 dönümlük bir dere 
alanı var. “Önüm, arkam, sağım solum sobe” hikâyesi. Yani bu vatandaşın… Girdim, Komisyonda 
baktım bunun, şey… Grupta baktım. Tamamında arkadaşlar, tamamında yapılaşma var, tamamında 
yapılaşma var. Yani bir vadi düşünün. Solu ve sağı orman alanı 1,5 milyon metre kare. Ortada 400 
dönüm bir alan var, mülkiyet alanı oluşmuş. Bu 400 dönümün, alanın içerisinde sadece 16 dönüm, 20 
dönüm bu vatandaşlar kimse kalmış, bunun arkasına, önüne, sağına soluna, tamamına, tamamına bakın 
bir tane boşluk yok. Değerli Arkadaşlar, bir tane boşluk yok, tamamına yapılaşma yapılmış, parseller 
oluşmuş, insanlar evlerini yapmış, şimdi siz diyorsunuz ki “İlke” yahu zaten “Bütünsel plan ilkesi” 
koyuyorsunuz, zaten planlasan hâlihazırları alacaksın, hâlihazırları aldığında bu parsellerin tamamının 
yapılaştığını göreceksin. Zaten yapılaşmış olan, ruhsatlı olan bir yapıyı yıkma şansınız var mı Sayın 
Başkan? Plan dışı bırakma şansınız var mı? Ne yapacaksınız? Onun bir önceki plandan gelen haklarını 
koruyarak planın içine işleyeceksiniz. Şimdi, “İlke Kararı” diyor… Yahu bu kadar basit, sıkışmış bir 
yerde, sen bu vatandaşa “Hayır” diyeceksin. Seferihisar’a girdim, biraz önce Hüsnü Bey “Birleştirelim” 
deyince bir de ona bakayım dedim, o da aynı. Neredeyse tamamı tamamlanmış, neredeyse tamamı 
tamamlanmış onun da resmini çektim. Yani bakın, insan cidden üzülüyor yahu, biz neye Belediye 
Meclis Üyeliği yapıyoruz, niye buradayız? Lütfen bunu da bir yaklaşır mısın rica etsem? Bakın, bir 
yaklaşır mısın? Böyle bir durum yok, bakınız, uçta, uçta… Bütün tamamı buranın yapılaşmış, konutlar 
oluşmuş, burada bir parsel ve emin olun bu parseller bugünkü zayiat, İmar Kanunu’nun getirdiği zayiat 
kapsamında %45 zayiatla plan tadilatları vermişlerdir. Yani yanındaki komşusu zamanında neredeyse 
%10, %15, bazı yerlerde %5’i bulan düşük zayiatlara… Çünkü mevzi imar planlarıyla yapılmış yerler 
vardır. Onlar uygulamaya şu an girseler zaten daha önceki zayiattan ve yapılaşma koşullarından dolayı 
veremeyecekleri için yine yük. Yani adamcağız %45’le geliyor, kapınızı çalıyor, her yer yapılmış, “Beni 
de planlayın.” diyor, diyorsunuz ki siz; “Kusura bakmayın, ilkesel kararımız var.” Yahu Murat Bey, bu 
İlkesel Kararı Torbalı’daki oteli geçirirken niye uygulamadınız? Sayın Murat Bey sorularımıza cevap 
vermiyor; ama yine not alıyor. Çünkü veremediği için, onu da çok seviyorum, üzülüyorum. Çünkü bu 
kadar çelişkili durumlarda kendisine saygı duyuyorum... (Ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Şimdi Sayın AYDIN, en basit haliyle bir daha 
anlatayım, sizin ifade tarzınızla. Kişisel bir tavır değil. Siz şu an Cumhuriyet Halk Partisinin Grup 
Başkan Vekilisiniz, cevap verme yetkisi sizde, ben de bunu soruyorum. Kişisel bir şey sordum mu Sayın 
Başkan? Diyorum ki; “Her zaman not alıyor; ama cevap veremiyor.” Şimdi, şimdi tekrar sorayım, 
çıktılar kendileri; ama belki Grup Sözcüleri not alır. Çok açık soruyorum, İrfan Bey’e de soruyorum, 
Sayın İmar Komisyonu Başkanına; Foça’da geçirdiğiniz okul yeri bu anlamda, bu planların, parsel bazlı 
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bütünsel mi yaptın, yoksa parsel bazlı mı yaptın? Torbalı’da geçirdiğiniz otel yerini parsel bazlı mı 
yaptın, bütünsel mi yaptın? Şirince’de Matematik Köyünü geçirdiğiniz parsel bazlı mı yaptın, bütünsel 
mi yaptın? Urla’da geçirdiğiniz yeri parsel bazlı mı yaptın, bütünsel ilke kararları uyarak mı yaptın? 
Yahu Urla’daki geçirdiğiniz yerin iki yanındaki insanlar bağırıyor. Bize geldiler, çünkü niye? “Yahu 
komşuma plan yaptım, benim niye planım yok?” diyor. Şimdi, bu kadar açık, somut sorularımıza cevap 
verin. Ben bu soruları kime soracağım Sayın Başkan? Yani ilk… Şimdi bir de ilginç başka bir şey; şimdi 
rapor yolluyorsunuz, tek sayfa. Altına koy bakalım plan müellifi ne koymuş? Yani bu, 5. maddede 
konabiliyor da, planları görüyoruz da, zayiatlarını görüyoruz da şimdi biz bunda, yani bu kadar mı 
Meclis Üyelerine saygınız yok yahu? Nerede? Tek sayfa, tek sayfa. Nerede bu arkadaşın… Belki 
uyguladığı plan içerisinde plandan anlayan bir Meclis Üyesi olarak, belki ben başka bir yoruma 
göreceğim. Bu kadar mı Meclis’e saygımız var bizim? Soruyorum. Yani kusura bakmasınlar, Meclis 
büroya da soruyorum, Komisyondan mı gelmedi, hangi birimden gelmedi? Tek sayfa rapor mu gelir? 
Nerede bunun altındaki öneriler? Nerede bunun planları? Niye biz bunları göremiyoruz? Dosyayı 
incelemek istediğimizde niye biz bunlara ulaşamıyoruz? Yani Buca geliyor, ekleri var. Bakıyorum, 
burası yok. Sayın Başkan, açık ve net söylüyorum, bir daha söylüyorum; İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin en temel görevi plan yapmaktır. Belediyeler bu amaçla kurulmuşlardır, en ana unsuru 
budur. Üst ölçekli planlara uyan bir yerde mülkiyet hakkını dikkate alarak alt ölçekli planları yapmak 
zorundayız. 1/5000’lik planları Büyükşehir ki 1/1000’lik de yapabilir. Genelde de ilkesel olarak 
1/1000’likleri ilçeler yapıyor; ama 1/1000’lik ve 1/5000’lik yapma yetkisi vardır, Yeşildere’de yaptınız. 
Yani yaptığınız o rezaleti ayrı tartışırız; ama yaptınız. Şimdi, açık ve net ifade etmek istiyorum; bir alan 
düşünün ki sizin de olsa başka birinin de olsa yazıktır, günahtır. Yani önünde, arkasında, sağında, 
solundaki parsellere siz geçmiş yıllarda plan ve imar hakkı vereceksiniz, konutlar yapılaşacak, konutlar 
bitmiş olacak, sağa sola orman inmiş, ortada 400 dönümlük bir alanda, neredeyse bu adamların yeri 
dışında ki muhtemelen 4-5 parselden oluştuğuna göre 5-6 vatandaşın dosyasıdır, onu da göremediğimiz 
için bir şey diyemiyorum; ancak her tarafı yapılaşmış, diyorsunuz ki; “Bütünsel”  zaten bütünsel 
planlasan bunu planlayacaksın ve bu insan %45 zayiatla geliyor, %40-%45 zayiatla çözüyorsunuz ve bu 
anlamda maalesef bu kentin önüne engel olmaya devam ediyorsunuz. Maalesef bu kentteki insanların 
hukuki haklarını çiğniyoruz. Çünkü vatandaş müracaat etmiş, “Üst ölçeğe uygunum.” diyor, 
“1/5000’liğimi yap.” Neymiş efendim, “İlkesel.” Bu vatandaş, bu vatandaş bir vakfın üyesi olunca 
oluyor, bu vatandaşlar birtakım grupların üyesi olunca oluyor, bu vatandaşlar birtakım yerlerin sahibi 
olunca oluyor da hiç tanımadığımız insanlar olunca mı olmuyor? Ben 4 tane yer sordum, 4 tane yerin 
dosyasını çıkarsınlar. 4 tane yerin dosyasında bir tane bütünsel plan yaparak getirdiyseniz ben Meclis 
Üyeliğinden istifa edeceğim, bu kadar açık söylüyorum, bu kadar açık koyuyorum ortaya. İşinize geldi 
mi “Parsel bazlı yapalım”, işinize gelmedi mi “bütünsellik.” Bu sizin bütünselliğiniz kişisel 
bütünselliktir. Saygılar sunarım. (9 dakika, 16 saniye.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Buyurun. Çile Hanım söz aldı arkadaşlar. 
ÇİLE ÖZKUL: Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyelerimiz, şimdi Kemalpaşa Belediye Meclis Üyesi 
olarak da konuyla alakalı birkaç kelime söylemek istiyorum. Kıymetli Arkadaşlarımız iletti gerçi ama… 
Şimdi, burada geçen gün bir konuşma yapmıştım. Konuşmamda dedim ki; “Büyükşehir Belediyesi, 
Kemalpaşa Belediyesi’ni ve Kemalpaşa’yı görmezden geliyor, yok sayıyor.” ve dediğimin, sözün 
tamamen karşılığını şu an verilen kararlarda görüyoruz Sayın Arkadaşlar. Ve bu konu maalesef 
Kemalpaşa özelinde tabii ki söyleyeceğim, diğer ilçelere de yapılıyor. Her zaman imar, plan konuları 
gündeme geldiğinde nedense Cumhuriyet Halk Partisinde bulunan arkadaşlar, tutturdukları bir İlkesel 
Karar olarak, İlke Kararı, İlke Kararı… Yani aldığınız kararlar, Hukuk’a, İmar’a, Çevre’ye artık adına ne 
diyorsanız, neresine uymuyor da sürekli bir ilkeyle tutturuyorsunuz bize? Ve Kemalpaşa olunca bu 
konular neden her defasında aynı şekilde Gündeme alınıyor Sayın Arkadaşlar? Kemalpaşa’yı bu kadar 
yok saymayın. Cumhuriyet Halk Partili Belediye Başkanı yönetiyor orayı. Demek ki görüyoruz ki siz, 
Kemalpaşa’yı gözden çıkarmışsınız, Kemalpaşa’ya yapılacak olan herhangi bir şey sizleri çok 
ilgilendirmiyor, siz başka bir ilçe olunca farklı bir karar verebiliyorsunuz, konu Kemalpaşa’ya gelince 
bambaşka bir karar veriyorsunuz. Ben de bu konuda çok rahatsızım ve sizlerden ve Komisyon Üyesi 
olan arkadaşlarımızdan, bu konunun tekrardan Komisyona gönderilmesini, tekrar değerlendirilmesi 
gerektiğini düşünüyorum. Bir kere daha var olan ve hâlâ orada yaşayan insanlar için ve etrafında 
Başkanlarımızın da ilettiği gibi evlerin, yapıların bulunduğu bir alan. Yoksa biz de bu konuya bu denli 
itiraz etmeyiz ve Kemalpaşa’yı da bu kadar yok saymayın diyorum. Teşekkür ederim. (2 dakika, 6 
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saniye.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. İrfan Bey, buyurun. 
İRFAN ÖNAL: Değerli Arkadaşlar, 3 ve 4 no’lu Önergeler aynı kapsamda, aynı konuyu içeriyor. Biri 
Seferihisar, biri Kemalpaşa. İkisi de Başkan’ım, “Oyçokluğuyla ret” olmuş. Yani ilçeler arasında bir 
ayrım yaptığımız kesinlikle doğru değil. Şuna geleyim; bahsettikleri bir protokol var Başkan’ım, 2018 
yılında yapılmış. O noktada da uzlaşmazlıkların giderilmesiyle ilgili alınmış görüş beyanı bu. Onunla 
ilgili de Büyükşehirimiz zaten birçok noktada itiraz ettiği yerlerin 1/100000’lik lekeden çıkarılmasıyla 
ilgili görüş veriyor ve bütün bunlar da yapıldı mı, ne kadar yapıldı onları bilmiyorum. Ancak 3 ve 4 
no’lu Önergeler bundan bağımsız, 1/5000’lik plan yapılması, yani bir yerin imara açılması. Bununla 
ilgili de ilkesel yaklaşımımızdan rahatsız olabilirler. Biz, başladığımız günden bu yana şunu söylüyoruz; 
daha önceden yapılmış planlama nüfusumuza göre 6.5 milyon nüfusa yetecek planlarımız mevcut. 
Bununla ilgili yeni yerleri imara açacak bir durum bizim için şu an söz konusu değil. Onunla ilgili de 
alınabilecek bir karar Başkan’ım, seçilmiş olan Büyükşehir Belediye Başkanımız olmak üzere 
Yönetimin alabileceği bir karar. Yani ilkesel yaklaşımımızın da nereye dayandığını anlamıyorsunuz 
demiştiniz, buraya dayanıyor arkadaşlar. Daha öncesinde planlar yapılırken 6.5 milyon nüfusa yetecek 
kadar plan yapılmış. Şuna geliyorum; bir yerin imara açılması, vatandaşını o noktada da işte bir 
mağduriyetin şuyu, buyu deniyor, ben buna katılmıyorum. 1/5000’liklerin bütünlüklü yapılmasının 
sebebi de parsel bazında geldiğinde bir yolun devamı eğer olabilecekse de biz onu görmüyoruz. 
Vatandaş sadece kendi parseliyle ilgili bir 1/5000 gönderiyor, onunla ilgili %45 zayiatı verse bile bir yer 
park, diğer yer konut olabilir ya da o yolun devamı bile sağlanmıyor olabilir. Bütünden görmek 
istememizin sebebi de bu; ama buradaki ret sebebi sadece Başkan’ım parsel bazında gelmesi değil, 
bütünlüklü yeni yerlerin imara açılması noktasındaki karşıtlığımız. 5. maddeyle ilgili de arkadaşlar 
konuştular. Hazır söz almışken onunla ilgili de Başkan’ım yine “Oyçokluğu” olmuş. 5. maddede parsel 
bazında gelen bir iş… Bu konulardan farklı olarak zaten belediye hizmet alanı. Sadece alt açılımındaki 
bir değişiklikle ilgili almış olduğumuz bir karar. Yani hani “Vatandaşın yeri alınmıyor, burada parsel 
bazında iş yapılıyor.” Arkadaşlar, yine yani birbirinize, birbirine karıştırdığınız iki ayrı konu. Birinde 
Belediye Hizmet Alanı, diğerlerinde de Başkan’ım, 1/25000’e göre getirilmiş 1/5000’likler var. 
Teşekkür ediyorum. (3 dakika, 23 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim Değerli Arkadaşlar. Başkaca görüş… Sayın 
HIZAL, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, yani İmar Komisyonu Başkanımız, kentsel dönüşüm konusuna çalıştığı kadar 
imar konusuna çalışsaydı daha doyurucu bilgiler verirdi; ama maalesef bu konuda sırf konuşmak için 
konuştu. Yani konuya da hakim değil. Sırf konuşmak için konuştu. Ama çok böyle bir çelişki var tabii. 
Kentsel dönüşüm konuşuyoruz, Kentsel Dönüşüm Komisyon Başkanı söz almıyor, İmar Komisyonu 
Başkanı söz alıyor, İmar Komisyonu, imar konusunu konuşuyoruz, İmar Komisyonu Başkanı sırf… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Kooperatif Komisyonu var Ağabey, Kooperatif Komisyonu da var… 
ÖZGÜR HIZAL: Tabii Kooperatifler de ayrı bir konu Hüsnü Ağabey. Şimdi esasında her şey söylendi 
Sayın Başkan. Yani biz burada “İzmir plansız bir şehir” dediğimizde havadan söylemiyoruz, işte bu 
verilerden dolayı söylüyoruz. 1/25000’lik planlar yapılması için öneri geliyor önümüze, “Yapın” diyoruz 
1/25000’lik, yani “1/100.000’liğe uygun 1/25000’lik neden yapılmıyor…” diyoruz “bu şehirde?” işte 
“İlkesel kararımız, 1/25000’lik yapmak zorunda değiliz. Gelecek dönemlerde belki yaparız, yapmayız.” 
Peki. 1/25000’lik yapılmış, 1/25000’liğe uygun 1/5000’lik yapın. “Onu da biz şu anda istemiyoruz, bir 
İlkesel Karar var.” Kim vermiş bu İlkesel Kararı? Nedir, yazılı bir karar mı? Şimdi, bakın akaryakıt 
istasyonlarıyla ilgili bu Belediyenin almış olduğu bir karar var, değil mi Kemal Ağabey? Yazılı, hepimizi 
bağlıyor. Komisyon Üyelerini bağlıyor, Bürokratı bağlıyor, önümüze geliyor, tek tek bakıyoruz, kontrol 
ediyoruz; planlamaya uygun mudur, değil midir? Yönetmeliklerle birlikte, Yasalarla birlikte… Bu 
ilkesel karar nedir arkadaşlar yahu? Bana bir bunu izah edebilir misiniz? Neye göre ilkesel? 6.5 
milyon… Neye göre? 1/25000’liğe göre mi aldınız, 1/100.000’liğe göre mi aldınız, 1000’liğe göre mi 
aldınız, 1/5000’liğe… Nasıl bir şeydir bu arkadaş? Mülkiyet hakkı denilen bir şey vardır. O zaman 
kamulaştırın. Hadi geçtim, 1/5000’lik planları siz yapın. Onu yapmazsınız, bunu yapmazsınız, vatandaş 
ne yapsın Sayın Başkan? Kaçak mı yapsın? Zaten yapıyor kaçak. Bunun sebebi de kim? İzmir 
Büyükşehir Belediyesi ve İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç SOYER, Tunç SOYER. 
SALONDAN: İmar affı… 
ÖZGÜR HIZAL: İmar affı değil, Tunç SOYER de imar affından yararlanacak merak etme. Yapıyor, 
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yapıyor memleketinde, Seferihisar’da. O da çıkacak, canını sıkma sen. Yapıyor… 
İRFAN ÖNAL: Sapla saman…   
ÖZGÜR HIZAL: Yapıyor yapıyor. Sapla samanı karıştırmıyorum ve bir gün sapı da samanı da 
getireceğim, sen göreceksin. Böyle bir şey var mı yahu? 
İRFAN ÖNAL: Bu nasıl bir kelime yahu, Bu nasıl bir kelime? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
ÖZGÜR HIZAL: Üç, üç, dört… “Sapla samanı karıştırma.” diyor, sapla samanı karıştırma işte… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL… 
ÖZGÜR HIZAL: Nedir böyle?  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: Nedir böyle?  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bitirelim şunu… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Laf atmayacak o zaman, laf atmayacak Sayın Başkan, laf atmayacak.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey… 
ÖZGÜR HIZAL: Biz laf atınca siz oturuyorsunuz yerinizde, “Ben oynamıyorum.” diyorsunuz, bana laf 
atınca, cevap verince “Sen bana buradan laf atacaksın.” Yok arkadaş böyle bir şey.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey, lütfen… Arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, Sayın Başkan… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen, devam… 
ÖZGÜR HIZAL: Yani burada vatandaşın yeri, Belediye, vatandaş belli işleri objektif kurallara göre 
yaparsınız. Subjektif kurallara göre yaparsanız, işte Kemalpaşa’da farklı uygulama yaparsınız, Urla’da 
farklı uygulama yaparsınız. “X” kişiye farklı uygulama yaparsanız, “Y” kişisine farklı uygulama 
yaparsınız. Urla’yı söyledi. Urla’da planlama yaparken, yüzlerce konut yapılırken 6.5 milyon nüfus yok 
muydu arkadaşlar? Parsel bazlı değil miydi?  
İRFAN ÖNAL: Kurum gönderdi. 
ÖZGÜR HIZAL: Cevabını ver yahu. Cevabı… Kurumun her gönderdiği şeyi onaylıyor musun? 
Onaylamıyorsun. Cevabını ver, ver cevabını. Var mı böyle bir şey? Cevabını vermiyorsunuz, demagoji 
yapıyorsunuz, konuları farklı yere getiriyorsunuz, ondan sonra çıkıyorsunuz, diyorsunuz ki; “Sapla 
samanı karıştırıyorsun.” Sapla saman karıştı bu tarafta arkadaşlar, her şey birbirine girdi. Teşekkür 
ederim. (4 dakika) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey, çok teşekkür ederim. Buyurun Hakan Bey. Pardon… 
HAKAN YILDIZ: Bilgi vereceğim Başkan’ım. Komisyon… Gündem bitişi değil, Gündem içindeyiz. 
Konuyla ilgili konuşuyoruz. Bana mı pardon dediniz?  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 4’le 5’i… 
HAKAN YILDIZ: Evet 4’le 5’i tartışıyoruz, onunla ilgili. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet.  
HAKAN YILDIZ: Sayın İmar Komisyonu Başkanımız dedi ya, 2018’de imzalanan protokoldeki 
1/100.000’liklerle ilgili düzeltildi mi, düzeltilmedi mi bilmiyorum. Tabii gönlüm çok arzu ederdi, 
Komisyon Başkanı’nın bunları biliyor olması lazım… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Konu bu değil ama…  
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Sayın Başkan ben size hitaben tamamlayayım isterseniz, bir dakika 
lüfen…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır hayır, bakın… 
HAKAN YILDIZ: Şimdi Sayın Başkan, Sayın Başkan… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır, bir dakika, devam edeceksiniz, bağlayacaksınız da… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
HAKAN YILDIZ: Ne demek, 4 ve 5’i konuşuyoruz. 1/25000’liğe uygun 1/5000’liği tartışıyoruz, 
nereden gelecek? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hakan Beyciğim, iyi ama biraz önce 10 dakika konuştunuz zaten, onu 
söylemeye çalışıyorum. 
HAKAN YILDIZ: Böyle bir sınırlama yok Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Olur mu… 
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HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Sayın Başkan Dilek ve Temennilerde konuşmuyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) Bir müsaade buyurur musunuz?  
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, iki dakika müsaade edin de tamamlayayım yahu. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gündem Dışı Konuşma demedim ki, kim diyor Gündem Dışı diye 
yahu? Anlamadım.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Siz dediniz, Gündem Dışı… İki kere söz veririm… 
ÖZGÜR HIZAL: Onu da değiştirdiniz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır arkadaşlar, bakın… 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, istirham edeceğim iki dakika… Oturacaktım şu ana kadar, bitecekti. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Biz, ben vermedim demedim ki Allah Allah… Şunu anlamıyorum 
arkadaşlar; bugün niye yanlış anlamaya çalışıyorsunuz? Yani anlamaya çalışıyorum, yani… Buyurun, 
tamamlayın sözünüzü.  
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, bakınız, verdiğiniz, kullandığınız her sözün bir karşılığı vardır. Eğer 
Meclis Üyesi, eğer İmar Komisyonu Başkanı olarak birtakım bilgiler veriyorsanız kamuoyunu 
yanıltamazsınız. Bu Meclis şu an izlenen, izlenme… Temel kayıt altında. 104 maddenin 100’ü 
değiştirilmiştir. 4’ünde dava konusu olunmuştur. Yani değiştirilmediği falan biliyorum, bilmiyorum 
desin, bilsin diye söylüyorum, bilgi veriyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Eyvallah. 
HAKAN YILDIZ: Kalkıp da Bakanlıkla Belediyemiz arasında yapılan bu görüşmeyi, tutanaklarla imza 
altına alınmış bu görüşmeyi kamuoyuna eksik bilgi vermesinler. Bir de üzüldüğüm bir hususu belirtmek 
isterim. Mesela Kemalpaşa’daki durumu inceliyorum, diyor ya; “1/5000’liğin devamını görmedik.” 
Sayın Başkan, parsele bakıyorum, parsel Yukarıkızılca Işılay Saygun Caddesi’ne yani planlanmış 30 
metrelik caddeye komşu, diğer yoluna bakıyorum eski Ankara Yolu, yani her tarafı bitmiş, her tarafı 
planlanmış. Bir 1/5000’lik nereye gidebilirse parsel de bas bas bağırıyor, diyor ki; “Ben 1/5000’liğimi 
de tamamlamışım.” Yani şimdi, eğer Sayın Komisyon Başkanımızın bu bakışıyla zaten dosyalar 
bakılıyorsa Komisyonda, zaten Meclise de ayıp olsun diye tek sayfayla kağıt geliyorsa, bu Meclise 
yapılan saygısızlığı da kenara not ediyorum, saygılar sunuyorum. (3 dakika, 35 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ediyorum. Sayın AYDIN, buyurun. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri yine 1-2 dakikanızı alacağım. 1/1000’lik, 
1/5000’lik, 1/25000’lik ve 1/100.000’lik uyum meselesini herhalde ben 15-20 defa falan konuştum. 
Bakın tekrar söylüyorum, yani arkadaşların bu üslubuna, bu tarzına, insanların şahsına, davranışına, 
imayla, laf çakarak bilmem ne yaparak… Gerek yok buna. Bak bir şey söylüyorlar. Söyledikleri sözleri 
anlıyoruz, hepimiz en az onlar kadar zekiyiz, anlıyoruz söylediklerini ve kendi fikrimize göre de cevap 
veriyoruz. Verdiğimiz cevabı beğenmeyebilirler, hoşlarına gitmeyebilirler. Bu Belediyeyi onlar yönetirse 
başka şekilde yönetebilirler, bunlara bir sözümüz var mı? Ama dönüp dönüp aynı şeyi bize burada tekrar 
tekrar konuşturarak bu kadar şeye, tartışmaya sanki hiçbir şey söylenmemiş, hiçbir şey yapılmamış gibi 
yapmasınlar. Bu, karşındakilerin aklıyla alay etmektir. Yani ayıp oluyor artık gerçekten, yani gerçekten 
ayıp oluyor. Hani olabildiğice nezaketimizi, saygımızı korumaya çalışıyoruz. Dönüp dönüp, “Soruyoruz, 
cevap vermiyorsunuz.” İşte, “Sapı da getireceğim, samanı da getireceğim.” filana gerek yok bunlara, 
gerek yok. Söylediğinizi anladık, sizinle hemfikir değiliz, bu kadar. Hemfikir olmak zorunda da değiliz, 
bu da bu kadar. Bizim bakış açımız bu, sizinki de o, bu da bu kadar. Dönüp dönüp aynı şeyi neden 
konuşuyoruz yahu burada? Tartışmanın neden olduğu sebep belli, görüş farklılığımız neden belli. Yahu 
rica ediyorum, hiç değilse neden anlaşamadığımızda anlaşalım yahu, bu da bir şeydir. Neden 
anlaşamadığımızda anlaşalım. İlk kez mi bir şey söylüyorsunuz bu konuda? Biz ilk kez mi cevap 
veriyoruz? 4.5 yıl oldu yahu, insaf. Hemfikir olmak zorunda değiliz, tamam. Görüşümüzü ve yönetim 
anlayışımızı beğenmeyebilirsiniz ki doğal. O yüzden ayrı partileriz zaten; ama hani bunu birbirimize bu 
şekilde kişisel girmemize gerek yok ki. Söylediklerinizi anlıyoruz. Bakın, bir önceki şeyde de öyle. 
“Bunu anlamadınız, bize de anlatın.” Ne gerek var buna? Şu saat, hepimiz burada bir meseleyi 
tartışmaya çalışıyoruz. Görüşlerimiz bellidir, bu konudaki tavrımız bellidir, kendilerinin de görüşü ve 
tavrı bellidir. Teşekkür ederim. (2 dakika, 36 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Buyurun. Tamam, buyurun buyurun Sayın 
Grup Başkan Vekili… 
ÖZGÜR HIZAL: Yani üslupla alakalı, çünkü Murat Bey… 



 28 

MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Söz verdim arkadaşlar. 
ÖZGÜR HIZAL: Önergeyle alakalı, önergeyle ilgili konuşmadı. 
MURAT AYDIN: Önergeyle ilgili konuştum. 
ÖZGÜR HIZAL: Önergeyle ilgili konuşmadı. 
MURAT AYDIN: Önergeyle ilgili konuştum. 
ÖZGÜR HIZAL: Murat Bey, önergeyle ilgili konuşmadın, önergeyle ilgili konuşmadın.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey, üslupla ilgili problem mi var? 
ÖZGÜR HIZAL: Kendinizce Grubumuza… Lütfen, Murat Bey… 
MURAT AYDIN: Hâlâ aynı şeyi söylüyorsun. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar bakın, Özgür Bey, lütfen tamam, bitirelim şunu. 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
MURAT AYDIN: Söylemesine gerek yok yahu. Ne demek “Cevap vermiyorsunuz.” Veriyoruz. 
Verdiğim cevap… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar… Özgür Bey lütfen ne 
anlatmak istediğinizi söyleyin, Önergeyle ilgili görüşülmeyen bir şey kalmadı herhalde. 
ÖZGÜR HIZAL: Önergeyle ilgili… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, şimdi bakın, biz burada 3-4 arkadaş kalktık, önergeyle ilgili konuştuk. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
ÖZGÜR HIZAL: Elbette ki önergeyle ilgili konuşurken de siyasi eleştirilerimizi yapıyoruz. Çünkü 
iktidar sizsiniz, yürütme sizde. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Anladık bunu da, doğru. 
ÖZGÜR HIZAL: Dolayısıyla yürütmenin başında siz olduğunuz için, bunun sorumlusu siz olduğunuz 
için bu eleştirilerimizi size karşı yapacağız elbette ki. Sokakta geçen vatandaşa yapmayacağız; ama 
üslubum noktasında, üslup noktasında Sayın AYDIN’ın söylemlerini ve iddialarını kabul etmiyorum. 
Bakın Sayın Başkan, burada az önce Sayın Grup Başkan Vekili, Sayın Grup Başkan Vekili… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sizi itham eden bir şey demedi ki. 
ÖZGÜR HIZAL: Bakın… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Demedi yani. 
ÖZGÜR HIZAL: Kişisel olarak bahsetmiyorum Sayın Başkan, Grubum adına konuşuyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır zaten ben de öyle dedim.  
ÖZGÜR HIZAL: Grup Başkan Vekili olarak söylüyorum. Soru sorarız sorumuza cevap vermezseniz, 
“Sorumuza neden cevap vermediniz?” deriz. Metni okuruz, “Metni anlamadınız.” deriz. O da cevap 
verebilir, “Biz okuduk, biz anladık, siz anlamadınız.” diyebilir. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Zaten öyle söyledi. 
ÖZGÜR HIZAL: Ama bakın, bakın… Ben burada az önce Sayın AYDIN üslup noktasında Grubumuza 
ayar vermek çabası içerisine girmesin. Elbette ki biz bunları konuşacağız. 4.5 yıldır da konuştuk, 
konuşmaya da devam edeceğiz tabii ki.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
ÖZGÜR HIZAL: Elbette ki. Ne zamana kadar? Bu hatalar, bu yanlışlar düzeltilene kadar konuşacağız. 
Ne demek “Sürekli konuşuyorsunuz. Sürekli aynı şeyi konuşuyorsunuz.” Bu böyle bir şey olabilir mi? 
Konuşmayalım mı o zaman? Konuşmayalım mı? Yani konu aynı, konuşmayalım mı? Sürekli… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) Ne demek 
konuşmayacağız Sayın AYDIN? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam. 
ÖZGÜR HIZAL: Konuşacağız elbette ki. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey… Özgür Bey… 
ÖZGÜR HIZAL: O zaman yapmayın, o zaman Meclis’i toplamayalım Sayın BAŞKAN, teşekkür 
ederim. (1 dakika, 17 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Değerli Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar bakın, şimdi… 
Oylayacağım zaten, şu an oylayacağım; ama bir şeyin, şunu bir laf edeyim yani. Yahu arkadaş 
söylenmeyen bir söz kaldı mı? Kalmadı. Şimdi, kalmadı yani burada muhalefet istediği şekilde, istediği 
üslupta konuştu mu? Konuştu. Sayın Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkan Vekilinin cevap 
vermediğini, “Sorduk, cevap vermediği” kayıtlara bakın, görebilirsiniz, “Ben de verdim.” diyor; “Ama 
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benim verdiğim cevapla sizinki, kifayet etmiyorsunuz. Orası sizin sorununuz” diyor, “Benim sorunum 
değil.” diyor, haklı. Ben daha önceki üslupla ilgili, yani yönetim şeyiyle ilgili söylediğimde biz burada 
birbirimizi ikna etmek zorunda değiliz zaten. Bizi dinleyenler, bizi dinleyenler, halkımız, İzmir Halkı 
bunun takdirini onlar yapacaktır yani. Biz burada birbirimizi ikna ederek, görüş değiştiren insanlar 
değiliz ki. Her parti farklı bir görüş, zaviyeden bakıyor haklı olarak. Herhangi bir maddeyi çok… 
Üzerinde uzlaşabileceğini sandığımız bir madde üzerinde dahi farklı olabiliriz ve oluyoruz zaten de 
yani, bu da normal. Yeter ki burada birbirimizi dediğim gibi izafe edecek bir hakaret de olmuyor, o da 
olmuyor. O zaman anlaşılıyor zaten iş, ona gerek yok yani. Murat Bey? Yok. Değerli Arkadaşlar 3 no’lu 
Komisyon Raporunu Komisyonlardan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 4 no’lu Komisyon Raporunu Komisyonlardan geldiği 
şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir, 5? 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 5. madde dâhil 12. madde dâhil… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 5. madde Komisyonlardan geldiği şekliyle oylansın. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bu konuyla ilgili görüş… 
HAKAN YILDIZ: Birleştirerek… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Efendim? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tamam, evet. 5 no’lu Komisyon Raporunu 
Komisyonlarından geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oyçokluğu ile kabul edilmiştir, 6?  
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 6. madde dâhil 12. maddeye kadar Komisyonlardan gelen rapor… 
Komisyonlardan geldiği şekliyle oylanmasını öneriyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca görüş var mıdır? 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, sadece… Tutanaklara geçmesi adına bir söz alıyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Bu… 
HÜSNÜ BOZTEPE: 5’ten 12’ye kadar, hepsi bir geçti. 
ÖZGÜR HIZAL: 6’dan 12’ye kadar. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 5’i oyladık arkadaşlar. 
ÖZGÜR HIZAL: Biz burada yanlış anlaşılmasın trafoların yapılmasına karşı çıkmıyoruz Grup 
olarak… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Anladım… 
ÖZGÜR HIZAL: Trafoların yapılmasına karşı çıkmıyoruz. Yine İzmir Büyükşehir Belediyesinin bir 
anda kafasına göre trafoların, bir anda yerin altına alınmasıyla ilgili hiçbir teknik gerekçe ortaya 
koymaksızın, böyle bir anda konuşulup, belki birinin rüyasında gördüğü bir husus olabilir bilemiyorum. 
MURAT AYDIN: Yapma bunu… 
ÖZGÜR HIZAL: 4,5 yıl boyunca… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Trafoları yaptırdık yaptırdık yaptırdık bir anda böyle bir karar alındığı için biz buna 
itiraz ettik. Yoksa şehirde trafoların yapılması konusunda bir itirazımız yok. Tutanaklara geçmesi adına 
söz aldım, teşekkür ediyorum. (43 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tutanak altına aldık… Değerli Arkadaşlar. 6 no’lu Komisyon 
Raporu dâhil, 12 no’lu Komisyon Raporu dâhil, aradaki tüm Komisyon Raporlarını 
Komisyonlardan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu 
ile kabul edilmiştir, 13? 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: Hukuk Komisyonundan geldiği şekliyle oylansın Başkan’ım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın 
SEVİNÇ? Başkaca bir görüş olmadığına göre… 13 no’lu Komisyon Raporunun Hukuk 
Komisyonundan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile uygun bulunmuştur, 14?  
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 14. Komisyon… 14. madde dâhil, 46. maddeye kadar oybirliğiyle gelmiş. 
HAKAN YILDIZ: 39’a kadar oylayalım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 39…14. maddeden 39. maddeye kadar… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 39 no’lu Komisyon Raporu dâhil mi?  
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SALONDAN: 39 dâhil.   
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 39 dâhil, o şekilde oylanmasını öneriyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Değerli Arkadaşlar, 14 no’lu Komisyon Raporu dâhil,                 
39 no’lu Komisyon Raporu dâhil, aradaki tüm Komisyon Raporlarını Komisyonlardan geldiği 
şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 40? 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: Komisyonlarından geldiği şekliyle oylansın Başkan’ım. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, bunu Grupta değerlendirdik. Bununla Gaziemir Meclis Üyemiz söz 
alacak Grubumuz adına. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Ali Bey buyurun. 
ALİ GÖNEN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, Kıymetli Hazırun, hepinizi saygıyla selamlarım. 
Şimdi Başkan’ım burada 40. maddede şunu anlıyoruz, İmar Komisyonu Başkanımız da burada. 
Gaziemir’de planlara dair itirazlar olmuştu, 1993 yılı İmar Revizyon Planlarına dair, askı süresi içinde 
yapılan itirazlar vardı. Bu itirazları, biz Meclisimizde görüştük, Komisyonlarda görüştük. Netice olarak 
“Kabul” yönünde oy kullandık ve kabul ederek buradan Büyükşehir Meclisimize geldi. Yalnız buradan 
şunu anlıyoruz; eğer yanlış bir şey varsa lütfen İmar Komisyonu Başkanımız bizi aydınlatsın. Bu bizim 
kabul ettiğimiz itirazların herhalde burada reddi şeklinde bir Komisyon Kararıyla karşı karşıyayız. 
Doğru mudur? (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Doğru. 
Sayın Başkan. Şimdi, Değerli Arkadaşlar Sarnıç Bölgesi imar yönünden gerçekten sıkıntılı bir bölge, 
biliyorsunuz 1980 yılında Bulgaristan’dan göç eden vatandaşlarımızın çoğunlukla bulunduğu, göçmen 
vatandaşlarımızın daha çok orada bulunduğu bir bölge; ama imar yönünden de en sıkıntılı bölgelerden 
bir tanesi. Yıllardan beri bu bölgenin biliyorsunuz tapu sorunları vardı. İzmir Vekillerimizin gerçekten 
ciddi çalışmaları sonunda artık Sarnıç’ta tapu sorunu diye bir şey kalmadı, vatandaşlarımız tapularına 
ulaşmış oldular. Birkaç saha dışına çıkarsak makul şekilde yapılan çalışmalar neticesinde, Çevre, 
Şehircilik’le, Hazine’yle, Milli Emlak’la netice… O artık Gaziemir’in gündeminden çıktı. Ama bununla 
kalmıyor tabii, burada imar sorunları var tabii en önemli olan. Bundan sonra da bu bölgenin imar 
sorunları, özellikle bütüncül imar sorunlarının hayata geçirilmesi gerekiyor; ama ne yazıktır ki, bu imar 
planları bir türlü hayata geçirilmemiş. Daha önce 1994 imar planları var, 2006-2012 imar planı 
çalışmaları olmuş ama hiçbiri hayata geçirilememiş ve tekrar 1994 yılındaki revizyon imar planlarına 
dönülmüş. Ve bu planlara göre planlama yapılmış ve bize gelen itirazlarda en son… Zaten bu planlar en 
son yapılan Revizyon İmar Planı, Gaziemir Belediyemizden “Oybirliğiyle” geçmişti, aynı şekilde 
Büyükşehir Belediyemizden de “Oybirliğiyle” geçti. Askı süresi içinde yapılan itirazlar gündeme geldi. 
Bu itirazları deminde ifade ettiğim gibi biz Komisyonlarımızda değerlendirdik, 50’ye yakın itiraz var, 
ciddi itirazlardı. Bazı vatandaşlarımızın arsalarını, parsellerini ikiye bölmüş, bazıları yola gitmiş, 
bazıları yeşil alan hâline dönüşmüş ve benzeri birtakım sıkıntılar var. Bu sıkıntıların çözümü noktasında 
bir çalışma yapılmasını istedik ve sağ olsun Belediye Başkanımızın ve Başkanlıktan gelendi bu… Bu 
itirazlara karşı bir duruşları oldu, pek sıcak bakmadılar. Ama Cumhuriyet Halk Partili sağduyulu Meclis 
Üyelerimiz ve biz AK Partili Meclis Üyeleri, Cumhur İttifakı olarak bu itirazların kabulü noktasında 
irade koyduk ve netice olarak da o şekilde “Oyçokluğuyla” bunlar kabul edildi. Şimdilerde görüyoruz ki 
burada bu gelen itirazların reddi gündeme geldi, bu çok haksızca bir irade. Biz buna itiraz ediyoruz. 
Çünkü bu vatandaşlarımız oradaki gayrimenkullerini, arsalarını, binalarını yaparken gerçekten büyük 
zorluklarla, büyük sıkıntılarla mücadeleler vererek orada bu imkânlara sahip olmuşlar. Dolayısıyla bu 
50’ye yakın mağduriyetin giderilmesi noktasında mutlaka bu itirazların gündeme alınmasını biz 
istiyoruz. Dolayısıyla burada her ne kadar “Oybirliği” gibi görünse de bu İmar Komisyonundan gelen 
Önergeyi, biz Grupta da arkadaşlarımızla da konuşarak “Oyçokluğuna” dönüştürmek istiyoruz, itiraz 
ediyoruz biz de bu anlamda. Dolayısıyla bu “Oybirliği” olmayacak, Grubumuzun da kararı 
doğrultusunda “Oyçokluğuna” dönüşmüş oluyor. Bunun da bilgisini paylaşmak ihtiyacı hissettim, 
teşekkür ederim. (4 dakika 8 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Değerli Arkadaşlar 40 no’lu Komisyon 
Raporunu Komisyondan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, imar konusu olduğu için Grup Kararı alınamayacağı için, sadece 
“Oyçokluğu” olarak… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ben de öyle yaptım zaten. 
HAKAN YILDIZ: Onu özellikle bir düzeltelim Ali Bey’in ifadesini… 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır hayır, ben ona itibar etmedim ama zaten. 
HAKAN YILDIZ: Tamam. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Oyladım… 
HAKAN YILDIZ: Oyçokluğuyla… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Meclisimiz “Oyçokluğu” ile kabul etmiştir. Doğru. Tamam. Peki. 
Evet, yani detay vermemiz gerekirse AK Parti ve Milliyetçi Hareket Partisi Meclis Üyelerimizin 
“hayır oyu”yla 40 no’lu Komisyon Raporu oyçokluğu ile kabul edilmiştir. Peki, 41? 
SULTAN İPEKLİ AKSOY: 41 dâhil, 46’ya kadar oybirliği ile gelmiş Başkan’ım, beraber oylansın, 
Komisyon… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın 
SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar 41 no’lu Komisyon Raporu dâhil, 46 no’lu Komisyon Raporu dâhil, 
aradaki tüm Komisyon Raporlarını Komisyonlarından geldiği şekilde kabulünü oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
 
IV. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Toplantıya Katılmayan Meclis Üyelerimizin Mazeretlerinin kabulünü 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
 
V. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gündem Dışı Konuşma talep etmek isteyen arkadaşımız var mıdır? 
Olmadığına göre…   
SALONDAN: Hakan Bey… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) Sordum ama ya, buyurun, buyurun. Buyurun… Buyurun, tamam. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan bugün hızınıza yetişme şansımız yok maalesef. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, öncelikle bütün Meclis Grubunun yüreğini yaralayan Filistin’deki 
kayıpları ve Filistin’deki, Gazze’deki insanlık dışı maalesef soykırıma varacak noktadaki, yüreğimizi 
yakan olayları ve şiddeti kınıyorum. Tüm Meclis’in de bu konuda hemfikir olduğu kanaatindeyim. 
Şuana kadar hem İsrail’de de sivil vatandaşlar öldü, hem Filistin’de de ama en temele baktığımızda 
hiçbir sivilin ölmemesi gerekiyor; ama şuan Gazze’de 500’e yakın çocuğun, 300’e yakın kadının 
maalesef hayatını kaybetti ve binlerce yaralı çocuk ve kadınlar var. Anneler, çocuklar hiçbir şekilde 
suçları ve günahları olmayan bu insanlar, maalesef tarif edemeyeceğim bir duyguyla savaş altındalar. 
Ben onlara o anlamda Grubumuz adına da ümit ederim en kısa sürede orada arzu ettiğimiz sükûnet 
sağlanır. Sayın Başkan, malumunuz 4,5 yıldır bu Meclisteyiz, Gruplar adına Grup Başkan Vekilleri 
ortaya atılan bazı konular üzerinde konuşuyorlar, söz alıyorlar, cevap veriyorlar. Geçtiğimiz Çarşamba 
günü de ben bir okulla ilgili Sayın AYDIN’a… Ki Sayın AYDIN’ın 4,5 yıl boyunca yaklaşımını, tarzını, 
en azından bizim birlikte yürüttüğümüz süreçte saygı duyduğum, sevdiğim bir isim. Kendisine bir evrak 
teslim etmiştim. Ben esasında o evrakla, verdiğim o evrakın içeriği noktasında kendisi de bir cevap 
vermişti. Ben tabii sonra konuyu biraz daha çalıştım ve kendisinden özür dilemek istiyorum. Yani çünkü 
bizim o verdiğimiz evrakla ilgili, ortaya atılan konularla ilgili ve kendisinin de bize verdiği cevaba da 
baktığımda yaptığım 2 günlük inceleme sonucunda kendisinden özür diliyorum. Ne özrü diliyorum? 
Kendisini zora soktuğum için özür diliyorum. Çünkü ben kendisini zora sokmak istemezdim; ama tabii 
kendisini biz zora sokmadık. Kendisini kim zora soktu? Kendisini bizim verdiğimiz evrak üzerine 
muhtemelen İZBETON Genel Müdürüne bu konuyla ilgili bilgi notu istedi, çok doğal olarak. Kendisine 
gelen bilgi notunu da, kendisine olan güvenle paralel, çıktı bir açıklama yaptı. Okulun %48 seviyesinde 
olduğunu söyledi. Şimdi Meclisin başında İZBETON’u tartıştık. Neredeyse son 3 aydır kooperatifler 
üzerine İZBETON tartışıyoruz. Bakınız, biraz sonra göstereceğim fotoğraflar ve ortaya konulan… Sayın 
AYDIN’a düşürdüğü durumda kaynaklı hiçbir Genel Müdür, hiçbir Meclis Üyesine… Kaldı ki 
Cumhuriyet Halk Partisinin Başkan Vekilini böyle bir zor duruma düşürmeye hakkı yok. Eksik ve yanlış 
bilgi taşımaya hiç hakkı yok. Ama kendisi, çok açık söyleyeceğim, kendisi artık kendisini Belediyemizin 
üstünde gördüğü için… Yani konutta yapıyor, aldığı yetkilerde kendi kendine denetliyor ve bu anlamda 
artık muhtemelen de bir yerlere aday olma niyeti içerisinde herhalde siyasette yapıyor çünkü. Yani bir 
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kere kendisinin Genel Müdür… Ama siyasette yapıyor. Bu anlamda da çok net bir siyaset içerisinde. 
İzmir Büyükşehir Belediyesinin, 150 yılı aşmış, böyle bir kurumsal yapının değerlerini, markamızı, bu 
kadar ucuzlatmaya Sayın Genel Müdürün hakkı yok. Ve ben bir Meclis Üyesi olarak kendisini istifaya 
davet ediyorum. Çok açık söylüyorum. Yani sen kooperatifler üzerinden yetkini aşacaksın, artık Grup 
Başkan Vekilini ilgili maddelere cevap veremeyecek hale getireceksin. Yetmeyecek kooperatifler 
üzerinden İl Başkanınızla birtakım işlerin içerisinde olacaksınız İl Başkanı olmadan önce, sonra 
döneceksiniz bununla ilgili yetki aşımı yaparak Genel Sekreteri zor duruma sokacak, çift imzalı 
yapmanız gereken işi tek imza yapacaksınız. Bununla ilgili hiçbir şekilde devletin, kamunun sana 
emanet ettiği malı, sen gideceksin Teminat Mektubu almadan o şirketin senedini kabul ederek, binlerce 
insanın konut umudunu ve Belediyemizi, milyarlarca liralık zararla karşı karşıya getirecek eylemlere 
imza atmaktan çekinmeyeceksin. Bütün bunları biz bu Meclis Kürsüsünde defaten söylememize rağmen 
tek bir noktada pişkince devam edeceksin, sermaye artışları getireceksin ve en sonunda geldiğimiz 
nokta. Sadece Sayın AYDIN’ı zor duruma sokmuyor tabii. Kimi zor duruma sokuyor? Sayın Tunç 
SOYER’i ve daha ileri gideyim, Sayın Genel Başkanınız KILIÇDAROĞLU’nu zor duruma sokuyor. 
Niye? Nedeni şu; çünkü Sayın KILIÇDAROĞLU burasıyla ilgili geçtiğimiz Ağustos ayında gelip… 
Özür dilerim, Temmuz ayında temel attı. Ve ne zaman? 2023’te. 2022’de yer teslimi yapılmış, temel 
atmaya gelmiş. Oradaki konuşmalarını da okuyacağım. Şimdi, bana… Şimdi Sayın AYDIN hukukçu ve 
kimliğine inanın saygı duyuyorum. Ben maddeleri sorduğumda yanlış yorumladığımızı daha doğrusu o 
anlama gelmediğini söylediler. 30 yıllık bir mesleki alanda ki iyi hukukçu olduğuna inandığım bir isim, 
bunu samimiyetle söylüyorum. Müsaade ederse Sayın AYDIN bu da benim mesleğim, yani ben 
inşaatçıyım. Değerli Arkadaşlar, %48 dediğimiz yer, bir kamera bir gösterebilir mi yahu? %48 
dediğimiz yer. Peki nerede? Yani yandaki binayı mı kastetti Genel Müdür bilmiyorum. Dönüyorum 
istinat duvarları %70 seviyesinde daha anca duruyor, tamamlanmamış. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yani temele delmemiş, bodrumu bitmiş, 12 bin 
metrekare… Bir de buradan bakalım, bunu da göstereyim, %48 inşaat seviyesi. Bu yeni fotoğraf bu 
arada, hani böyle gidip de arşivden falan almadık… 
ÖZGÜR HIZAL: Dün çekildi… 
HAKAN YILDIZ: Dün bizzat giderek çektiğimiz resim. Yani yerine gitmeyi seviyoruz. Çünkü 
maalesef anca göstere göstere anlatmak zorunda kalıyoruz. Peki, bakınız, şu fotoğrafa bir bakalım. Bu… 
Şuna biraz yaklaşabilir misin Değerli Arkadaşım? Bu önde şu an Sayın Tunç SOYER konuşma yapıyor. 
Birazdan gelir herhalde görüntüye… Evet, Sayın Tunç SOYER konuşma… Arkadaki okul, bitecek olan 
okul. 4 katlı, 4 katlı… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Şimdi… U şeklinde tasarlanmış, 36 derslik. 32 derslik, pardon. Şimdi bir inşaatın kabası %40’ına denk 
gelir Değerli Arkadaşlar. Burada İnşaat Mühendisi olan ve inşaatı da iyi bilen CHP’li Arkadaşlarımız da 
var. Yani kabasını bitirdiğinizde yani tuğlasını, kaba sıvasını hepsini bitirdiğinizde o bile bütün projenin 
%40’dır. Ben kırmayayım Sayın AYDIN’ı %50’si olsun. Yahu Arkadaşlar, neresi %48 bunun? Sayın 
Grup Başkan Vekilini bu duruma düşürmeye Sayın Genel Müdürün hakkı yoktur Değerli Arkadaşlar. 
İzmir Büyükşehir Belediyesini kooperatif yalanlarıyla, inanan insanları bataklığa sürüklemeye Sayın 
Genel Müdürün hakkı yoktur. Çift imza yetkisi varken Sayın Genel Sekreterimizi baypaslayarak imza 
atmaya bir Genel Müdürün hakkı yoktur. Bu Belediyenin bütçesini kullanarak siyaset yapmaya bir 
Genel Müdürün hakkı yoktur. Bugünden itibaren çok açık söylüyorum; o koltukta oturmaya hakkı 
yoktur. Bunun hesabını Sayın Tunç SOYER ondan sormak zorundadır. Eğer bu şekilde siz, bir okulu 
bitiremiyorsanız, sonra da kalkıp; “700 bin metrekare bir hastane niye bitmedi?” gibi sorular sorarsanız, 
adama işte bu okulu sorarlar, bitmeyen Opera Binanızı da sorarlar, bitiremediğiniz tünelleri de sorarlar, 
yapamadığınız battı-çıktıları da sorarlar. Bütün bu beceriksizliğinizin temelinde maalesef yere göğe 
koyamadığınız İZBETON’un beceriksizliği yatar. Sayın Bülent Bey diyor ya; “Yol yapıyor, beton 
yapıyor.” Yapamıyor Bülent Ağabeyciğim, yapamıyor. Zararlar içerisinde yüzen ve maalesef ve 
maalesef başka bir bilgi daha vereyim ben size; bu müteahhide, bu müteahhide işi yapıncaya kadar tek 
lira ödemeyen, çek verip yollayan bir Genel Müdürden bahsediyoruz, çek verip yollayan. Yani %48 
neye göre yapmış? Ben onu da söyleyeyim size. Yani hafriyatı fazla gösterirsiniz, istinat betonlarının 
maliyetlerini fazla gösterirsiniz… Çünkü 1 yıl boyunca ödeme yapmadığınız müteahhidin birazcık 
zararını örtbas etmek için %48 oranında fatura, çek kesersiniz.  
HÜSNÜ BOZTEPE: %48’i… 
HAKAN YILDIZ: Tabii ki. Bunun dışında çok açık, net ifade ediyorum. Bizim İzmir gibi Türkiye’nin 
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incisi bir şehrimizde, 4,5 milyon nüfusa dayandığımız bir yerde, lütfen yani Genel Başkanınızı 
çağırıyorsunuz, Sayın KILIÇDAROĞLU’nu. Sayın KILIÇDAROĞLU aynen şu konuşmayı yapıyor 
Sayın Başkan. Diyor ki; “İnanıyorum bundan sonra Karabağlarlı oy’unu kullanırken elini vicdana 
getirip, ‘Helal olsun’ diyecek.” Bitmeyen okul için. Bu okulu yapan Belediye Başkanına, partiye, 
milletvekiline destek verecekler, ben de gurur ve onur duyacağım. Sayın KILIÇDAROĞLU’nu maalesef 
onur duymaz hale getiren… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ toparlar mısınız… 
HAKAN YILDIZ: Onur duymaz hale… Bir dakikam var Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ben “Toparlar mısınız” dedim zaten. 
HAKAN YILDIZ: Maalesef Sayın bu Genel Müdür. Devam ediyorum. “Halka hizmet edersiniz, 
karşınıza alırsınız, okulunuz hayırlı uğurlu olsun, çocukların çilesi son bulacak.” Yahu… “En gariban 
mahalleden başladık” diye de konuşma uzuyor. Bu mu? Bu mu %48? Her türlü teknik tartışmaya 
hazırım. Hatta başka bir şey söylüyorum. Belediyemizin İZBETON dışında rica edeceğim, ilgili 
Müdürlüklerinden yollayın da uzmanları denetlesinler, raporu getirsinler. Yani utanmadan, sıkılmadan 
yalan söyleyen bir Genel Müdür var. Utanmadan, sıkılmadan bu Belediyenin parasını peşkeş çeken bir 
Genel Müdür var. Utanmadan, sıkılmadan çok değerli bir parti olan Cumhuriyet Halk Partisinin Grup 
Başkan Vekilini bu Mecliste eksik ve yanlış bilgiye zorlayan bir Genel Müdür var.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki.  
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen… 
HAKAN YILDIZ: Sayın Tunç SOYER’e lütfen iletiniz. Bu Genel Müdürün derhal istifa etmesi 
gerekiyor. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Toparlar mısınız? 
HAKAN YILDIZ: Yoksa bunun yaptığı eylemleri altından milyarlarca tazminatla kalkamayan bir 
Büyükşehir Belediyesi olacaktır, saygılar sunarım. (10 dakika 17 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Sayın Sinan AN Buyurun. Sinan Bey, Sinan 
Bey söz aldı arkadaşlar, buyurun. 
ŞAMİL SİNAN AN: Sayın Başkan’ım, Değerli Arkadaşlarım, Sevgili Hakan Kardeşimden önce ben 
söz alacaktım; ama toplantı bitti diye almadım. Öncelikle Amerikan emperyalizminin el attığı ve kana 
buladığı bir coğrafyadan bahsetmek istiyorum. Filistin ve İsrail. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Mikrofonu şey… Sinan Bey, duyulmuyor. 
ŞAMİL SİNAN AN: Açık herhalde değil mi? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Açık. 
ŞAMİL SİNAN AN: Evet, o vahşi emperyalist güçler, “Kana Kan İntikam” sloganıyla hakikaten bir 
coğrafyayı kana buluyorlar. İlk başta HAMAS’ın yaptığı olayı da şiddetle kınıyorum. Daha sonra 
İsrail’in o çoluk çocuğa, kadına, birçok insana yaptığı zulmü de asla kabul edemiyorum, hepsini şiddetle 
kınıyorum. Burada hepimizin yapması gereken bu savaşın sona ermesi konusunda tüm gücümüzle, var 
gücümüzle çalışmaktır, oradaki kanın mutlaka durması lazım ve dediğimiz gibi bu emperyalist güçlerin 
oyunlarından artık kurtulmamız lazım. Birinci olay bu. Arkadaşım Hakan anlattı, şu konuşmaları valla 
bilmiyorum normal şartlarda birisi dinlese utanır, şu Meclisi izlese utanır. Yani böyle ağır hakaretvari, 
hem Başkanımıza, hem Genel Müdürümüze yaptığı konuşma ve sözler hiçbir arkadaşımızın, AK Partili 
Arkadaşlarımızın da kabul edip sinesine çekeceği bir olay değildir. Arkadaşlar her zaman söylüyorum, 
örneklerini de vereceğim size. Eğer bununla ilgili bir sıkıntınız varsa zaten bütün Yasal olanaklar 
elinizde, savcılarınız, hâkimleriniz, mahkemeleriniz elinizde, her şeyi yapabileceği, her işi yapmaya 
muktedirsiniz. Bizim Cumhuriyet Halk Partili, Sosyal Demokrat Belediyelerde hiçbir şekilde 
insanlarımızı itham edecek, insanları zor durumda bırakacak bir şey olmamıştır, olmayacaktır. 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hüsnü Kardeşim, 
dinle, dinle, dinle… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hüsnü Bey. 
ŞAMİL SİNAN AN: Ben sizi dinledim.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
ŞAMİL SİNAN AN: İki de bir arkadaşımıza… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun… 
ŞAMİL SİNAN AN: Zaten el kol sallayarak sanki tehditvari… Cumhuriyet Halk Partili hiçbir 
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arkadaşımızın o sizin tehditvari konuşmalarınızdan falan korkup, geri çekilecek de değildir, onu 
özellikle söylemek istiyorum. 
SALONDAN: Genel Müdürünüze… 
ŞAMİL SİNAN AN: Genel Müdürle ilgili yine söylüyorum arkadaşlar, bu Belediyede çalışan bütün 
arkadaşlar hepimizin onurudur. Eğer bununla ilgili yasal bir sıkıntınız varsa her şey açık diyorum. Ben 
eğer örnek istiyorsanız birkaç tane şey vereceğim ve o kitabı da okumanızı önemle rica ediyorum. 
“Parsel Parsel” kitabının 1. ve 2. sayfasını okuyun. Sizin en yetkili Kurumlarınız, 5 tane, 6 tane Belediye 
Başkanını niye görevden aldı? Birisi bana açıklasın, haydi çıkın deyin ki… Ya yolsuzluk yapmıştır bir 
Belediye Başkanını almak için ya da FETÖ’ye hizmet ediyordur. Bununla ilgili bana lütfen bir tane laf 
söyleyin. Deyin ki; “Bu ikisidir veya bu ikisi de değildir, başka bir nedenle aldım” deyin. Yolsuzlukların 
diz boyu olduğu, sümen altına atıldığı bir yapıdan geliyoruz. Eğer burada, ben hâlâ iddiayla 
söylüyorum; hem İzmir Belediyesi’nde, Tunç SOYER’in yönettiği Belediye’de, bizim hiçbir 
hırsızlığımızı, yolsuzluğumuzu bulmanız mümkün değil. Eski Aziz Bey döneminde 400 yılla 
suçladığınız insanlarımızın hepsinin beraat ettiğini de ortaya koymak isterim. Arkadaşlar, bu işler en 
özünde birkaç tane şeye bağlıdır. Bunu söylemekten vazgeçmeyeceğim. Sayın Cumhurbaşkanımızın bir 
sözü var. Ne diyor? “Faiz sebep, enflasyon sonuçtur.” Şimdi ben size şunu söylüyorum… Evet, bu çok 
güzel bir laf, şu anda zaten hepimiz yaşıyoruz, faizin ve enflasyonun ne olduğunu görüyoruz. Şu anda 
AK Parti sebep, yoksulluk sonuçtur, AK Parti sebep özgürlük, özgürlük kısıntıları, demokrasi kısıntıları 
sonuçtur. Şu anda AK Parti sebep, Türkiye’deki demokrasi ve özgürlüklerin eksiltilmesi, yok edilmesi 
sonuçtur. Bunu herkes vicdanına sorarak yapsın. Bizim bir tek derdimiz var arkadaşlar, İzmir’de 
yaşayan herkes şunu bilmelidir; İzmirliler demokrasi ve özgürlük aşığıdır, bu bir. İkincisi; burada 
yaşayan tüm arkadaşlarımız her şey insanca, hakça olsun diye savaş verirler. Üçüncüsü; biz burada 
birbirimizle tartışsak da İzmirliler her şeye sevgiyle yaklaşmayı ve hoşgörü içerisinde hayata geçirmeyi 
savunurlar. O yüzden arkadaşlar, lütfen birbirimizle konuşurken sevgi, saygı kriterlerine uygun bir 
şekilde ve Yasaların el verdiği noktalarda açık, net ve samimi olarak cevap vermeye çalışın. Beni 
dinlediğiniz için teşekkür ediyorum. Amerikan emperyalizmini ve İsrail zulmünü şiddetle kınıyorum, 
hepinize sevgi ve saygılarımı sunarım. (4 dakika 52 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Peki, teşekkür ederim Sayın AN. Murat Bey buyurun. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, hepinizi saygıyla selamlıyorum. Öncelikle 
Grup Sözcümüz Gamze Hanım bugün amcasını kaybetti, kendisine başsağlığı dilerim. O yüzden bugün 
kendisinin yerine Sultan Hanım Grup Sözcülüğümüzü başarıyla yerine getirdi, ona da bu gayreti için 
teşekkür ederim. Maalesef Orta Doğu Coğrafyasındaki kan ve gözyaşı bir türlü sona ermiyor. Sivillere 
yönelik açık terör saldırıları hâline dönüşmüş... Her iki taraf için de söylüyorum, açık terör saldırısı 
haline dönüşmüş, bir vahşetle karşı karşıyız. Bir savaş olmak çizgisinden çıkmış, bütün bir kenti kuşatıp, 
bütün bir kentin asgari insani ihtiyaçlarını bile karşılamayacağını açıkça deklare eden bir, “Devlet” 
diyeceğim uluslararası hukuk nedeniyle ama dilim varmıyor. Bir devletle karşı karşıyayız. Uluslararası 
sözleşmeler gereğince sivillerin temel ihtiyaçlarının karşılanmasını önleyecek yöntemler, savaş yöntemi 
olarak kullanılamaz. O yüzden oraya, oradaki “Bir çeşme akmayacak, bir lamba yanmayacak” diyenler, 
yani İsrail’in yetkilileri savaş suçu işlemektedir açıkça, bunu da buradan dile getirmek isterim. Değerli 
Meclis Üyeleri, Sayın Başkan’ım, hepimiz burada görev yapıyoruz ve hepimiz dilimiz döndüğünce, 
kendimizin yettiğince fikirlerimizi, düşüncelerimizi aktarmaya çalışıyoruz. Bu üslubu benimsemiyorum, 
kendilerinin benimsediği üslubu kendileri doğru bulabilirler; ama hani sureti haktan görülüp, “Özür 
diliyorum” diye başlayıp, oradan laf çakıp, işte “Bu duruma düşürdü” kelimesini kullanıp… Bunlar 
benim üslubum değil en azından. Kendilerinin üslubuysa, o da kendilerinin takdiridir. Sinan Bey de 
söyledi, buna gerek yoktur. Genel Müdürümüzü istifaya davet edebilirsiniz ama kullandığınız kelimeler, 
kullandığınız kelimeler ve sıfatlar size de yakışmaz, bu Meclis’e de yakışmaz. Bunu sürdürmek… 
Yöntem olarak benimsediklerine göre arkadaşların, sürdürecekler. Ama mümkün olduğunca, bazen bu 
çizgiyi aştığımızın farkındayım, mümkün olduğunca bu duruma gelmeyeceğiz. O yüzden kimsenin 
yaptığı pişkinlik değildir, kimsenin yaptığı peşkeş değildir, kimsenin yaptığı kimseye karşı bir duruma 
düşürmek meselesi değildir. Kendileri bu tarzı ve bu üslubu benimsiyorlarsa söyleyecek bir şeyim yok. 
Hukukçuluğuma duyduğu saygıyı bile bir kinayeyle dile getirmek yakışık almaz her şeyden önce. 
Çünkü burada aylarca hukukla ilgili tartışma yaparken bunu söylemeyip, şimdi “Hukukçuluğunuza 
saygı duyuyorum ama işte bu da benim işim.” “Ben sizin işiniz değil.” demedim ki hiçbir zaman. Ben 
hiçbir zaman bir arkadaşımı söylediği söz onun alanı olsa da olmasa da söylediği sözü “Sen ne anlarsın” 
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filan diye karşılamadım, hiçbir zaman böyle bir karşılamam olmadı. Çünkü her söz kendine göre 
değerlidir, her söz kendine göre anlamlıdır, her söz kendine göre doğrudur. Yani ikide bir de söylüyorlar; 
çok, çok kızmışlar anlaşılıyor. Yani ben, “Böyle tane tane anlatıyorum, açıkça anlatıyorum.” dedikçe bu 
canlarını sıkılmış, dönüp dönüp buna atıf yapıyorlar. Yani ama buna ihtiyaç duyuyoruz. Ve şunun için 
söylüyorum bunu; bu sözleri sizin de söylediğiniz gibi birbirimizi ikna etmek üzerine kurmuyoruz ki. 
Sorduğunuz sorulara da cevap veriyoruz, hepsine vermek zorunda da değilim ayrıca. Çünkü söylediğiniz 
sözün karşılığı, anlamı yoksa ya da daha önce defalarca tekrarlanmış bir şeyse her defasında bir daha mı 
söyleyeyim? Bu, bu Meclis’in zamanına yazıktır, insanların zamanına yazıktır, burada çalışanların 
zamanına yazıktır. Bunu anlatmaya çalışıyorum. Okul inşaatıyla ilgili verdiğimiz seviyeyi yanlış 
bulabilirsiniz, buna ilişkin iddianızı ortaya koyabilirsiniz, “Bu sizin verdiğiniz bilgi yanlış.” 
diyebilirsiniz. Ben yanlış bir bilgi de vermiş olabilirim, bunu inceleyeceğim, bakacağım, doğrusunu 
öğrenip burada tekrar dile getireceğim. Bundan da gocunmam, yanlışsa da yanlış olduğunu da söylerim 
ki kendilerinin defalarca yanlış bildiklerini söyledikleri şeyleri, özellikle manipüle ettikleri şeyleri 
açıkça burada ortaya koyduk. Ama bunu anlatmaya çalışırken, bunu söylemeye çalışırken kullanılan bu 
kelime, bu tarz, buna gerek yok, bunu anlatmaya çalışıyorum. Diğer mesele şu; İzmir Halkına 2011 
seçimlerinde söz verdiniz, “Size Şehir Hastanesi yapacağız.” diye. 2013’te temel attınız, “36 ayda 
yapacağız.” diye söz verdiniz. Ben şimdi bu İzmir’in Meclis Üyesi olarak “36 ayda niye yapmadınız?” 
diye sormayacak mıyım? Şunu mu söylüyorlar; “Biz Bayraklı Şehir Hastanesini yapamadık, siz de 
operayı ve okulu yapamadınız.” İyi güzel. Bayraklı Şehir Hastanesi bilmem kaç yüz bin metrekare, okul 
bilmem kaç metrekare, opera kaç metrekare… Sağlık Bakanlığı’nın Bütçesi kaç para? İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin Bütçesi kaç para? Bunu mu kıyaslayacağız? Ben İzmir Halkının seçtiği Meclis Üyesiyim. 
İzmir Halkına verdiğiniz sözün arkasını aramak benim görevim değil mi? Tıpkı sizin de yaptınız gibi. 
Bizim verdiğimiz sözlerin arkasını aramak göreviniz değil mi? Yani şunu mu diyor arkadaşlar? “Tencere 
dibiniz kara, bizimki sizden kara” mı diyorlar? Onu mu söylüyorlar? Bu nasıl bir tarz? “Biz onu 
yapamadık ama siz de bunu yapamadınız.” Tamam, peki, biz de onu yapamadık. Soruyorum, iki tane 
şey sordum burada, İzmir için iki büyük yatırım olarak ortaya konulan şeyi sordum. Verdikleri cevap; 
“Siz de şurayı yapamadınız.” “Artık Hızlı Tren olmayan İzmir-Ankara Yüksek Standartlı Treni kaç 
yıldır yapamadınız, ne zaman yapacaksınız? Şu Şehir Hastanesini şu kadar yıldır yapmadınız, neden 
yapmadınız?” Bunu soruyorum. Ne söylüyorlar? “Siz de okul yapmadınız.” Peki, biz okulu yapamadık, 
Opera Binasını da yapamadık, tamam. Bu sizin eksiğinizi giderir mi? Kapatır mı? İzmir Halkına 2011 
seçiminde verdiğiniz sözü tutmamış olmanızı bertaraf eder mi? Etmez. O zaman neden bu tarz? Şunu 
söylüyoruz hepimiz, diyoruz ki bakın, Değerli Arkadaşlar, bu ülke ciddi bir ekonomik kriz içerisinde. 
Şimdi dönüyorlar bu cümleyi şöyle kuruyorlar arkadaşlar; “Bütün dünyada olduğu gibi.” Öyle bir şey 
yok, bütün dünyada bu enflasyon oranı yok, bütün dünyada bu açlık oranı yok, bütün dünyada bu 
seviyeye düşürülmüş bir ücret yok, asgari ücret yok. Bütün dünyada bu gıda enflasyonu yok, bunu siz 
yarattınız. Sizin yarattığınız bu ekonomik kriz, bu ekonomik bozulma herkesin işini etkiliyor, herkesin 
işini etkiliyor. Hükümetin işini de etkiliyor. O yüzden dönüp dönüp sermaye artırımı istiyor 
şirketlerimiz, o yüzden inşaatlar yarım kalıyor. Hangi inşaat yarım kalmadı? Hangi inşaatı… Mesela 
2007-2008-2010 döneminde paranın her yerden aktığı dönemde bunları konuşmuyorduk, bugün 
konuşuyoruz. Anlattığımız bu. Bayraklı Şehir Hastanesi bitti de ben mi başka bir şey söyledim benim 
önüme okulu, operayı getiriyorsun? Biz okul, opera inşaatı “Bitti mi” dedik de Bayraklı’yı 
söylediğimizde bunu getiriyorsun? Bitmedi. Hasta mı kabul ediyorsun orada? Haydi gidelim yarın 
hastaneye… Gidelim tedavi olalım.  
HAKAN YILDIZ: Pazartesi… 
MURAT AYDIN: Gidelim tedavi olalım yarın. Yok, ne zaman açtınız?  
SALONDAN: Pazartesi… 
MURAT AYDIN: Haberimiz yok, Pazartesi mi açacaksınız? Söyleyin deyin ki; “Pazartesi açacağız.” 
deyin. Ben de buradan duyurayım, diyeyim ki; “Arkadaşlar, Pazartesi günü hastane açılıyormuş, hasta 
olanlar oraya gitsin.” diyeyim. Kötü bir şey sormuyorum ki sorduğum soru açık. “2011'de söz verip, 
2013'te temel attığınız hastane 2023 yılında bitmedi.” diyorum. “Bitti” diyorsanız söyleyin.  
HAKAN YILDIZ: 700 bin metrekare… 
MURAT AYDIN: 700 bin olsun, 7 milyon olsun, 70 bin olsun canım. Çevre Şehircilik Bakanlığı'nın, 
Kültür Bakanlığı'nın, Sağlık Bakanlığı'nın, İçişleri Bakanlığı'nın bütçesini, 25 milyar liralık İzmir 
Büyükşehir Belediyesi bütçesiyle mi karşılaştırıyorsun? Onunla mı karşılaştırıyorsun? Onu da, onu da 
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söyleyeyim; onu da kendi cebinden yapmadığını söylüyor. Çünkü hasta garantili, uzun yıllar şeyiyle… 
Bir, Yap-İşlet-Devret yöntemi var. Bak bir şey sorduk, cevap verdiler. Ne dedik? Dedik ki; “Bu 
gecikmeyi düşüyor musunuz?” “Düşeceğiz” diyor, “Düştük” dediler. Tamam, umarım öyledir, bundan 
mutlu oluruz. Çünkü kamu kaynaklarının boşa gitmemesinden mutlu oluruz, bunu anlatmaya 
çalışıyoruz.  
MECLİS BAŞKANI: Murat Bey toparlar mısınız? 
MURAT AYDIN: Yani dönüp dönüp, aynı şeyi tekrar tekrar tartışmamızın bir anlamı yok dediğim bu. 
Size “konuşmayın” diyen yok, istediğiniz kadar konuşun. Herhalde şu Meclis’teki kadar konuşulan, şu 
Meclis’te muhalefetin konuştuğu kadar konuşulan Türkiye'de başka hiçbir Meclis, Türkiye Büyük Millet 
Meclisi dâhil yoktur, yoktur. Bakın bu saat oldu, neredeyse yeni… Toplasanız, yeni konuştuğumuz 
konu, toplasanız 20 dakikalık filan yeni cümle ettik şu gök kubbenin altında, gerisi aynı şeyleri 
konuştuk. Anlatmaya çalıştığımız budur, teşekkür ediyorum. (9 dakika 48 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Sayın HIZAL buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyeleri elbette ki aynı şeyleri konuşacağız Sayın 
Başkan. İzmir Büyükşehir Belediyesinin görevleri, sorumlulukları, yapacakları bellidir, yapmadıkları 
bellidir. İzmir Büyükşehir Belediyesinin görevleri, görev sınırları içerisinde konuşuyoruz, yapmadıkları 
noktada bir eleştiri ortaya koyuyoruz, koymaya da devam edeceğiz. Ama bizim ortaya koyduğumuz bu 
önemli eleştirilerin ve Cumhuriyet Halk Partisi Meclis Üyelerinin cevap vermeyip, bizim tarzımız ve 
üslubumuz üzerinden konuları önemsizleştirmelerini de kabul etmiyoruz. Burada hiçbir Meclis Üyesi 
Arkadaşımız hiçbir Meclis Üyesi Arkadaşımıza parmak sallamamıştır, tehdit etmemiştir ya da dalga 
geçmemiştir. Bu Meclis Salonunda bir Grup Başkan Vekili olarak, bir Grup Başkan Vekili ve Grup… 
Bir Meclis Üyesi olarak bu Belediye, buradaki Belediye Başkanı tarafından terbiyesizlikle suçlanmış bir 
Meclis Üyesi olarak konuşuyorum. Yani üslupsa bu üslubu konuşuruz; ama bizim Grubumuzdan, 
Cumhur İttifakı Grubundan böyle bir tarzla konuşulma yapılmamıştır. Sesimizi dönem dönem 
yükseltiriz, yükselteceğiz de konunun önemine binaen. Şimdi biz, hastane projesi “Bitti” dedik de… 
Bitmedi de, “Bitti” mi dedik? Yalan mı söyledik? Yalan mı söyledik? Hangi Meclis Üyesi Arkadaşımız 
çıktı, “Şehir Hastanesi bitti.” dedi? Hangi Meclis Üyesi Arkadaşımız çıktı; “Şehir Hastanesinde hasta 
kabulü var.” dedi. Demedik. “Gecikmeler var.” dedik, “Gecikmelerin sebebi var.” dedik, “Sorumlular ve 
ilgililer hakkında şunlar yapılacak.” dedik, “Süreden düşülecek.” dedik. Aksini söylesinler. Ama bu 
şehrin Belediye Başkanı çıktı, bu şehrin Belediye Başkanı çıktı, İZSU’da ne dedi? Bangır bangır 
konuştu, dedi ki; “Biz Çiğli Arıtma Tesisinin 25 yıldır yapılmayan revizyonunu yaptık.” dedi, %7 
seviyesinde arkadaşlar, parayı da kaptırmış, para da gitti. “%48 seviyesinde” dediğiniz %10. para da 
gitti. Biz şimdi her şeyi hukuk sınırları içerisinde mi konuşacağız? Arkadaşlar, Kıymetli Arkadaşlar, 
bunları konuşmayacak mıyız? Ankara'dan bir adam, vatandaş gelecek, 100 milyonlarca liralık ihaleleri 
alacak, oğluna şirket kurduracak, arkadaşına şirket kurduracak… Bunları konuşmayacak mıyız 
arkadaşlar? Bunları bin kere de olsa konuşacağız, on bin kere de olsa konuşacağız. Sizin de, sizin de 
çıkıp; “Sapla samanı karıştırdılar, üslubunuzu kabul etmiyoruz.” gibi üslup ve tarz üzerinden konuyu 
farklı noktalara çekerek, bu konuları itibarsızlaştırmanıza da müsaade etmeyeceğiz arkadaşlar. Bu doğru 
bir şey değil. Hızlı tren; gecikti mi? “Bitti” mi dedik? Bitmedi. Biz de kabul ediyoruz, biz de kabul 
ediyoruz, bitmedi, kimseye yalan söylemiyoruz. Ama siz, size gelen yanlış bilgiyle buradan 
çıkıyorsunuz,“%48 seviyesinde” diyorsunuz, fotoğrafı gösterdiğimizde de “Üslubunuz yanlış.” 
Üslubumuz yanlış falan değil arkadaşlar, üslubumuz yanlış falan değil. Sizin üzülmenize üzüldük Murat 
Bey, üzülmeyelim mi buna da?  
MURAT AYDIN: Ben üzülmem merak etmeyin… 
ÖZGÜR HIZAL: Üzüldünüz, üzülmeyelim mi buna da? Üzülüyoruz. Elbette ki sizin üzülmenize 
üzüldük.  
MURAT AYDIN: Ben üzülmem... 
ÖZGÜR HIZAL: Bunun hukuki gerekçelerini, teknik gerekçelerini, mali gerekçelerini 
sıralayabilirsiniz, cevabı o şekilde verebilirsiniz. Ama bakın, ben, bakın ben, ben, ben burada 
İZBETON’la alakalı, Kentsel Dönüşümle alakalı, kooperatiflerle alakalı, sizi çok sıkıyor, biliyorum, sizi 
çok sıkıyor biliyorum ama bir gün şu Belediyenin önüne gelecekler, gelecekler, “Paramız nerede?” diye 
soracaklar, “Yok” diyeceksiniz, “Dairemiz nerede?” diye soracaklar, “Yok” diyeceksiniz. İşte o gün 
dedim ya organize işler. Bunun sorumlusu Mustafa Tunç SOYER'dir Sayın Başkan. Az önce bahsedildi, 
onlar çalışan. Bütün bunların sorumlusu Mustafa Tunç SOYER'dir. Bu organizasyonun başı da Mustafa 
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Tunç SOYER'dir. Şimdi düşünebiliyor musunuz? Kentsel dönüşüm modeliyle ilgili Sayın SOYER bir 
açıklama yapıyor. “Biz” diyor; “Muhteşem bir model ortaya koyduk.” diyor. “İhaleleri yapıyoruz, kimse 
girmiyor.” Sonra, “İZBETON’u devreye soktuk.” Peki, İZBETON ihaleleri aldı. Bir; İZBETON ihaleyle 
iş almadı. İki; ne diyor? İhaleyle bir iş alan firma, ihaleyle bir iş alan firma, betonu nereden alır? Demiri 
nereden alır? Çimentoyu nereden alır? Hiçbirimiz bilmiyoruz, nasıl alır bilmiyoruz. İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin bugüne kadar yaptığı bütün ihaleleri zan altında mı bırakıyor? Bunu İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı söylüyor yahu canlı yayında. Bu nasıl bir Belediye anlayışı? Nasıl bir Belediye 
Başkanlığı anlayışı? Ondan sonra çıkıyorsunuz biz bunları eleştirince, “Üslup.” Yapmayın arkadaşlar 
yahu, yapmayın arkadaşlar yahu. Bize o kadar büyük haksızlık yapmayın. Siz burada bir Daire 
Başkanlığını kapatmak için günler öncesinden o önergeyi bize getirmeniz gerekirken, gizli saklı burada 
önergeyi önümüze getirmeye çalıştınız.  
MURAT AYDIN: Gizli saklı.  
ÖZGÜR HIZAL: Evet gizli saklı Murat Bey, sizden de saklanmış, gizli saklı. Evet, sizden de 
saklanmış. 
MURAT AYDIN: Bir kere de bunu tartıştın.  
ÖZGÜR HIZAL:  3, 5 kere de tartışacağız Murat Bey.  
MURAT AYDIN: Aynı şeyi bir daha tartıştın… 
ÖZGÜR HIZAL: Hırsızı yakalayan Daire Başkanını cezalandırdınız çünkü.  
MURAT AYDIN: Öyle bir şey yok. 
ÖZGÜR HIZAL: Hırsızı yakalayan Daire Başkanını cezalandırdınız.  
MURAT AYDIN: Her seferinde aynı şeyi söylüyorsun… 
ÖZGÜR HIZAL: Hırsızı yakalayan Bürokratı cezalandırdınız. Çünkü gizli yaptınız.  
MURAT AYDIN: Bu iddiana cevap almadın mı? 
ÖZGÜR HIZAL: Çünkü ortak oluyorsunuz bunlara.  
MURAT AYDIN: Almadın mı bu iddiaya cevap? 
ÖZGÜR HIZAL: Almadım. Vermiyorsunuz çünkü.  
MURAT AYDIN: Vermedim mi? 
ÖZGÜR HIZAL: Vermiyorsun.  
MURAT AYDIN: Böyle bir şey yok.  
ÖZGÜR HIZAL: Vermiyorsun.  
MURAT AYDIN: Yok böyle bir şey. 
ÖZGÜR HIZAL: Vermiyorsun.  
MURAT AYDIN: Yok böyle bir şey. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: “Böyle bir şey yok” demekle olmaz, “Yok” demekle olmaz.  
MURAT AYDIN: Ne olur? 
ÖZGÜR HIZAL: “Yok” demekle olmaz…   
MURAT AYDIN: Senin hayallerinde… 
ÖZGÜR HIZAL: Yok, yok demekle olmaz, yok demekle olmaz. Gördük, gördük senin %48’ini… 
MURAT AYDIN: Senin hayallerin… 
ÖZGÜR HIZAL: Gördük senin %48’ini. Ama, ama çok özür diliyorum Kıymetli Arkadaşlar, Sayın 
Başkan, tabii kılavuz İZBETON Genel Müdürü, sonuç bu. Teşekkür ediyorum. (6 dakika 35 saniye) 
MURAT AYDIN: Bu nedir yahu? Bu nasıl bir sözdür ya?  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: Neye atıf yapıyorsun sen? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
MURAT AYDIN: Gayet iyi biliyorum neye atıf yaptığını… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: Terbiye sınırlarını aşan bir şey… 
ÖZGÜR HIZAL: Ne demek terbiye sınırlarını aşan bir şey ya. Kılavuzunuz o, kılavuzun sonucu da bu.  
MURAT AYDIN: Öyle mi? 
ÖZGÜR HIZAL: Yapmayın Allah’ınızı seversiniz ya terbiyeyi sizden mi öğreneceğim. (Salondan ses 
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kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
ÖZGÜR HIZAL: Evet, çok açık… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Özgür Bey, Özgür Bey, arkadaşlar biliyorum.  
ÖZGÜR HIZAL: Murat Bey… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Böyle bir şey var mı?  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ben… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.)   Cüneyt Bey buyurun. Cüneyt Bey buyurun. Özgür Bey… 
ÖZGÜR HIZAL: Yapmayın gözünüzü seveyim… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cüneyt Bey… 
ÖZGÜR HIZAL: Murat Bey yapma Allah aşkına… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar bakın bir… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Arkadaşlar, Arkadaşlar… Özgür Bey… (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
HAKAN YILDIZ: Kılavuz yanlış bir kelime mi kardeşim? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Milliyetçi Hareket Partisi Grup Başkan Vekiline söz verdim.  
ÖZGÜR HIZAL: Senin hayal dünyan… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen, buyurun, buyurun. Cüneyt Bey sözünüzü alın, kapatacağım 
Meclis’i çünkü. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Eğer 
konuşmazsanız kapatacağım Meclis’i, lütfen konuşur musunuz? 
CÜNEYT UMUTLU: Başkan’ım, bekliyorum yani siz de şimdi…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam konuşun, konuşun lütfen. Konuşun lütfen… 
CÜNEYT UMUTLU: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun, buyurun, buyurun. 
CÜNEYT UMUTLU: Şimdi tabii Filistin… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun devam edin siz… 
CÜNEYT UMUTLU: Gazze konusunda, oradaki sivil ve çocuk, genç, kadın… O fotoğraflar, o 
videolar tabii üzülmemek imkânsız. İnşallah oradaki bu zulüm son bulur. Bir an önce orada bir barış 
sağlanır, kalıcı bir barış. Şimdi Başkan’ım, dün milli maç vardı tabii orada, millerimizi bir tebrik etmek 
istiyoruz orada çok ciddi bir galibiyet aldılar, Hırvatistan'da. Şimdi Pazar günü de çok kritik bir maç var, 
Euro 2024’e katılıp katılmayacağını garantileyeceği bir maç. Biz o Pazar günkü maçta da milli 
takımımıza başarılar diliyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
CÜNEYT UMUTLU: Bir Meclis Üyemiz, bir cümle etti, dedi ki; “İzmirliler demokrasi ve özgürlük 
aşığıdır.” Ben de bir Selanik göçmeni, Türk Milliyetçisi olarak, Atatürkçü olarak, Selanik'ten gelmekten 
de gurur duyan birisi olarak; evet, demokrasi ve özgürlük aşığıyız ancak çeyrek yüzyıldır yönettiğiniz 
İzmirlilere layık gördüğünüz işte hâlâ daha çöp sorununu konuşuyoruz, hâlâ daha kokuyu konuşuyoruz. 
Sizin o demokrasi ve özgürlüğe karşı İzmirlilere layık gördüğünüz durum, hizmet bu. Şimdi Komisyon 
Raporlarının altlıklarıyla alakalı… Şimdi, Hakan Bey’le ben baktım. Biz aynı zamanda Belediye Başkan 
Yardımcılığı görevi yürüttüğümüz için biz şimdi Bergama'da bu tür bir uygulama yapmıyoruz. 
Yansıtıyoruz, özellikle İmar Komisyon Raporlarını ekrana yansıtıyoruz, altlıklarını dolduruyoruz. İşte 
ilgili haritalarını koyuyoruz ve tüm Meclis Üyelerimize, Grup Başkan Vekillerine dağıtıyoruz. İnşallah 
bundan sonraki uygulamalar bu şekilde olur Başkan’ım. Onu da özellikle istediğimizi belirtiyorum. 
Şimdi geçmiş, hatırlamıyorum 5-6 ay önce de olabilir, İZSU’nun bir Kurul’unda demiştim ki; “İZSU, 
İzmirliler tarafından yönetilmiyor.” Aynı, İZBETON da aynı şekilde. Bir para basmadıkları kaldı, o 
yetkiyi de verelim bağımsızlıklarını ilan etsinler. Teşekkür ediyorum,  saygılar sunuyorum. (2 dakika 9 
saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Değerli Arkadaşlar, Kemal Bey buyurun. İYİ Parti Grup Başkan 
Vekili Kemal Bey söz aldı.   



 39 

KEMAL SEVİNÇ: Sayın Başkan’ım, Değerli Arkadaşlarım, hepinizi saygıyla selamlıyorum. Öncelikle 
Gamze Kardeşime başsağlığı dileklerimi iletiyorum. Şimdi hizmet olan yerde, ortamlarda eksiklikler 
olur, kusurlar olur, gecikmeler olur. Bu Belediyelerde de söz konusu, devletimizin bütün Kurumlarında 
da söz konusu. Önemli olan kasıt olmaması. Bazı hizmetlerde tabii ki gecikmeler olacaktır. Dolayısıyla 
bunları da hoşgörüyle, anlayışla karşılamamız gerekiyor. Benim Meclis Üyesi Arkadaşlarımdan dileğim, 
bu konuları dile getirsinler yapıcı, yol gösterici bir şekilde ama birbirlerini üzmesinler lütfen. İkinci bir 
konu; Orta Doğu'da yaşanan bu üzücü olay karşısında, bu şiddet olayını yaratanları şiddetle kınıyorum. 
Dileğim bir an önce huzurun, barışın sağlanması, hepinizi saygıyla selamlıyorum. (1 dakika 8 saniye) 
 
VI. TOPLANTI GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Çok teşekkür ederim. Değerli Arkadaşlar, başkaca söz almak isteyen 
olmadığına göre... Bir sonraki Meclis Toplantımızın 13 Kasım 2023 Pazartesi günü saat:18.00’da İzmir 
Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonunda yapılacağını duyuruyorum, teşekkür ederim. 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                      Mustafa ÖZUSLU 
                Meclis I. Başkan Vekili 
                                                                                          Meclis Başkanı                                                                         
   
 
                                                         
 
 
 
 
                    
     Deniz BEKTAŞ                 Dolunay BAYER                 Ali BOR                       Fırat EROĞLU 

   Divan Kâtibi                      Divan Kâtibi                 Divan Kâtibi                      Divan Kâtibi 
               (Bulunmadı) 
 


